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Ing. arch. Zuzana Aufrichtová, starostka mestskej časti Bratislava-Staré Mesto:

Otváram dvadsiate štvrté zasadnutie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto, na ktorom vás vítam. Prosím, prezentujme sa.

/Prezentácia/

Starostka:

Ďakujem. Vychádzajúc z online prihlásených a prezentovaných poslancov konštatujem,

že zasadnutie je uznášaniaschopné. Svoju neúčasť na dnešnom zastupiteľstve ospravedlnili pán

Osuský a pán Dostál z časti rokovania z dôvodu prebiehajúcej schôdze Národnej rady a pán

poslanec Ziegler. Najprv budeme hlasovať o návrhu programu dnešného zasadnutia

zverejneného na úradnej tabuli a web sídle mestskej časti. Pripomínam poslancom, že pri

hlasovaní je potrebné mať zapnutú kameru, aby bolo vidieť tvár hlasujúceho. Prosím

prezentujme sa a hlasujme.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Poslanec Mgr. Palko:

Hlásim zlyhanie prihlásenia do HER.

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 17 poslancov, proti 0, zdržal sa 1, nehlasovali 2. Program by

bol schválený. Teraz je na poslancoch odhlasovať, či ideme hlasovať o programe znova, pretože

poslancovi Palkovi nebolo možné umožnené hlasovať.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Aj ja som nemohol.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Aj Ležovičovej, stlačila som a nešlo hlasovanie za.

Starostka:

Dobre, tak ináč. Je niekto proti tomu, aby sme hlasovali o programe znova? Zdržal sa

niekto? Pokiaľ nie, pristúpime opätovne ku hlasovaniu o programe. Poprosím poslancov, aby

sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

V opakovanom hlasovaní konštatujem, že za bolo 18 poslancov, proti 0, zdržal sa 1,

nehlasovali 2. Program dnešného zasadnutia je schválený.
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Navrhujem prerokovanie bodu č. 8 Návrh na vymenovanie riaditeľky rozpočtovej

organizácie Staromestská knižnica Blumentálska ulica 10A Bratislava presunúť na začiatok

rokovania pred bod č. 1 a je pani Slezáková vybraná kandidátka sa prišla predstaviť. Má niekto

z poslancov iný návrh na zmenu programu?

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Hlásim sa.

Starostka:

Áno. Do diskusie je prihlásený pán poslanec Dostál podľa poradia. Asi treba, Vierka,

normálne na zariadení sa prihlásiť.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ja som sa prihlásila cez zariadenie ale Ondrej chce asi to, čo ja, tak ja sa zruším. Ja, už

som ju zrušila.

Starostka:

Aha. Slovo má pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Ďakujem. Ja by som chcel navrhnúť doplnenie programu o bod 0, ktorý by sme

prerokovali ako úplne prvý a išlo by o Návrh dodatku č. 2 k Rokovaciemu poriadku.

Odôvodnenie som poskytol v maili, ktorý som ráno rozposlal poslancom a teda bližšie by som

ho vysvetlil pri samotnom bode.

Starostka:

Ďakujem. Ďalším do diskusie je prihlásený pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Niekomu to strašne väzbí, tak si vypnite mikrofóny. Ja navrhujem

vypustiť z bodu programu bod č. 6 Návrh na schválenie spôsobu prenájmu podmienok

obchodnej verejnej súťaže na nájom nehnuteľnosti na ulici Rázusovo nábrežie v Bratislave.

Jedná sa o Propeller. Neprešlo to diskusiou v komisiách takou, akou by to malo, takže z tohto

dôvodu navrhujem, aby tento bod bol stiahnutý.

Starostka:

Bol odporučený radou miestnou a ostatnými orgánmi. nebolo to teda nestihlo sa reaguje

sa na to, že výpovede zmlúv na MOM-ku, treba ten priestor mať využívaný a tá súťaž bola

pripravovaná už aj predtým, takže berieme na vedomie. Pristúpime teda k hlasovaniu.

Predradenie bodu č. 8 na.

Poslanec Mgr. Mikulášek:
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Ja by som ešte na to chcel zareagovať, pani starostka, lebo to je super ale teda bavili

sme sa o tom, že budeme tieto veci dávať do komisií a keď to nebolo prejednané, myslím si, že

to je priestor, ktorý si zaslúži tú diskusiu poslancov v komisiách a jednoducho nemyslím si, že

je fér, že sa to takýmto spôsobom dáva na miestnu radu a poprosil by som aj do budúcna, aby

sme zachovali nejakú transparentnosť a všetky veci, ktoré sa k tomu prináležia, tak dávajme

tieto  náležitosti  do  komisií,  kde  by  sa  to  riadne  prejednalo.  Bola  tá  súťaž  ale  bola  za  iných

podmienok a bola presne povedané, že sa tam vypracujú podmienky, za akých sa to bude

prejednávať a mali sa tie podmienky vypracovávať na komisiách, nie na miestnej rade možno

pripomienkami nejakých ľudí, ktorí sú v miestnej rade. Poprosím, aby sa to do budúcna dialo

týmto spôsobom.

Starostka:

Pán poslanec, určite sa to bude diať týmto spôsobom, život je dynamický. Na meste sme

dostali jeden deň predtým odkúpenie za 1,4 milióna majetku a všetci poslanci sa dohodli, že je

to normálna, dobrá vec a nešlo to žiadnou komisiou a nikde. Ani miest, ani mestskou radou. Je

to vec...

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Pani starostka, ja som neni mestským poslancom, som poslancom v zastupiteľstve Staré

Mesto, takže ja by som poprosil, aby to išlo týmto spôsobom.

Starostka:

Nemám problém, bude to trvať iba dlhšie, to je všetko. Dobre, takže pristúpme k tomu,

že či prerokovanie bodu č. 8 môže byť predradené na začiatok. Poprosím poslancov, aby sa

prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 23 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Bod č. 8

bude ako prvý. Teraz budeme hlasovať o zmene programu navrhnuté pánom poslancom

Dostálom o zaradenie ako bodu 0 Dodatku číslo 2 Rokovacieho poriadku Miestneho

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. Poprosím, aby ste sa prezentovali

a hlasovali.

/Prezentácia/

Starostka:

Počas hlasovania treba mať zapnuté kamery. Pripomínam.

/Hlasovanie/
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Starostka:

Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasoval 1. Bod

o rokovacom poriadku bude predradený ako bod 0. A teraz pristúpime o hlasovaní o stiahnutí

bodu č. 6 na návrh pána poslanca Mikuláška. Poprosím prezentujte sa a hlasujte.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za boli 2 poslanci, proti 12, zdržalo sa 9, nehlasovalo 0. Návrh na

stiahnutie bodu 6 nebol schválený.

Teraz pristúpime k formálnym záležitostiam. Členmi predstavenstva sú zástupcovia

starostky magisterka Martina Uličná a magister architekt Miroslav Vrábel. Do návrhovej

komisie odporúčam určiť poslancov poslankyňu Satinskú, pána poslanca Mikulášeka a pani

poslankyňu Špankovú. Má niekto doplňujúce návrhy? Pokiaľ nie, pristúpime k prezentovaniu

a hlasovaniu.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 24 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Návrhovú

komisiu máme schválenú. Pristúpime k voľbe overovateľov zápisnice. Za overovateľov

zápisnice odporúčam pána poslanca Gomolčáka a pani poslankyňu Ležovičovú. Má niekto

doplňujúce návrhy? Ak nie, poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 23 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, overovatelia zápisnice boli

schválení tak, ako boli navrhnutí.

Navrhujem poslancom, aby sa prerokovali jednotlivé materiály bez úvodného slova.

Poprosím poslancov taktiež, aby sa do dopĺňania uznesení alebo návrhu na zmenu zapájali

písomnou formou a to zasielaním na mailovú adresu navrhovakomisia@staremesto.sk, v ktorej

bude materiál prístupný všetkým členom návrhovej komisie. Vážení prítomní, pristúpme teraz

k prerokovaniu jednotlivých bodov programu. Ako prvý bod je teda bod 0, ktorým je Návrh

Dodatku číslo 2 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto.
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0. Návrh Dodatku číslo 2 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej

časti Bratislava-Staré Mesto

Starostka:

Poprosím o úvodné slovo pána poslanca Dostála, ktorý ho predložil.

Poslanec Mgr. Dostál:

Ďakujem. Vážené kolegyne, vážení kolegovia, dovoľte, aby som uviedol návrh Dodatku

číslo 2 k Rokovaciemu poriadku miestneho zastupiteľstva. V marci sme schválili Dodatok číslo

1, ktorým sa umožnilo rokovať na diaľku prostredníctvom komunikačnej technológie, ako to

umožňuje zákon a predmetom Dodatku číslo 2 je len malá úprava, konkrétne vypustenie slova

hlasovaním z článku 5A odsek 3 písmeno e) bod 4, ktorý rieši situáciu, keď zlyhá technické

zariadenie poslancovi pri hlasovaní a súčasná úprava hovorí o tom, že každý poslanec môže

bezprostredne po hlasovaní podať námietku proti výsledku hlasovania z dôvodu nefunkčnosti

technického zariadenia. O námietke rozhodne miestne zastupiteľstvo hlasovaním bez diskusie.

Ak miestne zastupiteľstvo námietke vyhovie, musí sa opätovne hlasovať. Aj zo skúseností

iných zastupiteľstiev je zrejmé, že k zlyhaniu technického zariadenia pri takomto rokovaní na

diaľku dochádza častejšie a preto takáto situácia nastáva pomerne často, že sa hlasuje

niektorému z poslancov zlyhá technické zariadenie, dá námietku a potom sa hlasuje opätovne.

Tak, ako je napísaný dnes rokovací poriadok by sa o tej námietke malo rozhodovať hlasovaním

ale ide o v podstate procedurálny návrh, nie o vecné schválenie uznesenia. A preto je možné

takúto námietku schváliť aj všeobecným súhlasom, to znamená, že ak nikto nenamieta voči

tomu, aby sa opakovalo hlasovanie, tak sa to hlasovanie zopakuje. Je to postup, ktorý je bežný

v Národnej rade, podobnú úpravu má aj mestské zastupiteľstvo Bratislavy, že to nemá to slovo,

že o námietke sa rozhodne hlasovaním, iba že o námietke sa rozhodne bez diskusie, tak by sme

to mali aj my v prípade, že by ste schválili tento dodatok. Čiže by sme si ušetrili jedno

hlasovanie o tom, že či sa môže hlasovať znova, ak niekomu zlyhá technické zariadenie, že

nepredpokladám, že by mal niekto problém s tým, aby sa opakovalo hlasovanie, keď

niektorému z poslancov zlyhá technické zariadenie, čiže s pani poslankyňou Satinskou

predkladáme takýto návrh. Ospravedlňujem sa, že takto na poslednú chvíľu ale vyplynulo to

z včerajšieho skúšobného využitia tohto zariadenia, kde tiež nastala tá situácia, že niektorí

poslanci chceli hlasovať a zistili, že už nie sú pripojení a dodatočne to namietali, čiže ide

o návrh, ktorý by zefektívnil a zrýchlil konanie, že v prípade, že dôjde k nejakej chybe, tak

nebudú musieť byť tri hlasovania ale iba dve. To, v ktorom došlo ku chybe a potom to

opakované.
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Starostka:

Ďakujem za úvodné slovo.

Poslanec Mgr. Dostál:

Ďakujem.

Starostka:

Otváram diskusiu k bodu. Pokiaľ nie je nikto z poslancov prihlásený do diskusie,

ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za  slovo.  Predkladám teda  návrh  uznesenia  tak,  ako  vám bol  zaslaný  do  e-

mailov a návrh znie návrh uznesenia Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré

Mesto schvaľuje Dodatok číslo 2 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej

časti Bratislava-Staré Mesto s účinnosťou od 30. marca 2021.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 24 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Návrh

dodatku je schválený. Pristúpime teraz k bodu č. 8, ktorý bol predradený pred bod 1 a tým je

Návrh na vymenovanie riaditeľky rozpočtovej organizácie Staromestská knižnica

Blumentálska ulica 10A Bratislava.

8. Návrh na vymenovanie riaditeľky rozpočtovej organizácie Staromestská knižnica,

Blumentálska ulica 10/a, Bratislava

Starostka:

Za úvodné slovo by som poprosila prednostu miestneho úradu, pána Mlýneka.

Ing. Mlýnek, prednosta miestneho úradu:

Vážené poslankyne a poslanci, (nezrozumiteľné) výsledkom výberového procesu,

ktorého sa zúčastnilo 7 kandidátov, 3 boli vylúčení z dôvodu, že nesplnili podmienky, 4

kandidáti boli vypočutí komisiou. Komisia bola zostavená z pani Zlatice Herdovej, Ernesta

Husku, Róberta Záhorského, Miroslava Vrábela, Dany Kleinert, Judity Kopáčikovej, ktorá

nahradila pána poslanca Osuského a Daniely Tóthovej. Kandidátka magistra Jana Slezáková

najlepšie presvedčila komisiu o svojich schopnostiach viesť Staromestskú knižnicu a my
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odporúčame jej vymenovanie za novú vedúcu Staromestskej knižnice. Je aj prítomná

v Staromestskej sieni v prípade, ak by ste mali záujem nejaké otázky jej položiť

(nezrozumiteľné) nejak formálne zoznámiť niekedy neskôr aj teda nejaké stretnutie s ňou

zorganizovať. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Ja by som chcela v mene štatutára popriať veľmi veľa úspechov novej

riaditeľke Staromestskej knižnice, ktorá má za sebou už aj históriu, aj rozbehnuté projekty,

nadviazať na to, čo bolo dobré, priniesť aj nové projekty a nové vízie do toho, akým spôsobom

sa Staromestská knižnica má uberať, knižnice určite sú tou časťou oblasti kultúry, keďže

prostriedky na Staromestskú knižnicu sú z rozpočtu kultúry a treba tiež tak brať, že v podstate

tá časť, ktorá je venovaná kultúre zahŕňa aj Staromestskú knižnicu. Takže verím, že sa pani

novej riaditeľke bude dobre dariť a dovolila by som si jej odovzdať kyticu.

Mgr. Slezáková, riaditeľka Staromestskej knižnice:

Dobrý deň.

Starostka:

Dobrý deň, teší ma. Ruku si podáme, keď pominú opatrenia ale všetko dobré prajem.

Nech sa vám darí.

Mgr. Slezáková, riaditeľka Staromestskej knižnice:

Ďakujem.

Starostka:

Dobre, otváram diskusiu. Pokiaľ by boli nejaké otázky na pani riaditeľku, tak je

k dispozícii. Pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Áno,  dobrý  deň.  Ja  iba  by  som  chcela,  že  ako  členka  výberovej  komisie  a  ako

predsedníčka komisie kultúry som veľmi rada, že sme vybrali práve túto kandidátku, som veľmi

rada, že sa aj prihlásila a naozaj, že preukázala svoje schopnosti a ja osobne sa teším na

spoluprácu. Ďakujem veľmi pekne.

Starostka:

Ďakujeme, verím, že celý poslanecký zbor praje pani riaditeľke, aby sa jej darilo a ešte

sa nám prihlásil do diskusie pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem pekne. Ja som len chcel povedať, sa spýtať, že ja nevidím žiaden prenos

a chcem sa spýtať, že či to je iba v mojom prehrávači ale nevidím žiadne tváre.

Niekto:
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Je to všeobecne, ani ja nevidím nič.

Poslanec Ing. Vagač:

A teda som chcel vidieť teda pani riaditeľku novú ako aj to odovzdanie kytice ale nič

nevidím. Ani vás, pani starostka, teda teba a teda nikoho.

Niekto:

Ja vidím všetko, to musí byť asi v tvojom.

Niekto:

Nie, ja sa tiež nevidím.

Niekto:

Ja som to raz tak mala a musela som sa odhlásiť a prihlásiť do (nezrozumiteľné) späť.

Poslanec Ing. Vagač:

Aha, dobre, tak toľko len som chcel vedieť...

Starostka:

Pani poslankyňa Ležovičová je do diskusie prihlásená.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ja takisto som nevidela, ja by som rada videla poďakovanie pani riaditeľke, takže úplne,

pani starostka s celou touto vypadla z obrazovky, poslancov, vidím. Ja pána poslanca Vagača

vidím, všetkých ale pani starostku som nevidela ani s pani riaditeľkou Kopáčikovou.

Starostka:

Dobre, tak ja by som povedala, že prepnime, keď môžeme záznam na pani riaditeľku,

aby sa k vám prihovorila. Kyticu už druhýkrát neodovzdám ale na zázname by mala byť,

pretože kamera išla.

Mgr. Slezáková, riaditeľka Staromestskej knižnice:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Ja vás aj vidím aj počujem.

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

... normálne prezenčné zastupiteľstvo. Dovolíme si vás pozvať, aj bývalá pani riaditeľka

pani Kopáčiková sa pravidelne zúčastňovala zastupiteľstiev. Bol to dobrá tradícia, takže keď

v nej budeme pokračovať, tak určite dôjde aj k tomu, že spoznáme pani riaditeľku

Staromestskej knižnice aj osobne. Môžeme to tak ukončiť dnes?

Niekto:
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Môžeme.

Starostka:

V prípade, že nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, odovzdala by som slovo

návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslankyňa MUDr. Satinská:

Volám sa Satinská a dovolím si predniesť teda návrh uznesenia k bodu 2. Miestne

zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. Pardon, pardon, to je bod 8, ja sa

ospravedlňujem. Musím si to zbehnúť, prepáčte prosím.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Môžem ja.

Návrhová komisia, poslankyňa MUDr. Satinská:

Áno, nech sa páči, keď si pripojený.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

No opravím to, keď ten bod sme predradili ako bod č. 1, bol to pôvodne bod č. 8 návrh

na vymenovanie teda návrhová komisia čítam znenie návrhu návrh na vymenovanie riaditeľky

rozpočtovej organizácie Staromestská knižnica Blumentálska ulica 10A Bratislava. Návrh znie.

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto vymenúva magistru Janu

Slezákovú za riaditeľku rozpočtovej organizácia Staromestská knižnica na Blumentálskej ulici

10A Bratislava dňom 01. apríla 2021.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za je 22 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Blahoželám

pani riaditeľke. Návrh na vymenovanie bol schválený. Prejdime na bod č. 1, ktorým je Správa

o činnosti hasičskej jednotky dobrovoľného hasičského zboru obce Bratislava-Staré Mesto za

rok 2020.

1. Správa o činnosti hasičskej jednotky DHZO Bratislava-Staré Mesto za rok 2020

Starostka:

Bez úvodného slova otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Gruska, nasleduje

pani poslankyňa Satinská.
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Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Dobrý deň, neviem, či tu máme pani náčelníčku či veliteľku tejto jednotky, či nám vie

odpovedať?

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Áno, som tu.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ja sa priznám, že mám niekoľko, tak v prvom rade takú trošku terminologickú

nejasnosť. Hovoríme o hasičskej jednotke alebo hovoríme o dobrovoľnom hasičskom zbore?

Teda neviem celkom presne, či to je to isté alebo to sú nejaké hasičská jednotka je len časť toho

dobrovoľného hasičského zbore alebo to je kompletne celý dobrovoľný hasičský zbor. Viete

mi na to odpovedať?

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Áno. Hasičská jednotka je vlastne dobrovoľný hasičský zbor obce. A to je súčasť

dobrovoľného hasičského zboru.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Dobre. Ja by som mal potom niekoľko otázok k tej samotnej správe. Vy tam spomínate

množstvo technických zásahov. Tie nie sú celkom špecifikované a dva požiare, ani tie nie sú

nejak špecifikované, či by ste nám mohli o tých požiaroch niečo povedať a druhá vec je taká,

že podľa tejto správy máme 14 členov dobrovoľného hasičského zboru. Keď sme nastupovali

ako poslanci, tak sa hovorilo jak sa hasičský zbor bude rozvíjať, veľa sa doňho investovalo

každým rokom sa mi zdá že viac a viac ale počet členov klesá podľa tejto správy. Vtedy sa

hovorilo o nejakých 18-tich, že ďalší sú vo výhľade a že sa to bude rozširovať ale vyzerá to tak,

že skôr klesol počet, takže chcem sa spýtať, ako to teda je s tými členmi a že či by ste nám

vedeli nejaké podrobnosti povedať o tých zásahoch a konkrétne ako ste sa podieľali pri tom

hasení tých dvoch požiaroch, o aké sa jednalo a ako ste sa podieľali na tom.

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Čo  sa  týka  členov,  tak  aj  minulý  rok  sme  mali  14  členov,  myslím  si,  že  my  sa

pohybujeme okolo tohto čísla a ide o to, že keby sme aj zvyšovali, ako máme v pláne, že ešte

trochu zvýšiť ale každým tým členom on musí dostať všetky OPP, čo je dosť vysoký náklad,

taktiež vlastne treba tých členov cvičiť, robiť s nimi výcviky a všetko, takže ja si myslím, že

toto je zatiaľ optimálny počet, všetci tí členovia sú naozaj že na pravidelnej báze chodia,

zúčastňujú sa aj výcvikov a výjazdov, takže ja si myslím z môjho hľadiska, že to je zatiaľ

optimálne. Myslím si, že zatiaľ sme vedeli zabezpečiť aj všetky výjazdy, ktoré boli teda

udalosti, ktoré boli nahlásené buď mestskou časťou alebo operačným strediskom. Ani jeden
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sme vlastne neodmietli z toho, že sa nevieme zúčastniť. Čo sa týka tých zásahov, tak áno, správa

nemôže byť veľmi obšírna, takže je to len zhruba že o taký typ zásahu sa jednalo a na akej ulici,

aby ste mali prehľad, že kde vlastne zasahujeme. Dobrovoľné zbory v Bratislave majú väčšinu

technické zásahy, takže preto vlastne najväčší počet aj technických zásahov, odstraňovanie

prekážok je tam to je vlastne definícia pre odstraňovanie spadnutých konárov stromov, sú to

väčšinou tento typ výjazdov. Čo sa týka požiarov, tak tie dva boli požiare kontajnerov. Tieto

konkrétne boli na zastávkach. Operačné stredisko nás vyslalo, nakoľko sme boli na zbrojnici

v tom čase, takže sme mohli hneď zasiahnuť. (nezrozumiteľné) výjazd zrušili, čo bolo na

Račianskej, čo bol vlastne požiar opustenej budovy pri tej AB kozmetike, tam sa dosť často

zasahuje (nezrozumiteľné) operačné stredisko zrušilo ten výjazd, nakoľko boli sily prostriedky

postačujúce a mali lokalizáciu, takže ďalšie sily nepotrebovali. Asi všetko k vašej otázke.

Starostka:

Určite treba za mestskú časť poďakovať za pomoc dobrovoľného hasičského zboru pri

testovaní a vôbec akože v tom opatreniach, ktorú súvisia s pandémiou a ďakujeme a verím teda,

že bude takisto ten ďalší rok rovnako úspešný. Treba povedať, že problém je takisto do toho

výkonu aj zásah korony a možno aj nábor nových členov a vôbec akože rozvíjanie.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Čiže aby som správne pochopil. Tie požiare boli dva horiace kontajnery, kde ste

zasahovali, ja sa samozrejme pýtam preto, lebo sa kupovalo obrovské hasičské auto, ktorého

bola z môjho hľadiska kontroverzná kúpa, tak ja samozrejme ma zaujíma, nakoľko je to to

veľké hasičské auto využívané, využité, čiže hovoríme o dvoch požiaroch kontajnerov, hej?

Starostka:

Nehorelo viacej v Starom Meste, pánboh zaplať.

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Áno, operačné stredisko si nás nevyžiadalo a nebolo treba momentálne tú Tatru plus

ešte bolo aj v servise, takže je aj s tým problém, lebo chodí teraz je napríklad na ročnej servisnej

prehliadke v Moldave, takže kým sa tam dostaneme, je korona, kým sa dostaneme zase teraz

poňho, tak je to tiež problém, lebo aj oni majú problémy s personálom, že nám nevedia to

vozidlo zabezpečiť že do týždňa, takže teraz je tam momentálne mesiac, takže ešte aj toto je

dosť veľký problém, že my sme v dosť veľkej časti to auto ani nemali a keď sme ho mali, tak

neboli také typy výjazdov, kde by nás vedeli poslať, takže to je tiež zase otázka času. Ja neviem.

Starostka:

Dobre, ďakujeme. Ďalším prihláseným do diskusie je pani Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:
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Ďakujem za slovo. Ja teda na rozdiel od pána predrečníka chcem (nezrozumiteľné) pani

inžinierke Dobrovičovej a celému nášmu dobrovoľnému hasičského zboru za činnosť, ktorú

vykonávajú. Ja si myslím, že teda je potrebné, aby sme ako mestská časť Staré Mesto mali

záchranné prostriedky trebárs aj na to hasenie ale musíme si uvedomiť, že náš zbor našťastie

nevychádza k požiarom ako aj celý, aj štátny hasičský zbor predsa vychádza k dopravným

nehodám, k tým živelným pohromám a to tie požiare musím povedať ako pani starostka, že

pánboh zaplať, že sme nejaké veľké požiare nemali. No nechcem byť taká extrémistka ale aj

tak to poviem, že mohli by sme zakladať požiare, ak by sme chceli ale to je veľmi extrémistická

myšlienka, takže znovu ako som rada, že požiare neboli a som rada, že tá technika existuje,

pretože práve najlepšie investovaná technika je vtedy, keď vlastne nemusí byť použitá. Veď aj

armádu máme a sme radi, keď ju nemusíme používať na vlastnom území. A osobnú skúsenosť

mám s technickým zásahom, keď som krátkodobo robila niekoľko hodín a MOM-ke na

Palárikovej, kde nám vypadla elektrina v kontajneri a mohli desiatky ľudí poslať ale vzhľadom

k tomu, že nám pomohli, jednak pracovníčky z úradu a aj náš dobrovoľný hasičský zbor,

zaviedli tam núdzové osvetlenie a mohli sme vlastne poskytnúť tú službu občanom toho

testovania. Takže v mojom mene chcem aj tých Staromešťanov, ktorých sa to týka veľmi pekne

poďakovať za činnosť a keď si pamätám predchádzajúci hasičský zbor, to si pamätám, lebo

som pamätníčka, tak musím povedať, že to je kvantitatívny a kvalitatívny obrovský skok

a veľmi pekne ďakujem. To je všetko, ďakujem.

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Ďakujeme. Ak vás môžem ešte doplniť, tak čo sa týka aj štátnych hasičov, tak tam

najväčší pomer je technických zásahov ako tie požiare sú naozaj v úzadí, väčšinou sa robia

technické zásahy, takže.

Starostka:

Ďakujem. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Ja som si prečítal tú správu a ja tým, že viem, že v tom Starom Meste

tých zásahov požiarnych je menej a že väčšinou sú to technické zásahy, tak mňa zaujíma aj

práve to, čo povedala pani Satinská asistencia možno pri tých zdravotných veciach, lebo hasiči

sa toho zúčastňuj a teda dve veci. Že prvá je, či budete a uvažujete o tom, že by ste vlastne

začali aj nejaké tie KPR školenia pre možno aj pre úrad, pre nejaké organizácie, naše školy,

skrátka toto by ma zaujímalo a druhé, že teda keď ste to zakladali a vy ste sa stali veliteľkou,

tak ste rozprávali o tom, že by prišlo aj k nejakým detským alebo teda tým vlastne družstvu detí

alebo mládeže alebo neviem, ako sa nazvať, že či sa v tomto urobili nejaké kroky. Ja viem, že



13

teraz je to ťažké cez koronu ale teda veľmi by ma to zaujímalo, lebo pre mňa to dáva zmysel

najmä v týchto veciach, nie teda v tom hasení a mať ten dobrovoľný hasičský zbor práveže

pomôže a v podstate naučí to, čo poviem bežne je inde zanedbané a je to pre nás, lebo tí ľudia,

keď to zabsolvujú v Starom Meste napríklad to zachraňovanie, tak môže sa stať, že nášho

suseda ale nás niekto zachráni, koho vy vyškolíte alebo vlastne tie deti zase budú mať nejakú

náplň mimo školy okrem toho, že sú niekde zavreté teraz pri tabletoch a teraz nepoviem len

počas korony ale aj mimo už tie deti tak tie pohybové aktivity a všetky zanedbávajú, že by to

bolo akože fajn, že robiť ten nábor tých detí aj na tých našich školách základných.

Starostka:

Robíme to. Ale korona deti nechodia ani do školy a nie na krúžky, dám slovo pani

Dobrovičovej.

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Čo sa týka detí, tak áno, robíme stále na Dubovej ten krúžok len minulý rok to boli len

dva mesiace, nakoľko potom prišla korona sa vlastne zrušili krúžky. Čo sa týka nejakého toho

tých mesiacov, že čo sme vlastne bez detí, tak sme sa snažili vlastne sme žiadali o dotácie nejaké

peniažky pre deti sa nám podarilo jedna súťaž na (nezrozumiteľné) a tiež sme zohnali vlastne

ďalšiu trénerku, ktorá by nám pomáhala, takže vlastne robíme na nejakej vlastne aspoň

teoretickej príprave pre tie deti ale áno, keď sa to vlastne podarí, že krúžky budú pokračovať,

tak pokračujeme aj v tomto našom na tej Dubovej a s tým, že s ďalším náborom detí. Čo sa týka

tej KPR, tak uvažujeme nad tým, len hlavne cez AED, len AED je dosť finančne náročné ale

sme požiadali vlastne SPP o grand alebo dotáciu, že by sme zakúpili nejaký počet AED-čiek

plus kyslíkovú sústavu a figurínu na KPR a by sa vlastne rozmiestnili na určitých miestach

neskôr vytipovaných v Starom Meste plus jedno AED by sme si zobrali my do zásahového

vozidla a potom by sme robili následne školenia vlastne aj s tou sadou AED tou výcvikovou aj

KPR a  plus  nejaké  základnú prvú  pomoc.  Takže  áno,  uvažujeme nad  tým len  na  to  sú  zase

financie musíme niekde získať, kde sa vlastne inde ako z rozpočtu.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Rozumiem ďakujem...

Starostka:

Toto neni prosím ťa, že komisia. Naozaj si povedal príspevok, je rokovací poriadok, tak

si musíš zobrať ďalší príspevok. Nasleduje pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Ja sa chcem poďakovať našej hasičskej požiarnej aj stanice aj ľudí, ktorí tam

robia, ja si naozaj nemyslím, že má horieť v Starom Meste hoci teraz bolo aj v televízii, keď
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horela ŠUP-ka, tak tam boli aj naši hasiči, boli menovaní konkrétne ale to bude vo vyhodnotení

tohto roku. A tam bola priamo ohrozená aj naša škôlka na Kuzmányho, lebo tá je hneď naproti.

Ale ja si myslím, že pre ľudí a Staromešťanov je práve to dôležité odstraňovanie prekážok,

odstraňovanie bodavého hmyzu, vyťahovanie vody. To sú veci, ktoré sa týkajú ľudí a keď im

prídu pomôcť pánboh zaplať, že nehorí a že horia len dva kontajnery. Ale toto je pomoc, ktorú

ocenia a vtedy si uvedomia Staromešťania, že túto pomoc máme a je a tá si myslím, že by mala

byť dobre pripravená nehovoriac o tom, že ja čakám, kedy skončí korona a naozaj pre tie deti

bude ten krúžok a tie aktivity aj po školách, aj tie otvorené dni pokračovať. Takže ja ďakujem

ale ďakujem, že to funguje nielen prvý deň, keď sme to schvaľovali ale že to funguje v podstate

stále, takže ešte raz ďakujem pani veliteľke.

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Ďakujem aj ja vám. Vlastne spätná väzba od tých Staromešťanov alebo od ostatných

ľudí, ak keď ideme mimo zásahový obvod tak je velice dobrá, lebo naozaj pomáhame vlastne

im pri nejakej udalosti, s ktorou si tí ľudia nevedia pomôcť, takže im vlastne pomôžeme

odstrániť a naozaj spätná väzba je veľmi dobrá a hlavne aj pre Staré Mesto.

Starostka:

Ďakujem. Nasleduje pani poslankyňa Španková. Asi mikrofón. Tak pani poslankyňa

Španková má problém. Keď sa to nepodarí, prešli by sme na ďalšieho prihláseného, ktorým je

Dana Kleinert a pani Španková dostane ešte možnosť.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Áno, ďakujem, ja by som len chcela veľmi rýchlo. AED, čiže automaticky externý

defibrilátor, je to téma, ktorej sme sa venovali hneď na prvej komisii sociálnych vecí, kde sme

poverili čiže ešte v roku 2018, 19, kde sme poverili prednostu, aby minimálne jeden zakúpil

a zároveň teda sa postaral o ďalšie, čiže by som chcela iba apelovať na to, aby úrad sa

koordinoval s hasičmi, lebo ja si myslím, že úrad by mal byť ten, kto rozmiestni a bude teda

ako sledovať automatické externé defibrilátory, ktorých zatiaľ máme teda neviem koľko a asi

nula alebo jeden neviem či vôbec a zároveň teda rozumiem tomu, že asi nejaký by potrebovali

na cvičenie hasiči ale teda poprosím vás jednak o sledovanie uznesení komisií a ideálne teda ich

napĺňanie a zároveň teda aj koordináciu s hasičmi, ďakujem pekne.

Starostka:

Ďakujem. Úrad sa plne koordinuje s dobrovoľným hasičským zborom a keď je

oprávneným žiadateľov dobrovoľný hasičský zbor, tak žiada dobrovoľný hasičský zbor.

Myslím si, že naozaj v tomto nie je najmenší problém a je to práve napĺňanie poslaneckých
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uznesení, takže myslím si, že toto je práve ukážka toho, že sa postupuje s tým, čo zastupiteľstvo

a teda volení zástupcovia (nezrozumiteľné).

Prihlásený je pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Ja som ešte v tej správe ma zaujalo, že ste dostali dotáciu hlavného

mesta Bratislavy na vybudovanie workoutového ihriska, ktoré bude slúžiť verejnosti a našim

členom na fyzickú prípravu, že kde sa to nachádza a či to je teda prístupné, lebo teraz v čase

pandémie možnože by to aj ľudia uvítali, že si môžu zacvičiť v exteriéri, ak to je niekde.

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Nakoniec sa to vlastne dalo do areálu TSSM, nakoľko sme žiadali vlastne na tú plochu

trávnatú  oproti  areálu,  len  tam  nám  to  bolo  zamietnuté,  že  by  sme  vlastne  zase  ubrali  z  tej

trávnatej plochy, tak sme sa rozhodli to dať do areálu Technický služieb s tým, že vlastne my

keď sa zúčastňujeme na zbrojnici minimálne dva dni v týždni, tak to vieme verejnosti

sprístupniť, že budú vlastne pod našim dozorom tam cvičiť, poprípade im je jeden z našich

členov je aj tréner, tak im vie pomôcť s cvikmi a rôznymi vecami.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Prihlásený pán poslanec Gajdoš.

Poslanec Ing. arch. Gajdoš:

Ja by som chcel pani veliteľke veľmi pekne poďakovať za to, čo všetko posledné roky

pre dobrovoľných hasičov spravila, takisto by som chcel, aby toto poďakovanie aj

sprostredkovala všetkým členom. Takisto sa pamätám, v akom stave preberala tento zbor, čiže

viem, že je za tým kopec úsilia a chcel by som iba pripomenúť, že naozaj zatiaľ môžeme byť

radi, že sme ich služby nevyužili úplne naplno ale v tomto prípade naozaj platí, že radšej byť

špičkovo pripravený a v prípade výzvy naozaj zasiahnuť v plnom stave a tréningu, takže

ďakujem veľmi pekne.

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Ďakujem.

Starostka:

Pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem pekne. Tento môj príspevok nech nie je ako že by som bol proti dobrovoľnému

hasičskému zboru alebo teda ale toto chcem povedať ako v rámci tohto zasadnutia ako kolegom
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poslancom a úradu, že keď si pozriete ten rozpočet, tak na rozpočet program 2.2.1 bežný je

38 790 nášho rozpočtu a rozpočet program 2.2.2 je 15 500. Tí, čo boli na kultúrnej komisii tento

týždeň, teda minulý týždeň sme rozdávali alebo teda rozhodovali o veľkom grantovom

programe a my sme mali požiadavky približne za 139 000 a dostali sme len 35 000. To

znamená,  že  aby  sme  to  dali  do  nejakých  súvislostí,  že  požiarny  dobrovoľný  hasičský  zbor

dostáva 38 000 plus 15 500 a celá kultúra veľké granty, v čom je aj GUnaGU, aj TICHO a spol.,

potom rôzne kultúrne aktivity, akcie, ktoré sú naozaj veľmi hodnotné, tak to sme rozdali 35 000.

To znamená, že ten nepomer je tak hrozný ale tak hrozný, že teraz nehovorím, že požiarnici

nemajú na to právo ale ja sa pýtam, že ako je možné, že kultúra nedostáva, pritom ten dosah

kultúrny je tak obrovský, že keby sme to možno vyhodnocovali podľa tých kritérií, že čo tie

kultúrne podujatia, aké oblasti mládeže a dospelých a občanov zasiahnu a aké prínosy to má

pre mestskú časť, tak možno by sa to dalo aj takto porovnávať, preto hovorím, že ja s týmto

mám problém ale nie problém s hasičmi ale problém s rozpočtom. Toto je tak nevyvážené, že

ja som o tom hovoril, keď sme už v decembri schvaľovali rozpočet, nie je možné, aby bola

kultúra takýmto spôsobom podhodnotená a nám tomu potvrdia asi všetci členovia kultúrnej

komisie, že nám lámalo srdcia, keď sme museli škrtať tie projekty. Tie projekty boli naozaj

skvelé ale bohužiaľ dostali sme len 35 000. Ďakujem pekne.

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Ja sa k tomu vyjadrím. Ten program 2.2.1 nečerpáme celý, tam sú aj iné veci, ktoré

súvisia s požiarnou ochranou ale nie je to len čisto pre nás. Keď si zrátate, tak my

(nezrozumiteľné) 27 000 spolu aj s programom 2.2.2 ale ide o to, že my robíme aj ďalšie

činnosti pre mestskú časť, ktoré možno nie sú až tak viditeľné. Tento rok sme polievali vlastne

výsadbu, čo sme ušetrili mestskej časti  20 000 eur. Potom následná dezinfekcia, momentálne

tento rok sme riešili aj Prüger-Wallnerovu záhradu, kde sa robili orezy, búdky sa tam

rozvešiavali, lavičky sa presúvali, čo sú naozaj a robili sme to zadarmo pre mestskú časť, takže

akože naozaj určitým spôsobom my šetríme tie financie a myslím si, že sa dostaneme ďaleko

na ten nám rozpočet, čo sme pre mestskú časť ušetrili, takže keď to už beriete takto, môžem to

aj budúci rok pre vás nejako zdokumentovať, že aké veci sa robili pre mestskú časť a koľko by

to asi vyšlo a naozaj sa dostaneme do úplne iných čísel.

Starostka:

Určite vás poprosíme, aby sme to takouto formou prezentovali. Staré Mesto napríklad

testovalo viac ako 60 000 obyvateľov a rozvoz alebo tých ochranných pomôcok a distribúcia

testov a podobne bola tiež za spolupráce dobrovoľného hasičského zboru. Príde mi to absolútne

nemiestne toto spochybnenie, je to akoby sa porovnával rozpočet podpory na kultúry na
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hlavnom ešte s rozpočtom mestskej polície a hovorilo sa, že to je strašne neúmerné a kultúra je

naozaj  to,  čo  je  dôležité.  My  si  plne  uvedomujeme,  že  kultúra  je  dôležitá,  podporujeme

z rôznych iných zdrojov a nie vždy kultúra a rozvoj kultúry je priamo závislý od výšky financií.

Vieme to na základe skúseností z minulého roka, kde sa dá množstvo kultúry, spracujeme to

ako materiál, ak to potrebujete vedieť, podporiť aj bez toho, aby mestská časť do toho musela

vkladať čo i len euro. Ďalej poprosím pani poslankyňu Špankovú a naozaj chcem ešte raz

povedať, dobrovoľný hasičský zbor má plnú podporu mestskej časti, prináša jej efektívny

výkon, ktorý by ináč bol musel hradený a možno by na tú kultúru zostalo ešte menej

prostriedkov.

Pani poslankyňa Španková.

Poslankyňa Ing. Španková:

Ďakujem pekne, dúfam, že ma už bude počuť.

Starostka:

Pardon pardon. Tu máme faktické, tak aby sme to dobehli. Pani poslankyňa Kleinert

a pán poslanec Vagač.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem.

Poslankyňa Ing. Španková:

Môžem?

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Teraz asi ešte máme faktické, Jani.

Poslankyňa Ing. Španková:

Aha, dobre, pardon, nevšimla som si, prepáčte.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem. Ja len že ak sme pozorne počúvali pána Vagača, tak on nespochybnil hasičský

zbor ale teda hovoril o nepomere financií, čiže ak sa rozprávame o tom, že koľko dobrovoľní

hasiči pomohli mestu, určite sa to isté dá povedať aj o aktérov v kultúre. Čiže ja by som len

chcela podpísať presne to, čo povedal pán Vagač, že ten nepomer je do očí bijúci, pričom nikto

nehovorí, že teda jeden nemá existovať. Takže toto by som bola veľmi rada, aby to podčiarklo

a naozaj kultúra potrebuje rozhodne viacej pomôcť.

Starostka:

Áno,  ďakujem.  Ja  ešte  naozaj  viem,  že  toto  je  téma,  cítim  to,  že  sa  na  tom  pracuje.

Podpora do kultúry išla napríklad v minulom roku cez Weinwurma vo výške ďalších 50 000

ale možno aj viac, možno urobiť vyčíslenie, ktorá šla tiež na podporu kultúry externým
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subjektom, to treba pripočítať k tomu. Podpora do Staromestskej knižnice predstavuje pol

milióna z rozpočtu Starého Mesta. To je tiež kultúra. Takže to sa nedá povedať, že teraz to sa

bude nejakým číslom 30 000 narábať. Áno. Tak ako bolo rozvrhnuté na tomto zastupiteľstve

schválené bolo určené, ako sa bude cez Staromestskú dotačnú schému rozdeľovať. Včera sme

rozdeľovali 1,5 milióna na župe, 300 000 išlo do kultúry, to je tiež kultúra, ktorá je aj v Starom

Meste realizovaná.

Faktickou, pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem. Ja som chcel len zareagovať na teba, pani starostka. Prosím ťa, každý takýto

názor, ktorý som povedal, ja som ho povedal plne vedome a chcem zdôrazniť, že je tento

nepomer dosť veľký a myslím si, že to je vec názoru, že kto si myslí, že kde majú tie peniaze

ako ísť a ja by som si naozaj vyprosil, aby si nazývala, že môj názor je nemiestny. Prosím ťa,

len zdržme sa týchto slov, lebo ja nehodnotím tvoj názor, ty nehodnoť môj názory. To je názor

môj je oprávnený, ja to vidím takto, že hovorím, že nechcem zobrať hasičom ale myslím si, že

nie je adekvátne, že my rozdávame na grantoch, keď máme požiadavky na 139 000, že my sme

schopný dať na 35. To nie je nemiestne. Je to podľa mňa...

Starostka:

Ty si poslanec, tak to zváž, aby si získal väčšinu a schváľte si aj 200 000. Prečo to

rozprávač ako výčitku tomuto vedeniu? Veď rozpočet schvaľujú poslanci, tak si to schváľte aj

na 500 000 a budeme robiť iba kultúrne projekty. Proste je to vec konsenzu a preto hovorím, že

to ten spôsob ako sa to dáva von, ako sa to proste prezentuje, nie je proste v poriadku, pretože

vy schvaľujete, koľko ide na Staromestskú dotačnú schému na oblasť kultúry.

Pani poslankyňa Španková.

Poslankyňa Ing. Španková:

Ďakujem pekne. Ja by som (nezrozumiteľné) poďakovať pani Dobrovičovej s jej celým

kolektívom skutočne profesionálne zasahovali aj začiatkom tohto roka na Drotárskej, keď bola

havária (nezrozumiteľné) a oni pomáhali do skorého rána odstraňovať dôsledky tejto havárie.

Skutočne veľká vďaka, aj všetci obyvatelia to veľmi oceňovali. takže ďakujeme, že vás máme

a že takto pomáhate obyvateľom v konkrétnych situáciách, ktoré sú nepredvídateľné. Ďakujem

pekne.

Starostka:

Ďakujem. Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:
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No ja by som chcel tak nepriamo nadviazať na Maťa Vagača. Trošku o tých peniazoch.

Jedna vec je samozrejme rozpočet, ktorý dávame priamo pre dobrovoľný hasičský zbor. Druhá

vec je, že dobrovoľný hasičský zbor má 600 čosi metrov za 1 euro ročne, takže to sú ďalšia

podporu,  ktorú  dostávam ale  to  hlavné,  čo chcem povedať je  niečo iné.  My na  tej  kultúrnej

komisii, keď rozdeľujeme granty tak skutočne zvažujeme, komu dať, komu koľko, proste podľa

tie projekty posudzujeme a ja si nemyslím, že je úplne správne, že sa vôbec nebudeme uvažovať

nad tým, ako sa používajú účelne prostriedky, ktoré vynakladáme na dobrovoľný hasičský zbor.

Toto ja principiálne odmietam, aby sme o tomto ani nemohli diskutovať. Veď my keď sa

kupovalo to hasičské auto, tak sme mali veľa iných návrhov. Za tú cenu sa dalo kúpiť 10

profesionálnych čerpadiel, ktoré by mohli odčerpávať vodu, keď tu máme hovorím to jadro sú

technické zásahy, tak možno sa dá urobiť vybaviť ten hasičský zbor tak, aby mohol tie technické

zásahy robiť lepšie. My len hovoríme, ako čo najefektívnejšie využiť tieto peniaze. Preto sa

pýtam aj na to auto, ktoré viete, že nás stálo túto spoločnosť veľké peniaze. Vieme, že sa musela

upravovať garáž, potom vyhrievať, no stále sa do toho lejú peniaze. Teraz nám pani veliteľka

povedala, že sú s ním zase problémy. Čiže ja si nemyslím, že nemiestne racionálne uvažovať

ako najlepšie použiť peniaze, ktoré investujeme do hasičského zboru. O ničom inom

nehovoríme. Ja odmietam takú tú rétoriku, že proste o tom sa nedebatujme, to je výborné, to

potrebujeme a basta. Toto je spôsob, ktorý podľa mňa nie je dôstojný tohoto zastupiteľstva.

Ing. Dobrovičová, veliteľka Dobrovoľného hasičského zboru Bratislava-Staré Mesto:

Čo sa týka tej garáže a jej vyhrievania, teda vyhrievania, zateplenia, tak to bolo vlastne

hlavne pre IVECO, lebo ten IVECO to má v zmluve vlastne máme IVECO v zápožičke a tam

je v zmluve, že musí byť v nejakej temperovanej alebo zateplenej garáži, takže to bolo hlavne

preto. Po druhé, my sme boli oddelení len takým sieťovým plotom od Technických služieb,

takže my keď sme dali techniku vlastne do poriadku, že bola čistá, umytá, tak nasledujúci deň

bola plná prachu, lebo z Technických služieb akože stále tam niečo robia, takže stále sa tam

práši, taktiež podlaha bola dosť prašná, takže akože proste (nezrozumiteľné) bolo aj to

zateplenie  s  tým,  že  potom  čo  sa  týka  financií,  tak  myslím  si,  že  tam  je  všetko,  čo  sme

nakupovali, čo sa objednávalo, tak je tam rozpísané v tej správe a nemyslím si, že sú tam nejaké

veci, ktoré by nám boli nejako nadbytočné alebo tak. Čo sa týka tých čerpadiel namiesto tej

Tatry, tak to sme minulé zastupiteľstvo riešili, takže k tomu sa ja už vracať nebudem. A čo sa

týka technických zásahov, čerpanie, pílenie, tak na to nám zatiaľ dostačujú nejaké prostriedky

a nejakú veľkú kapacitu čerpadlá absolútne v Bratislave na pivničné priestory, ktoré sú vlastne

najväčším, čo sú najčastejšie zásahy, tak to sú nepoužiteľne tie veľkokapacitné. Hasičský

záchranný zbor má tiež jedno veľkokapacitné čerpadlo a tam končia.
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Starostka:

Dobre, ja by som dala ešte sa prihlásila pani Španková ale zareagujem, pretože jedná sa

o hospodárnosť. Hovoríme o 38 000, ktoré boli rovno dvoma, troma príkladmi vyčíslené, že

v podstate by sme ich museli ako mestská časť platiť a v podstate dobrovoľný hasičský zbor pri

celoročnom výkone znamená pre mestskú časť príjem a nie stratu. To, že sme zakúpili auto,

ktoré stálo 8,5 tisíc a dnes má majetok mestskej časti v hodnote 150 tisíc sa nedá pozerať ako

nehospodárne, to je v majetku 150 tisícové auto, ktoré je ocenené, keď sa stane nejaká porucha

a musí sa opraviť, tak sa musí opraviť. Keď sa zhodnotil majetok, ktorý slúži celkovo a je vo

vlastníctve  mestskej  časti,  o  ktorý  sa  starať musí,  tak  získal  na  to  grant  a  nestálo  to  mestskú

časť prostriedky, bolo to z grantových zdrojov a spolufinancovanie tam síce bolo ale došlo

k zhodnoteniu nášho majetku, ktorý okrem toho veľkého auta má dobrovoľný hasičský zbor aj

DAILY vozidlo, ktoré je využívané pri zásahoch. Vrátim sa k tomu, že verejným poďakovaním,

vo všetkých médiách to prešlo. Deutsche Schule poďakovalo dobrovoľnému hasičskému zboru

pri záchrane, kde boli deti, učitelia a podobne. Obávam sa, že táto téma je nepochopenie toho,

že môžeme byť hrdí, že máme takúto jednotku, ktorá zastupuje Staré Mesto a nie spochybňovať

ich pozíciu alebo vynaložené prostriedky. Už len tie veci, ktoré vykonali na posledné obdobie

naozaj znamenajú ten ročný vklad, ktorý do nich dávame. Rozhodujete opäť o rozpočte vy, keď

sa rozhodnete dobrovoľnému hasičskému zboru škrtiť tieto prostriedky, tak o tom rozhodne

toto zastupiteľstvo. Ja viem povedať zo strany zriaďovateľa, že budeme hľadať potom externé

zdroje, ako podporiť ich činnosť. Ďakujem.

Odovzdávam slovo návrhovej komisii, nakoľko nikto nie je prihlásený do diskusie.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Tak teda uznesenie znie Miestne zastupiteľstvo mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto berie na vedomie správu o činnosti hasičskej jednotky Dobrovoľného

hasičského zboru obce Bratislava-Staré Mesto za rok 2020.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 23 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Správa

o činnosti hasičskej jednotky DHZO bola teraz neviem, či bolo uznesenie berie sa na vedomie

alebo teda schválené, bod č. 1 je schválený. Prechádzame na bod č. 2 Návrh všeobecne

záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Staré Mesto o určení školských obvodov
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základných škôl a základných škôl s materskými školami v zriaďovateľskej pôsobnosti

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto.

2. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Staré Mesto č.

.../2021 o určení školských obvodov základných škôl a základných škôl s

materskými školami v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Staré

Mesto

Starostka:

Chcem sa poďakovať oddeleniu školstva a rovnako oddeleniu územného rozvoja a tých

podporných GIS jednotiek, špeciálne pánovi Noskovi za prípravu aj grafického GIS zobrazenia

školských obvodov, kde sa vlastne veľmi jednoducho dá potom s tým potom pracovať aj do

budúcna. Bez úvodného slova otváram diskusiu k tomuto bodu. Prihlásená pani poslankyňa

Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem. Ja mám teda dosť veľký problém. Ja v prvom rade chcem začať tým, že chcem

poďakovať opäť pani Redechovej a celému školskému úradu za to, že to s nami prediskutovali,

že na moju žiadosť ešte raz požiadali o písomné stanovisko každého jedného riaditeľa našich

základných škôl siedmych. Každý jeden riaditeľ sa osobitne vyjadril k tomu, že súhlasí s daným

znením,  rovnako  sme  to  pred  týždňom  prerokovali  na  miestnej  rade,  opäť to  získalo  veľkú

podporu a presne to, čo teraz na čo sa teraz pozeráme je teda predmetom návrhu, ktorý podávam

aj písomne a posielam ho teda na tú adresu e-mailovú, ktoré sme dostali a pre mňa je to teda

obrovský problém. V pripomienkovom konaní prišli dve pripomienky. Jedna je v poriadku,

pretože jedna sa týka len upresnenia názvu školy. Druhá pripomienka však netuším odkiaľ

prišla, je to pani Terézia Filipová, ktorú teda vôbec nepoznám ale pre mne je obrovský

problémom to, že my sme mesiac diskutovali o tomto VZN, ktoré je teda úplne nové, kreslili

sme k nemu mapy, diskutovali sme to na všetkých komisiách, ja som osobitne žiadala všetkých

predsedov komisií, aby tomu venovali špeciálnu pozornosť, prebrali sme to na komisii pre

vzdelávanie, mládež a šport, prediskutovali sme to v rámci rád škôl a následne príde

pripomienka, ktorá kompletne zmení celý princíp školských obvodov a určí jednu školu ako

zberné miesto pre všetky deti, ktoré stačí, že majú trvalý pobyt v Starom Meste. A z pre mňa

nepochopiteľných dôvodov bola táto pripomienka zapracovaná bez akejkoľvek diskusie

a neviem, či si to poslanci všimli ale vlastne my určujeme jednu školu, ktorá ad hoc bola vybratá

Základná škola Vazovova, na ktorej mimochodom som predsedníčkou rady školy a nič takéto
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s nami nebolo prediskutované, viem, že pani riaditeľke sa zavolalo na poslednú chvíľu, že teraz

pýtalo, či to môže byť a nejakým zázrakom táto pripomienka bola zapracovaná a my sme dnes

nedostali to pôvodné znenie toho VZN ale my sme dostali už to VZN, ktoré má zapracovanú tú

pripomienku a tým sa všetko zmení ale v podstate máme hlasovať o tomto, čiže ja by som

chcela najprv sa spýtať, že prečo a teda či si úrad nemôže osvojiť naspäť VZN, o ktorom sme

sa mesiac bavili a či nemôžme o tejto pripomienky hlasovať, či bude zapracovaná a v prípade,

že to nejde, že z nejakého legislatívneho dôvodu to nejde, tak si dovolím potom podať návrh,

aby bol v paragrafe 2, v bode 2 v písmene g) opäť vymazaný text, ktorý mení celý ten princíp

školských obvodov a ktorý nebol súčasťou žiadnych rokovaní a to je text, ktorý sa pridal do

toho bodu g) a znie trvalý pobyt Bratislava-Staré Mesto. Čiže opäť zopakujem. Základnej škole

Vazovova bol ako obvod pridané celé Staré Mesto. A za druhé mňa by nesmierne zaujímalo,

akých máme my obyvateľov, teda detí v tomto prípade, ktoré majú trvalý pobyt v Starom Meste

a nemajú napísané teda že na ktorej ulici majú ten trvalý pobyt. Takže za a by ma veľmi

zaujímalo prečo táto pripomienka bola zapracovaná a mám teda dve otázky, aby som to

zopakovala, mám dve otázky. Či si úrad nemôže osvojiť pôvodné VZN, o ktorom sme rokovali

aj minulý týždeň na miestnej rade a v prípade, že nie, tak mám pripravený návrh na zmenu, aby

sa to vrátilo a ten text bol opätovne vymazaný. Ďakujem.

Starostka:

Pani poslankyňa,  ja tomu rozumiem asi  ten výklad, ako ste to z toho pochopili.  Je to

úplne prozaické. Máme tu deti, ktoré sú deti ľudí deti bez domova. Majú napísané v občianskom

preukaze iba mestská časť Bratislava-Staré Mesto. Úplne zvážte, možme dať hlasovať kľudne

o tej zmene. Samozrejme, kto spadá do školského obvodu a má napísanú nejakú ulicu so Starým

Mestom, tak spadá do školského obvodu. Tie deti, ktoré sú evidované na Starom Meste na

tomto úrade, tu, kde teraz ja sedím, tak tie budú patriť na Vazovovu. Je to pár detí ale treba ich

mať ošetrených, preto tieto deti staromestské by ináč neboli do žiadnej školy možné prijať.

Takže podľa mňa je to absolútne nepochopenie toho, pretože keď tam je napísané trvalý pobyt

Staré Mesto, neznamená to, že keď spadá do iného školského obvodu, nie je zaradené do svojho

príslušného školského obvodu. Dám slovo pani Redechovej a chápem ale mohli ste naozaj sa

na toto spýtať, dávam tento výklad ale odovzdávam slovo pani Redechovej.

JUDr. Sygút, vedúci oddelenia školstva:

Príjemný dobrý deň prajem, ja pani Redechovú chcem ospravedlniť, pretože je

zdravotne indisponovaná. Pani poslankyni vysvetlím. V rámci pripomienkového konania táto

požiadavka prišla v rámci tých pripomienok okrem aj tej prvej o zapracovanie názvu doktora

Dérera k základnej škole Jelenia a tú to, čo povedala aj pani starostka. Stáva sa to, že občania
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Starého Mesta predajú svoju nehnuteľnosť a nový majiteľ zistí, že na tú jeho adresu tej

nehnuteľnosti, ktorú on kúpil je stále prihlásený ten predchádzajúci majiteľ, respektíve ešte

pred predchádzajúci majitelia. A on potom píše list na miestny úrad, aby bol tento človek

vymazaný z tejto adresy. Ten, ktorý je z toho vymazaný a zároveň sa neprihlásil niekde inde na

trvalý pobyt, tak je automaticky vedený na adrese Bratislava-Staré Mesto. Teda to nie sú že

typickí bezdomovci. To sú ľudia, ktorí tu v Bratislave trvalý pobyt mali ale tým, že nevlastnia

nehnuteľnosť respektíve ich odhlásili z tej pôvodnej adresy, tak majú trvalý pobyt na miestnom

úrade. To je prvá pripomienka. Druhá pripomienka, v prípade, že by sme sa my nedohodli s pani

riaditeľkou so základnej školy Vazovova, že túto adresu Bratislava-Staré Mesto miestneho

úradu zaradíme do Vazovovej, tak by táto adresa bola vedená alebo miestny úrad by spadal

podľa tejto mapky a podľa terajšieho rozdelenia do školského obvodu Základná škola

s materskou školou M. Hodžu respektíve Základná škola s materskou školou M. R. Štefánika.

Tým, že tieto dve základné školy sú tak exponované a plne vyťažené, že my tam máme ďaleko

viac sa tam tých prvákov hlási, ako je možné prijať, tak sme hľadali školský obvod, kde môžeme

vytvoriť kapacitne väčšie množstvo prvých tried a kde sa nám z toho školského obvodu až

toľko  prvákov  nehlási.  V  tejto  dobe  to  sú  dve  základné  školy.  Základná  škola  Vazovova

a Základná škola Mudroňova. Tým, že bližšie máme do Základnej školy Vazovova, tak preto

sme to aj takýmto spôsobom vyriešili. Teda to neni zámer, že sme to chceli obísť alebo utajiť.

Táto požiadavka vzišla z toho pripomienkového konania.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem veľmi pekne, pani starostka, aj pánovi Sygútovi za vysvetlenie. Ja som si aj

úplne náhodou myslela, že to bude takto, naďalej však trvám na tom, aby to bolo špecifikované,

to znamená, že ak tam v prípade ak tam necháme text trvalý pobyt Bratislava-Staré Mesto, aby

sa do zátvorky alebo teda nechám na legislatívu, aby to upravili, aby tam bolo zapracované to,

že to je bez názvu ulice. To znamená aby sme sa vyhli tomu, že momentálne v tomto znení, my

sme to diskutovali, diskutovali sme to aj s právnikom. Momentálne v tomto znení by

ktorýkoľvek obyvateľ Starého Mesta spĺňal požiadavku, že jeho dieťa teda môže byť zapísané

na Vazovovu, čo by znamenalo, že keby sa, ja hovorím náhodou, viem, že teraz nemáme

problém ale je možné, že Vazovova bude najlepšia škola v Starom Meste o pár rokov a teda

všetci sa nám budú hlásiť na Vazovovu a tým pádom pani riaditeľka bude musieť prijať všetky

deti a budú mať napísané Staré Mesto, nech budú mať akúkoľvek ulicu. Čiže ja by som chcela

požiadať, neviem, či to mám podať ja alebo či to upraví teda právne oddelenie ale ja by som
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chcela buď doplniť to, že bez názvu ulice, aby bolo úplne jasné, že to sú ľudia, ktorí tam nemajú

napísanú ulicu a teda nebude tu môcť byť ktorýkoľvek obyvateľ. Ďakujem. A ak bude treba, ja

mám pripravené ten návrh tej zmeny ale ak sa to zapracuje, tak tým pádom ho nebudem musieť

podávať ja. Ďakujem.

Starostka:

Super. Ďakujem, že sa nám to vyriešilo. Ja by som sa spýtala pani doktorky Hahnovej,

či vieme spraviť v podstate autoremedúrou, že trvalý pobyt Bratislava-Staré Mesto (bez

uvedenia ulice).

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Dobrý deň prajem. Ja by som tam potom odporúčala pod čiaru dať odkaz k tomuto

ustanoveniu na paragraf 5 zákona o hlásení pobytu občanov, čiže zákona 253 z roku 98, ktorý

presne toto rieši, že keď je trvalý pobyt na obec sa tomu hovorí iba.

Starostka:

Áno.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Normálne pod čiaru dať odkaz na paragraf 5 zákona 253/98.

Starostka:

Vieme to doplniť autoremedúrou alebo to treba o tom ako pozmeňovací návrh dopĺňať?

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Bolo by možno ako pozmeňovák, keby taký bol daný.

Starostka:

Môžem pani poslankyňu Hitkovú poprosiť, že by napísala mail iba že pod čiaru doplniť

odkaz na paragraf ...

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

... zákona 253 z roku 98. Hej.

Starostka:

Alebo napíšte tú vetu, pani Hahnová, a pani poslankyni Hitkovej to pošlite, ona nám to

pošle naspäť.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Dobre, dobre, idem to napísať do mailu, hej. Dobre.

Starostka:

Poďme ešte chvíľu diskutovať o obvodoch. Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:
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No Peťa poďakovala za vysvetlenie, ja teda som celkom nepochopil, lebo som počul

dve rôzne vysvetlenia. Jedno hovorilo o ľuďoch bez domova, to je samozrejme problém, ktorý

musíme riešiť a druhé hovorilo o ľuďoch, ktorí nejakým spôsobom si nemajú snáď trvalý pobyt.

A toto som si neni istí, či my týchto ľudí máme takto riešiť, či ich naopak nemáme chcieť po

nich, aby si ten trvalý pobyt niekde dali na nejaký reálny, veď niekde bývajú teraz. Zbytočne

hovorím o tej skupine ľudí, lebo v zásade podľa aj pána Sygúta to sú ako keby dve rôzne

skupiny. Takže ja si nemyslím, že by sme mali hľadať podporu akúkoľvek legislatívnu pre ľudí,

ktorí majú technicky sa majú kde prihlásiť na trvalý pobyt ale nerobia to. Ja si nemyslím, že

týmto ľuďom máme vychádzať v ústrety.

Starostka:

Ďakujem. Faktickou, pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja som chcel poprosiť pani Hahnovú, nech to rovno pošle aj na tú adresu návrhová

komisia, nech to nemusíme preposielať trikrát hore dole, že to znenie a ja sa teda dovolím si,

nie som teda právnik ale myslím si, že akože dovysvetlenie pod čiarou že nemusí byť

poslanecká zmena, to by naozaj mohlo byť autoremedúrou, len odkaz na ustanovenie zákona,

že skúste to, pani Hahnová, vidieť v tomto svetle, lebo ako máme s tými zmenami návrhov cez

toto online nie je úplne komfortné.

Starostka:

Ako na meste to vieme normálne, že sa to zaradí ako zmena, keď sa bude súhlasiť s tou

zmenou pri hlasovaní, tak sa to berie ako že sa upravilo ešte v rámci zastupiteľstva. Častokrát

aj predkladateľ sám robí zmeny hovorím na meste aj na župe, takže len môžu mať iný rokovací

poriadok, preto som sa pýtala. K tým ľuďom bez domova, no ten, kto nemá trvalý pobyt a má

ho na obci tak teda na obecnom úrade, tak je človek bez domova. To už teraz my nemáme právo

súdiť, že či ten človek to predal alebo mu to rodičia v exekúcii prehrali, sú to ľudia, ktorí možno

majú deti a majú problém a nemyslím si, že by sme im mali nevytvárať podmienky na to, aby

mohli chodiť do školy, pretože chodiť do školy je plne základné právo.

Pán poslanec Vagač, faktickou.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem. Ja som tak porozumel tej pripomienke pána Grusku, že aby sme to je jasné,

že tých ľudí bez domova musíme takto ošetriť ale aby sme neošetrili týmto spôsobom tých

špekulantov, viete, že tak ako sa toleruje, tá školská turistika, že sa ľudia prihlásia do toho

obvodu, aby potom mali spádovú oblasť a tak ďalej, čiže pripomienka od Damasa bola skôr

o tých špekulantov, že nechám si tam pobyt, či toto ošetríme ako.
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Starostka:

To neni ošetrenie. To je vec toho, že je to občiansky preukaz, kde máte ako fakt človek

bez domova uvedené, že vaším domovom a kde vám doručujú poštu to nerobí nikto kvôli

školskej turistike. To je naozaj vec toho, že to si. Tí, ktorí robia školskú turistiku, tak majú

zopár adries, kde ich veľmi radi zoberú na trvalý pobyt. To sa vôbec týmto nevychytá. Je to

normálna vec, ktorú treba mať vo všeobecne záväznom nariadení ošetrenú. Dokonca buďme

radi pani Terézii Filipovej, že ju podchytila, lebo by sme muselo to VZN asi upravovať, ak by

nám nastal tento problém. Alebo by teda pripadali do tých škôl, ktoré by mohli robiť väčší

problém. Keď to nezoberieme na vedomie túto pripomienku ako bolo povedané z oddelenia

školstva, tak tie deti budú buď na Škarniclovej alebo tá druhá, ktorá bola vlastne že na prekryve

je náš úrad, takže dve školy prichádzajú do úvahy. Myslím si, že toto riešenie po dohode so

Základnou školou Vazovova má logiku a nebude predstavovať nejaký nápor pre Vazovovu, to

sú výnimočné stavy, ktoré nastávajú.

Pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem, ja by som sa chcela prikloniť k názoru pani starostky, naozaj si myslím, že

my nemusíme robiť túto kvázi negatívnu nadprácu a niekoho súdiť za to, ako sa rozhodne.

Buďme radi, ak sa ľudia chcú prihlásiť k Starému Mestu, robme všetko preto, aby sa som chceli

aj presťahovať tí, ktorí presťahovaní nie sú a robia napríklad nejakú turistiku. Jednoducho

nerobme túto negatívnu nadprácu, skúsme sa na to pozerať pozitívne ako ľudí sem pritiahnuť,

aby sem reálne prišli aj fyzicky žiť. Takže ja si myslím, že to je takto v poriadku, možno tie

čísla by nás prekvapili, že sú ako minimálne a my sa tu teraz s týmto zbytočne zaoberáme.

Starostka:

Ďakujem. Pán poslanec Gruska, faktickou.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

No ja by som chcel na Danu Kleinert reagovať, veď presne o to mi ide. Urobme to tak,

aby sa ľudia k nám riadne hlásili. Lebo to, čo rozprával hovoril pán Sygút tak akože ja som

z jeho slov nevyrozumel, že ľudia bez domova, že sa to týka len ľudí bez domova. A my tých

ľudí prinútime, aby si tu zapísali trvalý pobyt tak, že im nebudeme dávať nejaké iné pomocné

cesty, presne v tom sa my zhodneme. O toto mi ide.

Starostka:

Áno, faktickou, pán poslanec Ažaltovič.

Poslanec Mgr. Ažaltovič:
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Pán poslanec Gruska, ja si dovolím len na vysvetlenie, že je zákonnou povinnosťou

Starého Mesta prijať do školy všetky deti, ktoré majú trvalý pobyt v Starom Meste. Aj tie, ktoré

majú trvalý pobyt zapísaný na obci. Bodka. Ďakujem pekne.

Starostka:

Ďakujem. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja som chcel skoro to isté čo pán Ažaltovič povedal a ešte akurát som to chcel

zdupľovať, že zákon o trvalom pobyte máme stanovený a ten riadi sa o tom, komu je možné

kde a za akých podmienok dať, takže toto nevieme ovplyvniť. To, čo Damask myslel alebo tú

turistiku je skôr tí ľudia, ktorí majú tú možnosť a si to vybavia u nejakého známeho alebo

niekde ale to ovplyvniť nevieš, lebo jednoducho je to tak, že oni dostanú súhlas na to, aby si

tam zriadili ten trvalý pobyt a to sa nijako nedá odsledovať ale je to zase pre nás ber to ako

bonus, lebo za toho človeka v tom momente, ak si ten trvalý pobyt nahlási dostávame aj dane,

takže.

Starostka:

Dobre, nasleduje pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem. Ja teda ak už môžem, tak ja by som vlastne predniesla rovno ten text toho

uznesenia a budem, lebo ešte som nedostala e-mail od pani Hahnovej, takže ja by som potom

len poprosila doplniť o ten presný, ja mám napísané paragraf 5 ale neviem už ako to ďalej

pokračuje, že ten návrh, ktorý ja si dovolím podať na zmenu uznesenia znie žiadam doplniť

v bode 2 návrh na zmenu uznesenia k bodu 2 a ten bude teda znieť doplniť text v paragrafe 2

bod 2 písmeno g) a ktorý znie, trvalý pobyt Bratislava-Staré Mesto odkaz na poznámku pod

čiarou a ten text potom bude paragraf 5 a tak ďalej a tak ďalej, aby sme sa vyhli pochybnostiam,

čiže ja toto podám aj písomne.

Starostka:

Faktickou sa hlási pán poslanec Mikulášek, asi už s tou vetou.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja som sa chcel len opýtať, či to podá písomne, pošleš to na ten e-mail, Petra, hej?

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Áno, áno.

Starostka:
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Dobre.  Teraz  by  som.  Niekto  sa  ešte  prihlásme  do  diskusie.  Tak  dobre,  možnože  je

načase, keďže máme chvíľočku informovať vás, že s dátumom od 01.04. Ale už máme aj

prihlásených ďalších. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja k veci poviem k tým školským obvodom. Ja som rád, že sa tomu teda na úrade

venovali a Petra rozprávala, že aj pripravili nejakú štatistiku vlastne ako sa bude vyvíjať na

jednotlivých tých školských obvodoch počet detí v jednotlivých ročníkoch. Možno by bolo

dobré, keby Staré Mesto to spracovalo ako nejakú infografiku do budúcna, aby vedelo v týmito

dátami pracovať pri zriaďovaní vlastne tried, kde potrebujeme zriadiť, aby sa zabránilo presne

tomu, čo niektorí naši poslanci a ja som toho tiež zástancom sme nepodporovali a to turistikou

naprieč Starým Mestom tým mama taxi ako sa povie, to znamená, že aby sme tvorili tie triedy

najmä tam, kde naozaj tí ľudia bývajú a aby sme hľadali tam tie kapacity. Takže toto by som

veľmi chcel požiadať úrad aj pána prednostu, aj vás, pani starostka, aby ste.

Starostka:

... pred sebou?

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Áno, áno. Vidím to pred sebou, len som to teda myslel také, že toto je za prvý jednotlivý

školský rokoch a tu sú ale aha a volebné obvody, či tie školské obvody sú tam kde uvedené, že

ktorý je ktorý? Ak správne vidím, tak toto je len za celé Staré Mesto ale ja som ešte myslel to

rozdeliť na tie školské obvody, že mať to za tie jednotlivé školské obvody, aby sme videli, do

ktorej školy nám koľko tých žiakov spadá. Rozumieme sa?

Starostka:

Áno, možme sa naozaj spojiť a k týmto veciam urobiť takú nejakú čitateľnejšiu grafiku

v podobe nejakých možno aj iným spôsobom zobrazenia, nie tabuľkovým, takže beriem to ako

pozitívny vstup.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem veľmi pekne, chcel som vyplniť čas, kým príde návrh od pani Hitkovej.

Starostka:

Dobre. Ďalší nie je prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo

návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Pani starostka, takže budeme hlasovať o dvoch veciach. Prvý je pozmeňujúci návrh pani

Hitkovej ale zatiaľ neprišiel mi e-mailom, takže v znení ako ho predniesla.



29

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Už by mal byť. Pardon. Už by mal byť na tom e-maile.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Áno, takže návrh na zmenu uznesenia. Budeme teda hlasovať o návrhu na zmenu

uznesenia VZN Staré Mesto o určení školských obvodov základných škôl a základných škôl

s materskými školami v zriaďovateľskej pôsobnosti BA-Staré Mesto a návrh na zmenu

uznesenia k bodu číslo 2 je doplniť text v paragrafe 2, bod 2 písmeno g) a znie trvalý pobyt

Bratislava-Staré Mesto (bez návrhu ulice) nasledovne odkaz na poznámku pod čiarou na

paragraf, ktorý určuje pobyt bez názvu ulice, hej.

Starostka:

Dobre, ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali

a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasoval 1. Pozmeňujúci

návrh alebo teda doplnenie bolo schválené. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Takže s prijatou zmenou navrhujeme uznesenie Miestne zastupiteľstvo mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto schvaľuje všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Staré

Mesto o určení školských obvodov základných škôl a základných škôl s materskými školami

v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Staré Mesto s účinnosťou od 15. apríla

2021 v znení, ako sme schválili s tým pozmeňovacím návrhom.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 23 poslancov, proti 0 , zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Všeobecne

záväzné nariadenie o školských obvodoch bolo schválené. Otváram bod č. 3, ktorým je Návrh

na druhú zmenu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021 a zmenu tvorby a

použitia mimorozpočtových zdrojov mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021.
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3. Návrh na druhú zmenu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok

2021 a zmenu tvorby a použitia mimorozpočtových fondov mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto na rok 2021

Starostka:

Máme úvodné slovo k predloženému návrhu poprosím pani Krajčíkovú Štrbovú.

Ing. Krajčíková Štrbová, vedúca oddelenia finančného:

Dobrý deň všetkým, ďakujem pani starostke za slovo. Predkladaná druhá zmena

rozpočtu mestskej časti Staré Mesto pozostáva z návrhu zmeny bežného rozpočtu. Bežný

rozpočet navrhujeme navýšiť o sumu 56 365 euro. To sú prostriedky, ktoré sme dostali ako

refundáciu nákladov na testovanie, skríningové testovanie Zachráňme spolu životy, obdobie

27. január až 31. január 2021. Súčasne s tým navyšujeme aj výdavkovú stranu bežného rozpočtu

o rovnakú sumu 56 365 euro v kapitole 1.3, kde máme výdavky súvisiace s týmto testovaním

a v podstate príjmy a výdavky sa vykrývajú. Druhá zmena je zmena kapitálového rozpočtu. Ten

navrhujeme navýšiť o sumu 1 719 250 euro a ide o prenosy nevyčerpaných výdavkov krytých

z mimorozpočtových fondov. Ich použitie bolo schválené miestnym zastupiteľstvom

v novembri alebo teda 03. novembra 2020 v uznesení 108 z roku 2020 v bode 2 teda tej druhej

zmeny rozpočtu, kapitálového rozpočtu výdavkovej časti sú popísané presne podľa

jednotlivých programových kapitol kapitálové investičné akcie. S tým je tam aj uvedené,

z ktorých mimorozpočtových fondov budú kryté. Príjmové finančné operácie navrhujeme

znížiť o sumu 1 719 000 a je to vlastne tá úprava na základe prenesených zostatkov, pretože tie

mimorozpočtové fondy sú mimo rozpočtu, čiže my musíme nevyčerpané zostatky preniesť do

týchto  fondov a  z  fondov potom kryjeme tie  akcie.  Rovnako som sa  snažila  potom aj  v  tom

bode 4, to sú v podstate tie štyri mimorozpočtové fondy, ktoré máme vypísať tie jednotlivé

kapitálové investičné akcie, ktoré máme a zase k tomu to zrkadlenie, kde ich nájdete

v kapitálových výdavkoch. Čiže ak to celé zhrniem, zmena kapitálového rozpočtu je o navýšení

nevyčerpaných zostatkov z roku 2020. Z mojej strany všetky, ďakujem veľmi pekne.

Starostka:

Ďakujem veľmi pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu. Do diskusie je prihlásený pán

poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem veľmi pekne. Ako člen majetkovej komisie a finančnej sa chcem veľmi pekne

poďakovať za takéto spracovanie rozpočtu, je to najlepšie pripravené alebo teda tá kvalita sa

tak zdvihla odkedy sme poslanci, že naozaj je to rapídne a veľmi chcem pochváliť pani vedúcu
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oddelenia, že to takto pripravila a máme tam úplne tieto poznámky, že z ktorého fondu, kde sa

to prekrýva, je to čitateľnejšie a naozaj veľká pochvala.

Starostka:

Super. Ďakujeme, pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Ja by som sa chcela opýtať, 5.1 rekonštrukcia objektu Smrečianska. Po prvé

čo sa plánuje so Smrečianskou a je tam 80 000, čo je v tých 80 000?

Starostka:

Odovzdávam slovo buď pánovi prednostovi alebo investičnému oddeleniu.

Ing. Mlýnek, prednosta miestneho úradu:

Dobrý deň, tu je Mlýnek, asi pán nie je prihlásený Kamenistý. V podstate tých 80 000

to je čiastka, ktorá prešla pri schvaľovaní toho úveru 1,5 milióna, mala by zahŕňať rekonštrukciu

vykurovania, čiže novú kotolňu a rozvodov v danej stavbe a iné práce súvisiace predovšetkým

s týmto. Celkový rozpočet na tej Smrečianskej bol plánovaný okolo 600 000 ale v tom

novembri prešla iba táto akcia a možno viac by vám k tomu vedel povedať pán Kamenistý, ak

má čas ale ide naozaj iba o to, aby v tej budove bolo zabezpečené vykurovanie. Bohužiaľ je

tam stále  jeden  nájomca,  ktorý  teda  je  dohoda,  že  opustí  tú  stavbu,  aby  sa  dala  dať celá  do

poriadku ale aktuálne ešte momentálna myslím si, že tam pretrváva.

Starostka:

Áno, faktickou pán poslanec.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ja by som sa ešte, to je odpoveď, ja by som sa chcela spýtať, že kedysi to patrilo pod

sociálne oddelenie a tam sme to na sociálnej komisii preberali. Neviem, čo sa plánuje so

Smrečianskou a na ktorých komisiách sa bude táto Smrečianska preberať, aby sme teda mali

informácie aspoň na príslušnej komisii. Ja som za, lebo to je škoda nevyužiť na toto stálo minulé

volebné obdobie, len teda nejaký väčší plán na túto Smrečiansku.

Starostka:

Áno, toto je veľmi dobrá poznámka, určite sa to bude preberať so všetkými poslancami

a špeciálne s komisiou, ku ktorej potom by bola tá to zaradenie a príslušnosť. Keďže vidíme,

že tie rozpočtové náklady sú okolo 600 000, je to trošku neprimeraný výdavok pre Staré Mesto,

preto hľadáme rôzne zdroje aj z plánu obnovy. Je to zaslané teraz aj na Ministerstvo kultúry, aj

na sociálne veci, aj v podstate na obnovu pamiatok alebo teda objektov, ktoré sú v rámci

Starého Mesta. Takže podľa mňa podľa toho ktorá z týchto ciest vyjde, keďže nám chýbajú aj

projekty, ktoré by boli možno na nejaké komunitné aktivity do kultúry alebo do sociálnych vecí,
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to nám tak vychádzalo ako to, čo by mohla byť budúcnosť Smrečianskej. Takže pracujeme na

tom, skôr by sme prezentovali to, čo už bude naozaj riešením. Je to majetok, ktorý je dlhodobo

zanedbávaný, takže potrebuje nejakú investíciu a ten základ toho, že projekt iba štandardný

projekt obnovy, ktorý teda nezahŕňa nejaký návrh, lebo tam nie je ani možnosť nejak veľmi to

rozvíjať bude spracovaný, to znamená, že má dobré vyhliadky táto, aby sa stala realizáciou

tento zámer.

Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja som chcel reagovať na pani Ležovičovú a povedať jej, že vlastne mali sme to na

komisii majetkovej, jedná sa tam o taký polo havarijný stav a vlastne o údržbu tej

nehnuteľnosti, aby nedegradovala, preto sa tam schválil aspoň ten na vykurovanie ten vlastne

také základné nevyhnutná údržba, že s tým, že ešte ten nájomca. A poviem rovno, že trošku si

prihrejem polievočku a to, čo tu dva roky rozprávam a máme to aj v Staromestskom programe,

že stále nám chýba ten audit nehnuteľností a ktorú ako budeme využívať na to, aby celo

poslanecká zhoda bola urobená, takže ja verím, že sa k tomu konečne dopracujeme, pani

starostka, že by sme mi mohli dať nejakú gremiálnu poradu alebo niečo, kde si ten zoznam

prejdeme a kde sa dohodneme nejakým konsenzom alebo teda hlasovaním to už je jedno nejakej

väčšiny, že ako chceme ktorú nehnuteľnosť využívať na aký účel. Jednoducho a s tým, že

k tomu sa potom dopĺňa samozrejme všetky náležitosti, v akom stave je tá nehnuteľnosť, koľko

do nej treba investovať prípadne koľko je z nej prenájom, aby aké sú tam nájomné vzťahy,

vlastne taká komplexná ucelená informácia o staromestskom majetku, či sa to týka už bytov

alebo nebytových priestorov alebo aj pozemkov. Ako máme to v Staromestskom programe

v bode E1.2, tak verím, že sa k tomu dopracujeme a za toto volebné obdobie to dotiahneme do

zdarného konca, že takéto tu niečo budem mať, aby aj občania vedeli vlastne akým majetkom

mestská časť disponuje.

Starostka:

Jasné. Myslím si, že na tom oddelenie majetkové robí s pánom prednostom obiehajú

naozaj tie majetky aj fyzicky pozrieť a nafotiť, takže robí sa to, stojí to dosť práce, teraz nám

naozaj aj tá korona zasiahla do toho, že ten pohyb je obmedzený. Výsledok je, že okrem toho,

že niečo je v katastre nehnuteľností, čo sa dá zistiť, treba vidieť aj mať informáciu o tom, aké

výdavky do toho treba investovať, v akom stave tam je kúrenie, elektro rozvody a podobne,

takže robí sa ten audit a bude určite výsledkom tohto obdobia, to bezpochyby.

Dobre. Takže nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, odovzdávam slovo návrhovej

komisii.
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Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Uznesenie bude zniesť teda návrh uznesenie znie Miestne

zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schvaľuje druhú zmenu rozpočtu bežného

rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021 tak, ako vám bola predložená

v materiáloch.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 24 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0, zmena

rozpočtu bola prijatá. Prechádzame na bod 4, ktorým je Návrh na nájom nebytového priestoru

na ulici Štúrova 6 v Bratislave ako prípad hodný osobitného zreteľa.

4. Návrh na nájom nebytového priestoru na ulici Štúrova č. 6 v Bratislave ako prípad

hodný osobitného zreteľa

Starostka:

O úvodné slovo k predloženému návrhu poprosím pani Boďovú.

Ing. Boďová, vedúca oddelenia majetkového:

Dobrý deň, mestská časť Bratislava-Staré Mesto má do svojej správy zverený nebytový

priestor číslo 10 s výmerou 166,8 metra štvorcového na Štúrovej ulici číslo 6. O prenájom tohto

priestoru požiadalo občianske združenie Srdce autizmu listom zo dňa 22. decembra roku 2020.

V nebytovom priestorom by toto občianske združenie zriadilo centrum, ktoré bude poskytovať

sociálne poradenstvo a konzultácie pre deti s poruchou autistického spektra. Uvedený materiál

prerokovala aj komisia pre nakladanie s majetkom a financie zo dňa 27.01.2021 a odporučila

tento materiál prerokovať alebo predložiť na zasadnutie miestneho zastupiteľstva.

K uvedenému si dovolím len poznamenať, že osobitný zreteľ v tomto bode spočíva v tom, že

občianske združenie poskytuje vlastne verejnosti sociálne služby a to spočívajúce

v poskytovaní zdravotného, sociálneho, rehabilitačného, edukačného poradenstva, konzultácie

rodinám s deťmi a osôb so zdravotným postihnutím. Uvedený priestor navrhujeme predložiť za

prenájom vo výške 6 eur na meter štvorcový na mesiac.

Starostka:
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Ďakujem. Ja by som dala informáciu o tom, že súčasťou zmluvy je zapracovaná

požiadavka, na ktorej sa dohodli poslanci, že nie je možné tento majetok prenajímať ďalším,

tretím subjektom, ktorí nie sú teda zmluvne zaviazaný to znamená iba Srdce autizmu a mestská

časť je vo zmluvnom vzťahu. Srdce autizmu to nemôže poskytovať ďalej.

Do diskusie je prihlásený alebo otváram diskusiu a do diskusie je prihlásený pán

poslanec Boháč.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Tento bod bol vlastne teda prerokovaný na minulom zastupiteľstve. Tam sme mali

žiaľbohu takú situáciu, že nás bolo presne 15 členov poslancov, takže v podstate s jedným

nehlasovaním alebo zdržaním sa neprešiel. Myslím si, že po viacerých neúspešných súťažiach

vlastne to dostáva takú nejakú zmysluplnú náplň tento priestor a patrí to asi mestskej časti, keď

teda podporujeme ja neviem kultúru, podporujeme školstvo, detské jasle a tak ďalej, tak je to

niečo, čo ako keby patrilo do nejakých tých základných činností mestskej časti, tak si myslím,

že  by  to  malo,  že  je  to  v  poriadku.  No  a  dovolím  si  ešte  zároveň predniesť aj  pozmeňovací

návrh, ktorý som zaslal aj návrhovej komisii z dôvodu, pretože v minulosti tieto súťaže boli

ponúkané za výšku nájomného 5 euro meter štvorcový, tak si myslím, že nie je nutné, aby sme

proste ako tieto autistické deti a ich rodičov vlastne nejakými si spôsobom ešte uberali naviac

o peniaze oproti teda podnikateľským subjektom. Myslím si, že 5 euro meter štvorcový tam je

akože v poriadku, takže to znenie je také, že bod A písmeno c) výška nájomného 5 euro meter

štvorcový mesačne. To ostatné platí, okrem nájomného bude nájomca znášať všetky náklady

spojené so službami súvisiacimi s užívaním predmetu nájmu. Takže ešte raz. Hlasovalo by sa

o úprave výšky nájomného zo 6 euro meter štvorcový na 5 euro meter štvorcový mesačne.

Poprosím teda kolegov poslancov, pokiaľ by vedeli podporiť tento návrh. Ďakujem pekne.

Starostka:

Ďakujem. Do diskusie je ďalej prihlásený pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ďakujem za slovo. Ja mám bodov niekoľko k tomuto návrhu. Tento návrh ako už tu

odznelo bol už na minulom zastupiteľstve. Ja som bol trošku nemilo prekvapený, keď som

potom čítal komentár v jedných z Bratislavských novín k tomuto, taký emotívny komentár, kde

som sa dozvedel, že návrh prešiel všetkými komisiami, poslanci sa mohli vyjadriť a nikto

nevzniesol námietky. Chcem povedať, že ja som v dvoch komisiách, ani v jednej to neprešlo,

nebolo, myslím si, že všetky osobitné zretele by mali ísť cez komisie, lebo to je háklivá vec. To

je prvá vec. Bola zvolaná diskusia s pani starostkou, kde som mal niekoľko otázok. Pani

starostka viedla diskusiu tak, že som ich napriek veľkej snahe nedostal slovo a nemohol som
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ich položiť. (Nezrozumiteľné) veľmi nepríjemné čítať v novinách, ako vlastne poslanci všetko

bolo prediskutované a poslanci sa mohli vyjadriť. Nie je to pravda. A teraz ku konkrétnym

otázkam. Keď sme to chceli tento priestor prenajať v minulosti, tak pani Hahnová myslím alebo

úrad napísal list všetkým obyvateľom toho domu, či s tým súhlasia. To sa mi zdalo veľmi

neštandardný postup ale dobre. Teraz sa pýtam, že či toto robili, či rovnako postupovali v tomto

prípade, predsa len zriadiť takéto niečo v dome znamená vyšší pohyb ľudí. Ja len hovorím preto,

že už keď to malo ten precedens, tak ma zaujíma, že či sa pokračovalo rovnakým štýlom. Druhá

otázka, ktorú mám. My dávame 50 percentnú zľavu v súvislosti s koronou našim

podnájomníkom, čiže ma zaujíma, či aj tento objekt má nárok na 50 percentnú zľavu a teda či

ju dostane, to je druhá vec. A tretia vec, ja som si urobil taký malý výpočet, my to ideme

prenajímať za 5 euro, teda pôvodný návrh bolo 6 euro meter štvorcový. Za 40 rokov, keby sme

to prenajali v tejto sume, za 40 rokov prenájmu dostaneme 2 880 za meter štvorcový. V súčasnej

situácii veľkého záujmu po bytových priestoroch a tento priestor sa dá prerobiť na bytový

priestor, tá cena je okolo 4 000 a viac tisíc eur na tejto adrese. Čiže my to ideme za 40 rokov

z tohto priestoru dostaneme 2880 euro, mohli by sme ho, podľa mňa to je reálny odhad, predať

perspektívne ako bytový priestor za 4 000. Ja toto nepovažujem za úplne hospodárne nakladanie

s majetkom mesta. A samozrejme ja chápem osobitný zreteľ ale nedostal som žiaden pádny

argument, prečo toto autistické centrum musíme podporovať práve touto formou a nie nejakou

inou. Ak teda máme podporovať, ďakujem.

Starostka:

Pán poslanec, ja začnem zo začiatku, ak by mal niekto z predkladateľov doplniť tie

informácie, ktoré ste položili otázky. Mrzí ma, ak sa v rámci tej online diskusie ste sa nedostali

ale keď ste nepoložili otázku, tak ja som ju nedostala, tak som nemohla na ňu ani odpovedať.

Myslím si, že väčšinový konsenzus a preto to aj je predkladané ako prípad hodný osobitného

zreteľa bolo zo strany poslancov, že áno. Prvý teda nie prvý, veľakrát sme sa už zhodli, veľakrát

sa aj nezhodneme. Áno, ja si naozaj myslím, že tento priestor by mal byť na predaj. A malo by

sa rozdeliť tie prostriedky práve možno na tú Smrečiansku a na iné majetky. Mesto nám musí

dať súhlas a takýto súhlas nám nikdy nedá. To vieme, pretože sme sa na to pýtali, preto sme

robili tie súťaže, že to nemôže byť bytový priestor, lebo v momente, keby to bol bytový priestor,

tak  ho  nemôžme  predávať ale  máme  ho  odovzdať mestu.  Takto  je  to  postavené,  takto  je  to

v katastri viazané, takže doplňte si informácie predtým, ako robíte závery, lebo vy sa podľa

mňa dostávate sám do problémov, ktoré sú už dávno vykomunikované. My sme sa týmto

zaoberali, myslím si, že by bola väčšina tohto zastupiteľstva v konsenze s tým, aby sme tento
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byt predali a tie prostriedky naozaj služné, možno aj 4 000 za meter investovali do nejakého

iného majetku, ktorý to potrebuje a ktorý by sme mohli rozvíjať. Ďakujem.

Pán poslanec Gruska, faktickou.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

No pani starostka, neviem, čo tým vy myslíte konsenzom, keď to neprešlo minimálne

v dvoch komisiách, v ktorých som členom. A ja som sa niekoľkokrát hlásil na tej diskusii, nikdy

ste mi slovo nedali, to znamená ako si predstavujete niečo ako konsenzus a vykomunikované,

keď na tieto otázky som nikdy vlastne nedostal. To je akože také svojské chápanie

vykomunikovania a diskusie.

Starostka:

Pán poslanec, starosta nechodí ani primátor ani župan nechodí na komisie, je predseda

komisie, ktorého ste sa mali pýtať a inak sú interpelácie, ktorými sa môžete pýtať. Nevyčítajte,

že nejakom stretnutí online, kde som možno nezbadala vašu ručičku, pretože tie online sú také,

že niekto sa hlási, že máva, niekto sa hlási, že do četu napíše, že hlásim sa, niekto si tam dá

ručičku. Ospravedlňujem sa, nebol v tom žiaden zámer, určite by som rada zodpovedala vaše

otázky. Ja zodpovedávam na všetky otázky, ktoré padnú.

Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem. Ja teda len zhrniem tak faktograficky za majetkovú komisiu, že bolo to

v majetkovej komisii, neviem, pán Gruska, že dávnejšie teda je pravda pred tým minulým

zastupiteľstvom  a tento priestor sme naňho mali vypísané súťaže niekoľkokrát, najprv bolo za

9 euro myslím za meter štvorcový, potom za tých 5. Nepodarilo sa nám tam žiadneho iného

nájomcu získať.  Tu  máme projekt,  ktorý  má aj  nejaký  vyšší  cieľ a  okrem toho  nám chce  aj

platiť tých 5 euro, aspoň myslím, že je to tak predjednané s nimi, keď je ten návrh na osobitný

zreteľ a s takou cenou a na základe tých informácií, ktoré pani starostka povedala, že skrátka

nedostaneme súhlas od mesta, ktorý nevyhnutne potrebujeme na odpredaj tohto majetku, tak je

to asi najzmysluplnejšie využite tohto priestoru, aké sme schopní vyprodukovať. Každý si

urobte záver z tých faktov, ktoré som povedal aký chcete, ja osobne som si ešte preveril aj to

Srdce autizmu cez nejakých svojich známych, že je to seriózna organizácia, ktorá naozaj

plánuje tam vykonávať tú činnosť, ktorú popísala, dostali ste aj list o tej zakladateľky OZ, takže

neviem, či ste ho čítali, tam je to jasne popísané. Myslím si, že tento osobitný zreteľ by mal byť

bratý.

Starostka:

Ďakujem. Pani poslankyňa Ležovičová.
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Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Ja si myslím, že diskusie na komisiách boli, ja mám pocit, že aj na kultúrnej,

stopercentne bola na sociálnej. Veľmi sa mi páči ten posledný list, ktorý nám prišiel, kde teda

konkrétne rozpísala prácu tá šéfka toho združenia a ktorá je konkrétna. Neni sú to všelijaké

teórie a nejaké inštruktáže ale je to práca s tými deťmi, práca s tými rodinami. Tie rodiny naozaj

potrebujú pomoc. Je to dobre dostupné pre dopravu, vyhovuje to aj pre študentov, čo sa mi

ďalšia vec, čo sa mi páčila, že zapája sa do toho aj študenti. Ja si myslím, že toto je naozaj

zmysluplná práca, tieto deti nám bohužiaľ pribúdajú. Nič sa nedá robiť ale pribúdajú. Našťastie

sú skôr diagnostikované až ako to vypukne do veľkého problému a čím skôr sa s týmito deťmi

začne pracovať, tak tým lepšie pre ne a samozrejme aj pre rodinu. Ja už či 5 euro alebo 6 euro,

ja som tiež s nimi rozprávala a som rada, že zostanú tam sami, že teda nebudú tam musieť byť

oni povedali, že ten priestor, ja som tiež diskutovala, ten priestor, oni ho vedia využiť. Oni tam

budú mať aktivity, oni tam budú mať hračky, oni tam budú mať pomôcky, ktoré teda je ináč či

spracú, či niekto po nich príde alebo nepríde alebo len pani upratovačka to poupratuje. Takže

mne sa páči, že to je konkrétna robota, nie teoretická ale praktická s tými rodinami. Doobeda

má byť pre predškolské deti, poobede pre školské deti. Jednoducho má byť tá celá pracovná

doba využitá na prácu s rodinami a s deťmi fyzicky. Nie teoreticky ale fyzicky a ja by som

poprosila, keby sme toto mohli podporiť. Myslím si, že toto je dobrý projekt. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Ďalšia do diskusie je prihlásená pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem pekne. Ja mám potom možno otázku na pani Hahnovú, čo sa týka nejakých

právnych vecí. Ide mi o to, my sme to riešili aj na komisii kultúry, komisii sociálnych veci, aj

komisii školstva, kde som si dovolila predložiť informáciu o tom, že som mala informáciu

o tom, že by sa vedeli dať dokopy a mať nejakú synergiu Srdce autizmu aj s inou organizáciou,

ktorá sa chce starať o rozvoj duševného zdravia. Tam akože úplne drvivou väčšinou sa to prijalo

kladne s tým, že samozrejme my ako Staré Mesto by sme mali kontrolu nad tým, s kým sa dá

ako keby do prenájmu kvázi Srdce autizmu, pričom Srdce autizmu bude naším spojovým

bodom, to znamená, že každá tretia osoba alebo tretí subjekt by bola vlastne v riešení s nimi ale

nami odsúhlasená. Keď si hovorila, pani starostka, že teda nebude môcť sa to prenajímať tretím

osobám, tak pre mňa je to nová informácia. Tak sa len chcem spýtať, že či to je že v tejto chvíli

to neprenajíma tretím osobám a pokiaľ my si odsúhlasíme, že vieme to im povoliť pre tretiu

osobu na základe konkrétnej nabítky, tak v tom prípade mi to príde fajn, čiže chcela by som len
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vedieť odpoveď na túto otázku. Ďakujem a určite tento návrh chcem podporiť. Myslím si, že je

veľmi fajn, že Staré Mesto poskytuje práve takýmto aktérom, takýmto službám svoje priestory.

Starostka:

V podstate sa otvorila tá otázka v rámci spoločného zasadnutia komisií, kde bolo

spochybnené, že aby sa nestalo, že my to prenajmeme za 5 eur a oni to budú ďalej prenajímať

za 10, bola to požiadavka myslím viackrát komunikovaná aj poslankyňou Hitkovou, preto sme

to vlastne som tomu dala to vysvetlenie, že áno, nič sa nezmenilo. Ak by sme sa dohodli toto

zastupiteľstvo, že umožníme túto možnosť, aby tento priestor zdieľali viaceré občianske

združenia, musíme to dodatkom schváliť na tomto zastupiteľstve.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Alebo na nejakom ďalšom, hej?

Starostka:

Áno áno. Nie na tomto. No myslím na tomto akože v rámci Staromestského.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Na zastupiteľstve. Áno, ďakujem za odpoveď. To mi stačí. Ďakujem.

Starostka:

Pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem.  Ja  som  sa  rozprávala  s  tým  združením.  Neviem,  či  sa  zmenilo  medzi

predchádzajúcim zastupiteľstvom niečo, oni boli len postavení pred hotovú vec, oni to nemali

rozdiskutovaná za akých podmienok a čo oni povedali, že oni ten priestor vedia celý využiť,

čiže keby bola možnosť, oni majú ten priestor využiteľný samostatne, nepotrebujú druhé

združenie. Jasné, že keby to bola podmienka Starého Mesta, tak ju budú akceptovať, lebo im

ten program veľmi horí a tlačí a majú tam v poradovníku ľudí, ktorí čakajú na to ale neboli ešte

dobraté presné podrobnosti, za akých podmienok, čo si pod tým predstavuje jedno aj druhé

združenie, čiže ja by som bola rada, keby niečo také urobilo ale prediskutovalo sa to naozaj čo

si pod tým kto predstavuje a nie, čo si my pod tým predstavujeme. Takže trošku opatrnejšie

s týmto, môžeme to dať do nejakého záveru ale mali by sme brať trošičku ohľad na prácu toho

hlavného združenia. Malo by to byť tvrdo s ich súhlasom a nie prinúteným ale takým že

dobrovoľným. Ďakujem.

Starostka:

Myslím, že tak to bolo aj myslené ale teraz sme v podmienkach, že sú tam iba oni, takto

schvaľujeme zmluvu, ktorá je predložená.



39

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem.

Starostka:

Pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem. Ja mám dve poznámky k dvom rôznym ľuďom, ktorí hovorili. Jedným z nich

bol teda pán Gruska, ktorý sa zastal tej ceny respektíve on navrhoval predať ale teda ja by som

sa vyjadrila aj k pánovi Boháčovi, že reálne ja keď si to prepočítam na kalkulačne, tak sa bavíme

o rozdiele medzi 860 eurami na mesiac a sumou 1 000 eur na mesiac, takže pre mňa taký

obrovský priestor v Starom Meste na Štúrovej presne preto že to nevieme predať, aj tak by tie

peniaze by nešli k nám, tak ja som za to, aby to ostalo tých 6 eur, naozaj je to občianske

združenie, ktoré môže požadovať 2 percentá daní, aj ich požadujú, som si to kontrolovala na

stránke, takže oni si myslím nebudú mať problém s tou sumou a takisto teraz počas korony

môžu požiadať o zníženie a tá druhá vec sa týka toho, že pracujeme tam s deťmi, ktoré majú

poruchu autistického spektra a ja chápem tak, že by chcela pani poslankyňa Kleinert, že by

chcela vlastne umožniť, lebo tá druhá organizácia by riešila psychické poruchy u dospelých ale

obzvlášť u detí, ktoré majú poruchu autistického spektra je vysoko nevhodné, aby sa tam

pohybovali ďalšie osoby dospelé. Viem, že by to možno nebolo naraz ale rovnako som čítala

ten list, ktorý nám prišiel, oni vedia ten priestor využiť aj počas doobedňajších hodín, aj počas

poobedňajších hodín, takže naozaj ja nebudem hlasovať za to, aby sme tam miešali ďalšie

združenia a ešte dupľom nie pre dospelých s inými typmi psychických porúch, takže toľko za

mňa, ďakujem.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Boháč.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Ja som pochopil pani poslankyňu Kleinert, že ona to necháva na budúce zastupiteľstvá,

že pokiaľ by došlo k vzájomnej dohode, že či sa to dá upraviť, takže momentálne o tom zrejme

hlasovať ani ona nemala predstavu a takže nechať to na ten vývoj ďalší. Ďakujem pekne.

Starostka:

Áno, do diskusie je ešte faktickou pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Presne tak, ide iba o to, aby sme ich nevyautovali, aby sme iba vedeli o tom, že možno

si nájdu nejakú inú tretiu stranu, jednoducho nechajme to na nich, mne ide iba o to, aby nám

bol jasný styčný dôstojník, čo sú oni a ostatné všetko necháme na ďalšiu budúcnosť, kým sa
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oni dohodnú, ako to budú chcieť, ako si to uznajú profesne oni za vhodné, to všetko je pre mňa

iba otázka toho, že nám to predložia a my to potom následne dodatkom buď schválime alebo

neschválime. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ja by som len chcel upozorniť, že som položil pomerne dve pomerne jednoduché otázky

a doteraz nedostal odpoveď.

Starostka:

Dostanete na záver dostane pani doktorka Hahnová a pani Boďová slovo. Ešte pred

ukončením diskusie.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Dobre, ďakujem.

Starostka:

Dobre, takže áno, aj mňa by to zaujímalo otázky pána Grusku konkrétne. Neviem, či

začne pani Hahnová a potom pani Boďová alebo v opačnom poradí.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Môžem kľudne aj ja Hahnová. Dobrý deň ešte raz. Zhrniem iba tri také veci. Čo sa týka

podnájmu, máte to zakotvené v bode 2.4 ako návrhu nájomnej zmluvy, ktorý máte prílohu

materiálu, to znamená nemôžu oni dať priestor ani jeho časť do podnájmu alebo výpožičky

tretej osobe bez predchádzajúceho písomného súhlasu prenajímateľa. Pokiaľ by oni mali

v budúcnosti nejaký záujem takto to riešiť, musia napísať na mestskú časť, musia žiadať ten

súhlas a v tomto kontexte by sa to teda malo potom preložiť na zastupiteľstvo. Čiže nie, nemôžu

to urobiť, vyplýva to aj zo zákona 116 z roku 90 o nájme a podnájme nebytových priestorov.

Čo sa týka nejakej 50 percentnej úľavy, zmluva nič také nerieši. Navrhnuté nájomné je 6 eur

a meter štvorcový a mesiac. Žiadne úľavy v zmluvy zakotvené nie sú a čo sa týka toho aj sa

spomínalo moje meno v súvislosti s tým oslovením obyvateľov toho domu. Nepísala som ja

teda žiaden list ale vyjadrovala som sa k tomu v minulosti na zastupiteľstve a to bol ten dôvod,

že v tom čase, keď sa tam riešil nájom, malo tam ísť divadlo. A s divadlom mestská časť mala

v minulosti veľmi negatívne skúsenosti, pokiaľ to bolo v bytovom dome, keďže tam vo

večerných hodinách veľký pohyb ľudí, cudzích ľudí každodenný a podobne, preto sa vtedy

písalo  tým obyvateľom.  Toto  je  trošku  iná  situácia,  čiže  z  môjho  pohľadu,  iba  za  seba  teraz

hovorím, tu ani nebol dôvod písať, lebo aj iné nebytového priestory v bytových domoch
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prenajímame a nepíšeme tam obyvateľom. To bolo vyložené spojené len s tým divadlom. Čiže

za mňa všetko.

Starostka:

Ďakujem. A ešte pani Boďová možno niečo tam bolo zaujímavé.

Ing. Boďová, vedúca oddelenia majetkového:

Áno. Ja som chcela len doplniť vlastne aj pani Ležovičovú a v zásade som chcela

povedať to isté, čo pani doktorka Hahnová ale dopĺňam pani doktorku Ležovičovú, že my sme

mali prezentované a aj stanovisko občianskeho združenia Srdce autizmu, že v súčasnej dobe aj

tak plánujú využívať celý priestor len pre vlastne potreby a momentálne nemajú ani záujem

diskutovať o možnom podnájme.

Starostka:

Ale pán Gruska mal jednu veľmi konkrétnu otázku, dám ešte raz, pripomeňte, pán

poslanec Gruska, faktickou.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ja sa chcem teda spýtať, lebo ja samozrejme rozumiem, že v tej zmluve nie je nič

napísané o nejakej zľave, veď to nie je v žiadnej zmluve predpokladám napísané, o zľave, veď

tie zmluvy vznikali pre koronou takže samozrejme ja tomu rozumiem, že tam tá zľava nijako

nie je vyjadrená ale mňa len zaujíma, či si môžu v budúcnosti žiadať 50 percentnú zľavu ako

iní naši nájomcovia v dôsledku pandémie.

Starostka:

To bolo presne tá otázka, čo som si pamätala.

Ing. Boďová, vedúca oddelenia majetkového:

Áno, tak len doplním, že ak to v budúcnosti zastupiteľstvo schváli a že tie úľavy nájmu

sa budú poskytovať aj v zmysle vyhlásenia podmienok Ministerstvom hospodárstva, tak

samozrejme, ak budú spĺňať podmienky a mestské zastupiteľstvo také uznesenie schváli, tak

v tom prípade áno. Momentálne ale v podstate v zmysle posledného zastupiteľstva prijatého

uznesenia, tak všetci tí užívatelia priestorov nájomcovia, ktorí v zmysle podmienok, ktoré boli

stanovené vlastne tým uznesením si požiadali v termíne, ktorým to stanovovalo to uznesenie

a si požiadali a splnili podmienky, tak tým sa poskytla zľava z nájomného. My neriešime

budúce obdobia momentálne.

Starostka:

Ďakujem. Myslím, že boli zodpovedané otázky. Pokiaľ nie je nikto ďalší prihlásený do

diskusie, odovzdávam slovo návrhovej komisii s pozmeňovacím návrhom a potom teda ako

celku.
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Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Takže prišiel nám aj písomne návrh pána Boháča, kde v bode 4 návrh

na nájom nebytového priestoru na ulici Štúrova číslo 6 v Bratislave ako prípad hodný

osobitného zreteľa predkladá pozmeňujúci návrh v nasledovnom znení. Bod A písmeno c)

materiálu k tomuto bodu mení na výška nájomného 5 euro mesačne okrem nájomného bude

nájomca znášať všetky náklady spojené so službami súvisiacimi s užívaním predmetu nájmu.

Takže vlastne ostatné zostáva bez zmeny. Takže v tom materiáli by sa zmenila cena zo 6 na 5

euro.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali o

pozmeňujúcom návrhu na zníženie výšky nájomného.

/Prezentácia/

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

To akurát vypadlo a nedá sa mi.

/Hlasovanie/

Starostka:

Dobre, za bolo 17 poslancov, proti 0, zdržalo sa 6, nehlasovalo 0. Chcem sa spýtať,

hlásila sa nejaká pani poslankyňa, že sa jej nepodarilo. Podarilo sa nakoniec hlasovať či?

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

Medzitým sa mi podarilo ale už bolo neskoro ale myslím, že by to neovplyvnilo, tak to

je jedno.

Starostka:

Dobre, takže ďakujem za konštatovanie, že pozmeňujúci návrh bol schválený.

Odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Takže s upravením uznesenie znie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto za A schvaľuje tak, ako vám to bolo predložené s výškou nájomného 5 eur, ako

sme schválili v predchádzajúcom uznesení a po B konštatuje, že osobitný zreteľ spočíva v tom,

že občianske združenie Srdce autizmu poskytuje verejnosti prospešné sociálne služby a tak

ďalej ako máte predložené v písomnom návrhu.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii. Poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali. Jedná

sa o osobitný zreteľ.

/Prezentácia/
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/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 0, zdržal sa 1, nehlasoval 1. Návrh na nájom

nebytového priestoru na Štúrovej ulici číslo 6 bol schválený. Prechádzame na bod č. 7, ktorým

je Návrh na zmenu uznesenia číslo 122 z roku 2020, ktorým bola schválená kúpa pozemku

parcelné číslo 10370/66 vo vlastníctve spoločnosti YIT Slovakia akciová spoločnosť a

uzavretie Zmluvy o spolupráci so spoločnosťou YIT Slovakia a.s. so sídlom Račianska 153/A

v Bratislave, IČO 35 718 625. Bez úvodného slova otváram diskusiu. Chcel to byť riadny

príspevok alebo faktická poznámka návrhovej komisie?

Niekto:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Presne to som chcel povedať, čo povedal pán Števove, že sme na bode č. 5.

Starostka:

Okej, ospravedlňujem sa, otočila som stranu a vlastne došlo k omylu. Navrhujem, že sa

vrátime  späť a  potom  otvoríme  zase  bod  7,  takže  bod  č.  5,  ktorým  je  Návrh  na  úpravu

zmluvných podmienok v prípade nájmu nebytového priestoru v Staromestskom centre kultúry

a vzdelávania Školská 14 pre občianske združenie TICHO a spol., ako prípad hodný osobitného

zreteľa.

5. Návrh na úpravu zmluvných podmienok v prípade prenájmu nebytového

priestoru v Staromestskom centre kultúry a vzdelávania Školská 14 pre občianske

združenie TICHO a spol., ako prípad hodný osobitného zreteľa

Starostka:

Bez úvodného slova. Otváram diskusiu. Do diskusie je prihlásená pani poslankyňa

Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Áno, ďakujem. Ja by som len chcela povedať ostatným poslankyniam a poslancom, že

mali sme zástupcov TICHO a spol. aj na komisii kultúry, kde nám teda predložili svoj úmysel

ďalej pokračovať v tomto priestore, chcela by som vás pekne poprosiť, aby sme týchto

kultúrnych aktérov podporili, oni fungujú nielen sami za seba ale zároveň aj podporujú iné

organizácie a iných aktérov v kultúre, takže veľmi pekne poprosím, aby sme podporili tento

bod. Ďakujem.
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Starostka:

Ďakujem. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem. Ja som si pozeral ten predkladaný materiál a v ňom ma teda zaujalo pri tom

schvaľovaní tie podmienky prenájmu a máme tam v bode 3, že občianske združenie a spol je

povinné nám odohrať dve predstavenia pre potreby mestskej časti len za úhradu vopred

vyčíslených režijných nákladov bez nároku na honorár. Ja som neni členom komisie kultúrnej,

tak by som chcel vedieť, či to bolo aj v minulosti a ak áno, že pre koho to bolo odohrané a akým

spôsobom a že či teda sa zúčastnili napríklad naše školy na tom základné, že tam vlastne

zabsolvujú tieto predstavenia a aj to po b, že rezervovať pre potreby mestskej časti na každú

premiéru odohranú v priestoroch Staromestského centra vzdelávania päť voľných vstupeniek,

tak ako sa využívajú a či to bolo aj v minulosti nejakú informáciu o tomto.

Starostka:

To neviem. To bude musieť asi kto pripravoval ten materiál. Faktickou, pani

Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Áno. Tieto lístky oni ponúkajú v podstate stále a oni by vám dali aj viac, keby

ste  požiadali.  Toto  či  je  to  v  zmluve  alebo  to  nie  je  v  zmluve,  oni  naozaj  sú  veľmi keby ste

potrebovali nejakú skupinu alebo nejakú partiu, oni tie lístky dajú, dopravia skôr je škoda by

tie lístky neprepadli. A vždy tie lístky ponúkali, sú to kvalitné predstavenia, myslím si, že sú

sklamaní, že my ako poslanci teda kvázi aj ja chodíme málo na ich predstavenia. Takže oni by

boli radšej, keby sme chodili viac a keby sme to viac využívali a nie dva lístky, dajú aj viac

lístkov, keby ste potrebovali zobrať ja neviem aj celú rodinu pre mňa za mňa. Takže to som len

chcela povedať, že či je to v zmluve, či nie, oni lístkov dajú, koľko by bola požiadavka od

jednotlivého poslanca len tam treba zavolať. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Faktickou, pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Áno, samozrejme podporujem tiež to, čo hovorila pani Ležovičová, tiež nám na túto

otázku odpovedali, veľmi radi nám poskytnú aj lístky, aj predstavenia. Každopádne na ostatnej

komisii kultúry sme sa s nimi rozprávali, že je to v podstate aj pre nás úloha pre úrad a oddelenie

kultúry robiť väčšiu osvetu napríklad pre učiteľov im ponúkať dané lístky alebo deťom zo škôl,

jednoducho ľuďom, ktorí by to chceli, využili a mohli, takže sme si to aj dali ako keby úlohu
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pre oddelenie kultúry, aby sme aj túto možnosť, ktorú oni veľmi ponúkajú a my by sme mohli

využiť, tak aby sme ju naozaj vhodne a dostatočne využili.

Starostka:

Super. Ďakujem. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za vysvetlenie dostatočné a budem sa tešiť, že teda komisia kultúry to

sprocesuje, aby sa dostali riaditelia alebo teda tí na školy tieto veci, aby sa to využilo naozaj

a teda ak majú aj poslanci záujem, tak nech idú. Išlo o to presne, že keď to tam dávame, že či

to má význam a zmysel to tam dávať hej, či si oni nemôžu tie lístky predať ale evidentne asi je

to tak, že oni sú radi, keď tam príde niekto od nás, lebo to je aj teda že pre nich. A to, čo robia

má zmysel.

Starostka:

Presne tak. Keďže nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu

a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Takže za návrhovú komisiu tak, ako bol predložený v materiáloch predložený tento

návrh uznesenia, Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto po A schvaľuje

ako v súlade s paragrafom a zákonmi o majetku obci v znení neskorších predpisov ako prípad

hodný osobitného zreteľa predĺženie nájmu nebytového priestoru o celkovej výmere 241,29

metrov na prvom poschodí bytového domu Fazuľová 2 Školská 14 v Bratislave občianskemu

združeniu TICHO a spol. so sídlom Školská 14 za nasledovných podmienok tie, ktoré sú

uvedené v materiále a po B konštatuje, že osobitný zreteľ spočíva v tom, že občianske

združenie TICHO a spol. dlhodobo pôsobí v oblasti kultúry, podporuje a rozvíja oblasti najmä

divadelné umenie na území hlavného mesta slovenskej republiky Bratislavy, jeho poslaním

a zámerom je najmä verejnoprospešný účel.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Poslanec Mgr. Palko:

Vykoplo ma z HERu a nechce ma to prihlásiť.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Aj mňa.

Starostka:
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Pozrieme, čo to spraví. Skúste.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Mňa už pustilo naspäť, dobre.

Poslanec Mgr. Palko:

... a už tretíkrát mi to zlyhalo.

Starostka:

Hovorí Palko?

Poslanec Mgr. Palko:

Áno.

Starostka:

Tak to máš za trest. Za 23 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0, ideme hlasovať

opätovne, nakoľko pán poslanec Palko neviem, či trvá na tom, aby sme hlasovali opätovne?

Poslanec Mgr. Palko:

Áno, akurát ma prihlásilo, kľudne si to zopakujme, odkedy sa vedú presné štatistiky, tak

budem dôsledne žiadať, aby bolo zaznamenané všetko, čo má byť zaznamenané.

Starostka:

Rozumiem. To znamená je niekto proti tomu, aby sme hlasovali opätovne? Nie. Zdržal

sa niekto? Nie. Poprosím poslancov, aby sme sa opätovne prezentovali a hlasovali a myslíme

na to ale, že dôsledne presne treba dodržiavať aj prihlásenie tou kamerou. Proste je to strašne

veľa poslancov, ktorých kamery nie sú zapnuté a je to v rokovacom poriadku, že bez toho by

to teda malo byť zapnutá kamery, upozornili sme na to, takže prosím prezentujme sa a hlasujme.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasoval 1. Uznesenie

k bodu č. 5 bolo schválené. Prechádzame na bod č. 6, ktorým je Návrh na schválenie spôsobu,

prenájmu a podmienok obchodnej verejnej súťaže na nájom nehnuteľnosti na ulici Rázusovo

nábrežie v Bratislave.

6. Návrh na schválenie spôsobu, prenájmu a podmienok obchodnej verejnej súťaže

na nájom nehnuteľnosti na ulici Rázusovo nábrežie v Bratislave

Starostka:

Bez úvodného slova otváram diskusiu. Prihlásený je pán poslanec Vagač.
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Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem. My sme mali teda na miestnej rade predložený tento bod. Po dohode na

miestnej rade som dostal možnosť sa stať spolupredkladateľ práve preto, že sme dorobili aj

s pani Majvitorovou aj s pánom Šalekom niektoré tie veci do tej tabuľky tie podmienky a tak

ďalej, čiže v stredu alebo štvrtok sme nad tým sedeli a ten materiál ako je teraz predložený je

vlastne dorobený v tomto zmysle po takom nejakom dohovore a konsenze tak, aby ten výber

bol aj v rámci toho, že bude vybratá najvyššia cena, aj v rámci toho, aby to bolo teda aj účel bol

kultúrny a komunitný a že sa bude vyberať transparentne a bez toho, že by sme vedeli poznali

dopredu, kto je vlastne žiadateľ, čiže sú tam ako keby naplnené všetky tie požiadavky, ktoré

sme realizovali aj v minulosti. Jedinú vec, ktorú by som chcela, aby sme teraz doplnili je v bode

9II, to je tá osobitná súťažná komisia na vyhodnotenie súťažných návrhov, aj v minulosti sme

mali päťčlennú ale toto asi nie je obmedzené, tak sme to tak dávali, že dvaja záujemcovia boli

z klubu Tímu Vallo, potom dvaja zo Staromestského klubu a jeden za nezávislých. Čiže ja po

dohode  s  pánom Boháčom a  pánom Gajdošom navrhujem teda  takýchto  členov  komisie.  To

znamená, že pán Boháč a Gomolčák, za nás Vagač a pani Kleinert a za nezávislých pán Gajdoš,

čiže týchto ľudí by som chcel doplniť do tej vyhodnocovacej komisie a aby sme to takto mohli

odhlasovať. Tak ak nemá niekto proti tomu nič. Ďakujem pekne.

Starostka:

Ďakujem, pán poslanec Vagač, chcem sa tiež poďakovať, v podstate možno pre

poslanca Mikulášeka, nerobíme to bežne naozaj v Starom Meste sa striktne dodržiava to, že sú

veci predložené tak včas, ako to káže zákon o samospráve, to znamená tuto sa stalo ale že

Ministerstvo zdravotníctva výrazne zmenilo v neprospech tých prevádzkovateľov mobilných

odberových miest ich podmienky a nebolo jasné, či ten, komu sme vlastne dali súhlas a naozaj

to odberové miesto funguje na jedničku s veľkou obľubou a funguje len o 40 percent sa im

znižovali náklady, zdá sa to tým prevádzkovateľom ako neúnosné, takže nevieme, ako to

dopadne a preto sme chceli, aby tam nebola zbytočne hluchá diera v podstate, keď tá súťaž

nejako bola nastavená a pán poslanec Vagač sa podujal, že teda že by sme ju ešte dotiahli

v zmysle tak, ako máme úspešne na Ventúrskej 2 prenajatý priestor, tak sme v podstate

zopakovali niečo, čo už bolo prekomunikované, takže sme to nevnímali ako nejaké konfliktné.

Teda odovzdávam slovo pánovi Mikulášekovi.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Teda vieme o čom, preto som aj tej návrh sťahoval z rokovania, lebo

som chcel, aby to bolo prejednané, nie všetci poslanci sa vlastne k tomuto mali možnosť

vyjadriť aj k nastaveniu tej súťaže, aj toho všetkého. Rovnako si myslím, že aj toto je jedna
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z nehnuteľností, kde by malo byť v tom zozname na gremiálke niekde rozhodnuté, že akým

spôsobom bude využívaná, lebo už sme jej dali rôzne náplne od súťaže, kde sme chceli

obstarávať aj s loďami z minulého volebného obdobia, cez dočasné centrum kultúry, ktoré tam

ste zriadila vy, pani starostka, popri kolese a s gastrostánkom po MOM-ku, ktorá tam je teraz.

Skrátka evidentne by to si zaslúžilo ako nejakú hlbšiu diskusiu, aj to nastavenie tých súťažných

podmienok, neudialo sa to, beriem, že teda boli tam aj z nášho klubu aj z ostatných ale teda

priznám sa, že Matej tým, že navrhol do tej komisie ja by som sa chcel uchádzať o to miesto

z toho dôvodu, že by som si chcel postrážiť tú transparentnosť, keďže som nebol pri tvorbe tých

podmienok a za majetkovú komisiu, skrátka aby tam tie financie a tie veci boli postrážené,

takže.

Starostka:

To si musíte v klube vybaviť. Akože nominuje klub, predseda klubu keď nominuje vás,

budem rada, že budete v tej komisii. Propeller ukázal naozaj, že je operatívnym miestom, ktoré

dokázalo od zdravotnej, cez vývarovňu staromestského menu v prvej vlne, reaguje na to, čo sa

deje aj Divadlo Hviezdoslava slúži ako odberové miesto proste zmenilo sa strašne veľa a práve

tá pružnosť je v tom, že vedieť reagovať včas. Takže beriem úplne komisiu tak, ako bude

nastavená s predsedov klubov navrhnutá.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja  som  to  skôr  myslel  tak,  pani  starostka,  keďže  to  bolo  nami  predkladané,  že  či  sa

z nášho klubu by nevzdal niekto v prospech mňa, že by som to postrážil, čo sa týka finančnej.

Starostka:

... v svojom klube, veď to sú dve pozície.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Nechcel som, lebo teda oni sa obidvaja zaujímajú o kultúru a to, čo sa tam chce dostať,

lebo ako som ten návrh čítal od miestnej rade, akože je tam tá podmienka tej kultúry a nechcel

by som im brať z tohto dôvodu to miesto, keď čisto naozaj fakticky to chcem postrážiť z tohto.

Neviem, či tam vôbec niekto z komisie majetkovej. A Maťo Gajdoš tuším tam je z komisie

majetkovej. A prípadne či nemôžem byť ako prísediaci nie iba akože nie člen komisie, tak to

bez práva hlasovať, že by som tam iba bol skrátka prítomný.

Starostka:

Ako pozorovateľov úplne vieme umožniť.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Okej, tak týmto spôsobom to môžeme vyriešiť.

Starostka:
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Pán prednosta ešte sa hlási faktickou.

Ing. Mlýnek, prednosta miestneho úradu:

Ja len v krátkosti, však môže byť aj šesť členov komisie, to neznamená, že musí byť

nepárny počet. Komisia bude udeľovať projektom 55 bodov a nepredpokladám, že by sa

úplne...

Starostka:

Nemeňme to, nechajme päť členov. Má byť vždycky členov nepárny počet, je to zvyk

ale pozorovateľ bez problémov. Pán Mikulášek povedal, že jemu ide o to, aby ustrážil

transparentnosť, naozaj ten priestor dostane.

Áno, pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Za týchto okolností som s tým okej ako pozorovateľ sa toho zúčastniť.

Starostka:

Ďakujem veľmi pekne. Nakoľko nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie. Chcete

faktickú sám seba? Dobre, odovzdávam slovo opäť pánovi Mikulášekovi ako predsedovi

návrhovej komisie.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Dobre, ďakujem za slovo. Tentokrát ako návrhovej komisie. Návrh uznesenia znie tak,

ako ho máte predložený v materiáloch a to je Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto po A schvaľuje v súlade s paragrafom 9 bod 1 bod 1 tak, ako máte predložené

v materiáli. Bod 2, že prenajíma stavbu Propellera definovanú v tomto pardon. Ospravedlňujem

sa. Ešte raz. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto po A schvaľuje bod

1 bod 1 v súlade s paragrafom o majetku obci v znení neskorších predpisov nájom

nehnuteľnosti vo vlastníctve hlavného mesta a v správe mestskej časti obchodnou verejnou

súťažou a to tak, ako je pomenované v materiáli. Bod 2 v súlade o majetku obci v znení

neskorších predpisov podmienky obchodnej verejnej súťaže na nájom nehnuteľnosti

v nasledovnom znení tak, ako je predložený v písomnom materiáli. Je to dlhé. A po B

splnomocňuje starostku mestskej časti na uskutočnenie všetkých právnych úkonov potrebných

na vykonanie tohto uznesenia ako aj na opravu prípadných chýb v písaní a počítaní, ak by došlo

k naplneniu tohto uznesenia. Nie, pardon, to je k ďalšiemu bodu.

Návrhová komisia, poslankyňa MUDr. Satinská:

Počkaj. Treba ešte členov komisie. Čiže bod 1 schvaľujeme, potom bod 2 a až potom

B. Čiže ešte raz prosím.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:
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Okej. To mi tu v tých materiáloch tí členovia komisie, to tu nemám. Takže.

Poslanec Ing. Vagač:

Ja som ich poslal v maili tých členov komisie.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

To je v poriadku. Takto opýtam sa ešte, nebudeme hlasovať o tých členoch akože

najprv? Či priamo v tom materiáli, hej?

Poslanec Ing. Vagač:

Boli vymenovaní a sú ako keby v rámci materiálu.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Hej, dobre. Takže ešte raz.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ale ja ich neviem. My ich nemáme napísaných.

Poslanec Ing. Vagač:

Nie sú napísaní, len ja som ich v tom mojom príspevku akože povedal a poslal som.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Tak ich treba prečítať.

Poslanec Ing. Vagač:

Dobre.

Návrhová komisia, poslankyňa MUDr. Satinská:

Môžeme ešte raz prečítať ako návrhová komisia? Juraj, urobíš to ako to mám urobiť ja?

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Môžem to  urobiť len  teda  ten  spôsob,  že  či  to  prečítame v  tom bode,  kde  má byť tá

komisia alebo to urobíme.

Návrhová komisia, poslankyňa MUDr. Satinská:

V bode 2 treba prečítať tie mená, aby to bolo právoplatné, čiže môžeš kľudne povedať,

že bod 1, áno, to je ten akože vyhlasujeme tú verejnú súťaž.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Verejnú súťaž.

Návrhová komisia, poslankyňa MUDr. Satinská:

Áno. Schvaľuje za A vyhlásenie verejnej súťaže, v druhom bode zloženie komisie a za

B poveruje, hej?

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Áno. V druhom bod, Vierka, kľudne to urob, lebo už som zmotaný.

Návrhová komisia, poslankyňa MUDr. Satinská:
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Dobre. Takže dovolím si predniesť návrh uznesenia k bodu číslo pozriem si číslo bodu,

neviem. (Nezrozumiteľné) predniesť návrh uznesenia. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto schvaľuje po prvé obchodnú verejnú súťaž vyhlásenie obchodnej

verejnej súťaže, po druhé osobitnú súťažnú komisiu na vyhodnotenie súťažných návrhov

v zložení poslanci Vagač, poslankyňa Kleinert, poslanec Boháč, poslanec Gomolčák a poslanec

Gajdoš. Po B splnomocňuje starostku mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na uskutočnenie

všetkých právnych úkonov potrebných na vykonanie tohto uznesenia ako aj na opravu

prípadných chýb v písaní a počítaní tak, aby došlo k naplneniu tohto uznesenia. To je všetko.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, prosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za je 24 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Odovzdávam

slovo návrhovej komisii. Či to už máme ako celý bod schválené?

Niekto:

Áno.

Starostka:

Aha,  dobre,  tak  ďakujem.  Bod č.  6  je  schválený.  Prechádzame na  bod  č.  7  Návrh  na

zmenu uznesenia číslo 122/2020, ktorým bola schválená kúpa pozemku parcelné číslo 10370

vo vlastníctve spoločnosti YIT Slovakia a uzavretie Zmluvy o spolupráci so spoločnosťou YIT

Slovakia so sídlom Račianska 153/A v Bratislave, IČO 35 718 625.

7. Návrh na zmenu uznesenia č. 122/2020, ktorým bola schválená kúpa pozemku

parc. č. 10370/66 vo vlastníctve spoločnosti YIT Slovakia a.s. a uzavretie Zmluvy o

spolupráci so spoločnosťou YIT Slovakia a.s. so sídlom Račianska 153/A v

Bratislave, IČO 35 718 625

Starostka:

Bez úvodného slova otváram diskusiu. Nakoľko do diskusie nie je nikto prihlásený,

ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Môžem teda.
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Starostka:

Juraj.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Bod č. 7 tak, ako máte uznesenie predložené v písomných materiáloch. Miestne

zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schvaľuje zmenu uznesenia miestneho

zastupiteľstva číslo 122/2020 zo dňa 15.12.2020, ktorým bola schválená kúpa pozemku vo

vlastníctve uzavretie zmluvy o spolupráci so spoločnosťou YIT. Celé znenie časti A sa

nahrádza novým znením to, ktoré máte v preložených materiáloch, v bodoch 1, 2 a ostatnej

časti ostáva uznesenie nezmenené.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, prosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem,  že  24  poslancov je  za,  0  proti,  0  sa  zdržal.  Uznesenie  k  bodu č.  7  bolo

schválené. Bod č. 8 sme prerokovali, to bola riaditeľka Staromestskej knižnice, prechádzame

na bod č. 9, ktorým je Návrh na personálne zmeny v organizácii neinvestičného fondu Fond

architekta Weinwurma.

9. Návrh na personálne zmeny v orgánoch neinvestičného fondu Fond architekta

Weinwurma, n. f.

Starostka:

Do úvodu poviem k komunikácii s pánom primátorom, ktorý je zaťažený a naozaj

nedokázal venovať čas v orgánoch neinvestičného fondu architekta Weinwurma, tam teda sme

dohodli, že bude prospešnejšie aj pre fond aj pre to, aby to nebolo výsledkom, že vlastne za tie

dva tri roky bude tam nulová účasť aj na hlasovaní, aj na zasadnutiach, aj na otváracích akciách,

preto sme dohodli, že pán primátor praje fondu všetko dobré ale z tej pozície vystupuje. Ak

treba, tak je pripravená pani doktorka Hahnová zodpovedať nejaké otázky.

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem pekne. Ja sa potrebujem vrátiť k tomuto bodu, na miestnej rade, kedy sme to

mali pred týždňom, tak ja som teda súhlasil s tým alebo podporoval som to, aby bol pán Osuský

ako nahradený namiesto uvoľnené miesto po primátorovi ale musím teraz dať trošku veci na
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pravú mieru, lebo mali sme poslanecký klub, kde som teda povedal tento svoj postoj a že takto

som s tým akože súhlasil a nemal som s tým problém, len ma členovia klubu ako upozornili, že

tak ako bola tá správna rada fondu konštruovaná, pani starostka, ako tebou, že bolo to tak, že

aby tam boli ako keby nie len tie mená ale tie pozície, že táto pozícia bola ako keby zástupca

mesta, aby tam proste bol ten hlas toho mesta, že či nezváži túto vec, aby teda keď pán primátor

on tam nemôže byť, že by on nominoval niekoho za mesto, aby sme tam takéto spojivko takéto

mali, ešte raz zopakujem nemám nič proti pánovi Osuskému, ja by som ho tam kľudne videl

ale že či nám tam nebude chýbať toto ohnivko v tej reťazi, aby tam bol zástupca mesta, že by

pán primátor buď vedúcu kultúry pani Ivaškovú alebo nejakého svojho splnomocnenca, len aby

nám to tam nechýbalo, tak dávam na zváženie prosím. Ďakujem.

Starostka:

V podstate keď si pamätáte, tak ono to bola tá správna rada skonštituovaná tak, ako som

ju navrhovala, že v podstate tá správna rada bola mimo väzieb priamo na Staré Mesto. Z pozície

poslancov a vás priamo sme zvážili, že bol tam ešte navrhnutý zástupca za župu BSK a zástupca

za komoru architektov s tým, že áno, ten Weinwurm sa má venovať verejnému priestoru. Je

tam teda akademická pôda, Slovenská národná galéria, nebolo to nijako viazané na mesto, to je

prvá vec, rovnako tam potom vieme navrhnúť možno zástupcu župy alebo zástupcu. Myslím

si, že zástupca štátu, keďže pán poslanec Osuský je poslancom Národnej rady je dostatočne

dôstojné na to, že tá správna rada nemá byť úplne, že politické nominácie alebo v tomto zmysle

a pán poslanec Osuský určite zastupuje Bratislavu ako mesto aj na pozícii teda tej, ktorú zastáva

v Národnej rade, takže príde mi, že naozaj sa zaujíma o tú činnosť a proste je to vec, ktorou on

v podstate dlhodobejšie žije ako predtým pôsobil v pozícii...

Poslanec Ing. Vagač:

Ja som naozaj nemal ako...

Starostka:

... keby bola dohoda, že je to viazané na mesto, tak samozrejme že neváhame ale to nie

je nijako povedané, že to má byť mesto. Ako to bolo s tým, že pán primátor v podstate prejavil

záujem, tak to bolo nespochybniteľné. Rovnako keď si pamätáte, tak my sme vtedy na tom

zastupiteľstve, keď sa tvorila správna rada, tak tam boli ďalší dvaja nominanti, ktorí sa potom

vymenili za poslancov na návrh a úplne v pohode som vypočula, že áno, chceme mať aj

zastúpenie poslancov v správnej rade, tak sa vlastne robila na zastupiteľstve úprava. To len

k tomu, že aby sme chápali, že nie je to viazané k tomu, aby tam bol zástupca mesta.

Faktickou, pán poslanec Gruska.
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Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ja by som len chcel mať krátku poznámku. Ja podporujem tú myšlienku, ktorú

predniesol Maťo Vagač, že je to vec aj takej možno aj slušnosti, aj diplomacie. Predsa len skúsiť

tú možnosť, že by pán primátor nominoval niekoho ako keby za seba.

Starostka:

Ďakujem. Pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem pekne. Ja by som chcela povedať, že dovolila som si spísať a poslať

pozmeňovací návrh, kde by som chcela aj poradiť, aby bol teda správne definovaný. Myslím

si, že keď sme definovali správnu radu Weinwurmovho fondu, tak nás práve zaujímal aj názor

mesta Bratislavy a myslím si, že by nás mal zaujímať bez ohľadu na to teda, že aká konkrétna

osoba to bude, čiže ja si myslím, že by sme mali tam ponechať v správnej rade zástupcu mesta,

nech už je to okrem niekto nominovaný pádom Vallom, potom tam máme pani Ľubicu Vítkovú

ako zástupkyňu inštitúcie Akademickej obce a potom tu máme aj pani Luciu Gregorovú, ktorá

je zástupkyňa Národnej galérie. Potom máme z každého klubu po jednom poslancovi alebo

poslankyni, to znamená, že ak by teda pán Osuský pri všetkej úcte k nemu, naozaj nie je to nič

proti nemu chcel by v správnej rade, tak by podľa mňa bolo správne, ak by si tým pádom

vymenil miesto s pánom Boháčom ale nie vlastne s niekým, kto zastupuje mesto. Ja si myslím,

že nás, ako Weinwurmov fond teda alebo tých, ktorí sa na to teraz pozeráme na Weinwurmov

fond, tak by nás malo zaujímať názor mesta, čiže dovolila som si poslať pozmeňovací návrh,

ktorý hovorí, že navrhujem zmeniť bod B na text schvaľuje namiesto Ing. arch. Matúša Valla

do funkcie člena členky správnej rady neinvestičného fondu Fond architekta Weinwurma n.f.

primátorom hlavného mesta SR Bratislavy poverenú osobu zastupujúcu hlavné mesto

Bratislavy. Myslím si, že aj do budúcna nech bude vedenie mesta akékoľvek a vedenie Starého

Mesta akékoľvek, bude fajn, keď bude existovať Fond architekta Weinwurma a to zastúpenie

jednotlivých inštitúcií a zároveň poslaneckých klubov je v tejto chvíli po tých našich veľmi

dlhých diskusiách právne nastavené, takže osobne by som bola za to, aby sme sa na to pozerali

očami inštitúcie, zástupcu inštitúcie, nie zástupcov ako keby z radov poslancov aj keď je to pán

Osuský poslanec Národnej rady, lebo v tom prípade sa môžeme opýtať, kto z ďalších 149-tich

by tam mohol byť, keďže pán Osuský vlastne už tam bol v inej ako správca fondu, prípadne má

svojho zástupcu zo svojho poslaneckého klubu v správnej rade, ktorým je v tejto chvíli pán

Boháč. Ďakujem veľmi pekne.

Starostka:

Ďakujem. Prihlásený je faktickou pán poslanec Mikulášek.
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Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja sa chcem len spýtať, Danka, že či to bolo aspoň odkonzultované s magistrátom, že

vlastne budú oni niekoho určovať, lebo asi my môžeme to tam dať ale keď oni to nijako

neurobia a akože nemôžme ich donútiť, tak môže sa stať, že ostane neobsadená tá pozícia.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Môže sa stať. Nie, odkonzultované to nebolo, pretože sme to riešili vlastne včera na

klube. Predpokladám však nakoľko primátor mesta má rôzne funkcie, ktoré kde ho vlastne

zastupujú rôzni iní odborníci v daných témach, tak myslím si, že by to nemal byť problém. My

ako Staré Mesto podľa mňa v tomto pozmeňováku môžeme vyjadriť tú vôľu, že keď on niekoho

nominuje, my ho budeme akceptovať. Ak by povedal, že nechce, aby tam bolo mesto zastúpené,

v tom prípade by som navrhla tak sa poďme pozrieť na to zas ako na inú inštitúciu, čiže

napríklad na župu napríklad alebo na nejakú každopádne inštitúciu relevantnú inak ako sú

vlastne v tejto chvíli zástupcovia a zástupkyne poslaneckých klubov.

Starostka:

Na tomto  meste  asi  má zmysel  povedať,  že  pán  primátor  nenavrhol  nikoho za  mesto

a povedal, že sa stotožňuje plne s pánom Osuským akože ho vníma naozaj ako autoritu v oblasti

kultúry. Takže.

Pani poslankyňa Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Najprv sa chcem vyjadriť vo faktickej poznámke k pozmeňovacom návrhu pani

Kleinert. My máme bohužiaľ v stanovách Weinwurmovho fondu, že môžeme schvaľovať

členov správnej rady ale menovite. My nemôžeme schváliť imaginárnu osobu, takže ako členka

tej návrhovej komisie hovorím, že to nie je možné prijať takýto návrh akože poverený. Muselo

by tam byť meno a priezvisko. Ďakujem.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem. Ja asi rovnako ako Vierka a ostatní by som sa tiež pozastavila nad tým, či sme

vlastne sa opýtali pána primátora, či má záujem tú pozíciu obsadiť zo strany mesta. Ale ja vidím

už dlhšie sa hlási pani Hahnová, ja predpokladám, že možno nakoniec nebude možné hlasovať

o Dankinom návrhu,  keďže  tam nie  je  konkrétne  meno.  Ale  ja  sa  prikláňam za  to,  aby  sme

hlasovali kľudne o pánovi Osuskom a pre mňa je to úplne v poriadku ale teda ja by som

poprosila, aby dostala slovo pani Hahnová, aby nám to právne ošetrila.

Starostka:
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Ja sa ospravedlňujem, lebo nevidím to,  že keď sa hlási  niekto,  lebo asi  naozaj že ten

počet sa nedokáže zobraziť, takže dala by som slovo pani doktorke Hahnovej. Alebo ukončíme

diskusie, ešte je tu jedna faktická pani poslankyne Kleinert. Alebo ako zvážite.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Áno. Ja len rýchlo, kým sa vyjadrí pani Hahnová. Rozumiem ak sa nedá definovať

niekoho konkrétne, čo sa týka mena, tak v tom prípade by som poslala nový pozmeňovák, ktorý

bude hovoriť o tom, že navrhujem vypustiť bod B, lebo naozaj nie je to vôbec nič osobné proti

pánovi Osuskom vôbec ani že by som spochybňovala jeho rozhodovacie schopnosti ale o tom

v tejto oblasti ale myslím si, že zastúpenie poslaneckých klubov tam máme rovnomerné, v tom

prípade ak pán primátor nechce nominovať nikoho za mesto, dá sa to iba rešpektovať v tom

prípade by som iba vypustila primátora Matúša Valla. Keď fungovali sme doteraz bez neho

v rámci fondu, tak určite to pôjde naďalej v rozložení týchto síl. Tak zatiaľ je to za mňa tak.

Starostka:

Správna rada musí byť nominovaná plne za to sme zodpovední, to je normálne

nezisková organizácia, ktorá má svoju zodpovednosť. My nemôžme zostať bez, navrhnime

nejak máme tu návrh, kľudne tam dajte nejaké iné meno ale nech nezostane nenaplnená. To

proste môže sa predĺžiť, môže z toho vzniknúť problém. Proste správna rada má byť plne

funkčná. Ja si myslím, že sme schopní proste urobiť, aby priebežne fungoval celý fond.

Faktickou, pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ďakujem. No ono je to tak, že akú človek otázku položí, takú dostane odpoveď. Pokiaľ

som to pochopil, tá otázka na Matúša Valla nebola taká, či mesto nemá záujem nominovať

niekoho do tohto fondu. Možnože keby sa mu to takto vysvetlilo v celom kontexte, tak by dal

inú odpoveď. My sme sa to dozvedeli aspoň ja včera večer o tomto, tak samozrejme ten časový

priestor tu bol veľmi obmedzený. Ja si myslím, že keby sme to odložili na budúce

zastupiteľstvo, tak sa nič nestane, Matúš Vallo či tam nechodil doteraz a ešte raz nepríde na

zasadanie, tak asi sa nestane žiadna katastrofa a ujasniť si to s ním teda, či skutočne nemá mesto

záujem mať tam nominanta, tak to znie tá otázka. Ak povie, že nemá, tak kľudne sa vráťme

k pôvodnému návrhu ale možnože to mesto prehodnotí a nejaký návrh nám dá a potom budeme

môcť hovoriť o konkrétnom mene.

Starostka:

Pán poslanec Gruska, listom sme dostali vzdanie sa a ja som hovorila otvorene s pánom

primátorom, za celý rok aj pol, odkedy fond existuje som nezaregistrovala zo strany vás nejaký

záujem o to podporu zúčastnenie sa aktivít, ktoré otvárali sme množstvo. Dávame vám to
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vedieť. Pán Osuský sa tomu venuje. Mne to príde naozaj že úplne zbytočné vytváranie niečoho,

kde pán primátor mohol byť na desiatich, dvadsiatich rokovaniach, kde sa udeľovali peniaze

rozdeľovali, mohol nominovať niekoho, nikdy ani na jednej mail neodpovedal, proste my sme

si to normálne povedali je toho veľa. Každý má nejaký field of interest a toto nie je ani váš field

of interest, ani primátorov, ani mesta. Takže berme to tak, že keby ten záujem keď bude

prejavený, tak bude potom aj nejakým spôsobom asi premietnutý. Ale teraz mi to príde, že

vytvoriť tam ďalšiu pozíciu, ktorá možno bude zase nehlasujúca nemá vôbec zmysel.

Pani poslankyňa Španková.

Poslankyňa Ing. Španková:

Ďakujem  pekne,  ja  som  vlastne  chcela  povedať to,  čo  si  povedala  pani  starostka,  že

pozorne sme počúvali, pán primátor nenominoval nikoho, si to dobre vysvetlila, tak ja si

myslím,  že  je  to  jasné.  Je  to  v  našej  kompetencii  koho  zvolíme  a  tento  návrh  myslím,  že  je

dobrý, pán Osuský bol od začiatku pri tom fonde (nezrozumiteľné). Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem, faktickou pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja si dovolím zopakovať svoju prosbu, aby kým sa ukončí diskusia sme dali slovo pani

Hahnová, pretože ak už ukončí pani starostka diskusiu, nebudeme môcť prísť so žiadnymi

návrhmi, takže by som si dovolila opäť navrhnúť, aby nám do toho dala pani Hahnová právnu

radu a následne, aby pokračovala zase diskusia. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem veľmi pekne za pripomenutie. Pani doktorka Hahnová, nech sa páči.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Áno, ďakujem za slovo. Tak áno, samozrejme, vy nemáte možnosť hlasovať iba takto

čisto hypoteticky o niekom, kto keď nemáte meno. Vy nielen podľa štatútu fondu ale v prvom

rade podľa zákona o Bratislave, zákona o obecnom zriadení, aj zásad hospodárenia je

zastupiteľstvo vyhradené schvaľovať konkrétne osoby do orgánov jednotlivých právnických

osôb, ktoré sú založené alebo zriadené teda obcou. Čiže každopádne musíte hlasovať

o konkrétnom mene. Čo sa týka počtu členov, to tiež tam zaznelo. Správna rada podľa štatútu

má sedem členov. Čiže nedá sa teraz akože jeden vypadne a budeme fungovať nasledujúce

obdobia  iba  so  šiestimi.  Bolo  by  to  v  rozpore  so  štatútom  a  štatút  samozrejme  vychádza  zo

zákona o neinvestičných fondov. A čo sa týka toho počtu členov a prípadne doplnenia nového

člena, tak ak si dobre pamätám, na základe návrhu pána poslanca Vagača bol tam práve do

štatútu doplnené také ustanovenie, že nový člen má byť na uvoľnené miesto vymenovaný do
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60-tich dní. Čo v podstate preto je aj v tomto zastupiteľstve, keby sa to prekladalo na to májové,

tak vlastne už sme aj po lehote by sme vlastne nepostupovali v súlade so štatútom na základe

vlastne schválenia ustanovenia, ktoré ste si sami teda navrhli a odsúhlasili do štatútu. Ďakujem

za slovo.

Starostka:

Ďakujem. Pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem veľmi pekne, to som presne potrebovala počuť. Ja sa chcem ešte raz opýtať,

pretože dnes máme 30. mája pani doktorka Hahnová teraz povedala, že ...

Niekto:

Marec.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Pardon. 30. marec a teda zastupiteľstvo, že nestíhame to. To znamená, že ja sa chcem

opýtať, či sa to vzdanie sa pána primátora Valla neráta od dnes, kedy by sme stihli na to ďalšie

zastupiteľstvo na tých 60 dní.

Starostka:

Od doručenia.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Od doručenia.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Áno. Od 17-tého.

Starostka:

Ďakujem, pani poslankyňa Satinská.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

Ďakujem za slovo. Ja teda som sa chcela vyjadriť ako kebyže v diskusii k tomuto bodu.

K  tomu  hlasovaniu  o  členovi  správnej  rady.  No  keď hovoria  kolegovia  o  tom,  že  by  to  mal

navrhnúť pán primátor ako zástupca hlavného mesta, ja chcem upozorniť na to, prečo bol

založený neziskový fond. Bol založený práve preto, aby sme vedeli prostriedky, ktoré nejakým

spôsobom mimorozpočtové prostriedky získa Staré Mesto investovať v Starom Meste za

účelom, ktorým teda ktorý je tam vymenovaný. Takže pýtať sa pána ako bola kreovaná správna

rada s nejakým ideologickým zámerom. Ale zásadne tento fond je ako keby že v rukách, je to

orgán alebo neviem ako sa to povie nejaká pridružená organizácia, prepáčte (nezrozumiteľné)

ale akože poviem to, že patrí to Starému Mestu a Staré Mesto a teda ústami svojej štatutárky je

kompetentné navrhnúť správnej rady a my sme tí poslanci a áno, môžeme navrhovať ďalšie
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mená, to je pravda ale súčasne naša práca je hlasovať za alebo proti. Ja som za to, aby sme

v rámci dnešného zastupiteľstva schválili pána doktora Osuského za člena správnej rady.

Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Faktickou, Dana Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem. Keďže nevieme nominovať respektíve keďže môj pozmeňovák nebol

o konkrétnej osobe, nakoľko teda naozaj tam bola krátkosť času, ja osobne nebola som pri tom,

že by sme sa pýtali zástupcov mesta, či chcú, aby iní zástupca mesta okrem primátora vo fonde

bol. Takže sa k tomu naozaj neviem vyjadriť, či tam môžeme s nejakým konkrétnym menom

rátať alebo nie, tak vlastne tento môj konkrétny pozmeňovák sťahujem. Chcela by som ale

povedať, že máme teda neinvestičný fond, ktorý je pomenovaný po architektovi Weinwurmovi,

ktorý teda tým, ako sa celý prezentuje nemá byť staromestského významu, keďže ani

Weinwurm nebol staromestského významu architekt. Takisto ani nielen mestský ale dokonca

celoslovenského významu významný architekt, čiže si myslím, že my sami, keďže ako keby

nechceme tam niekoho aj za mesto si ten fond a tú jeho vážnosť devalvujeme. Ako hovorím, ja

by som bola rada, keby pán Osuský tam mohol byť ale myslím si, že v rámci pomerov, čo sa

týka staromestským poslancov. Ak si povieme, že tam má byť niekto z Národnej rady, tak je to

potom podľa mňa ako keby iná téma na diskusiu. Čiže ja vám rozumiem čo hovoríte ale myslím

si, že je to škoda. Škoda pre nás, pre ten samotný fond, keď ho budeme ako keby umenšovať

furt, že do Starého Mesta, do Starého Mesta, do Starého Mesta. Už teraz má problém s tým, že

nemôže robiť to, čo deklaroval na začiatku a že v podstate sa mení na fond, ktorý podporuje

malé veci mini lokálneho významu.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Boháč. (Nezrozumiteľné)

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Ak sa môžem vyjadriť len k tej reciprocite klubov, tak keď to vezmeme tak de facto, tak

Klub Vallo a pán Vallo vlastne sú rovnakého by som povedal politického spektra, no a keby

som to tak zobral, ja viem, že sa to nedá ale v podstate mal doteraz prevahu dvoch členov, čiže

nevidím  v  tom  nejaký  problém.  Ja  si  myslím,  že  je  to  o  osobnostiach  proste  myslím  si,  že

architekti a tak ďalej prípadne nejakí kunsthistorici a tak ďalej, každý tam má svoje miesto,

nespochybňujem ani pána Valla ale keď to proste primátora, keď to nechce robiť, nemá na to

priestor, tak nezaťahoval by som do toho nejaké tie počty klubové, lebo to nesedí potom ako

hej? Takže ďakujem zatiaľ.
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Starostka:

Ďakujem. Ešte pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ja myslím, že tu je, jednak sa nezakladá, nemá to súvis s tým, že Klub Vallo a pán Matúš

Vallo v zmysle, že je tam akože preto. Je to konkrétne menovaná osoba, ktorej názor si vážime

ale teda mala tam byť za tú inštitúciu, tak to bolo akože nastavované a v tom prípade by sme sa

na to mohli pozrieť, že máme tu aj pani Aufrichtovú z vášho klubu alebo váš klub, ktorý

zastupuje, čiže toto podľa mňa nie je argument ale ja rozumiem tomu, že sa môžeme na to

pozerať rôznou optikou, čiže ako myslíte, poďme o tom hlasovať v tom prípade.

Starostka:

Faktickou, pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Ja by som vás poprosila, nemohli by ste na mikrofón povedať tie mená, ktoré

sú tam teraz. Ja si pamätám, ja si ich nepamätám. Takže ak niekto vie, mohol by nám povedať

tie mená, ktoré tam sú? Ďakujem.

Starostka:

Poprosím doktorku Hahnovú.

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho:

Tak aktuálne je tam keď pôjdem od hore dole ako bolo schválené uznesenie ešte 80 roku

2019, uvoľnilo sa teda prvé miesto, to bol bývalý teda by to bol pán primátor, potom pani

starostka Aufrichtová, miesto pána poslanca Berku je tam pani Dojčánová, pán poslanec Boháč,

Gajdoš, inžinierka architekta docentka Ľubica Vítková a magistra Lucia Gregorová Stach.

Starostka:

Dobre. Ďakujem veľmi pekne, ukončujem diskusiu k tomuto bodu a odovzdávam slovo

návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Takže keďže pani Kleinert stiahla svoj návrh, tak budeme hlasovať

o uznesení tak, ako je predložené v podkladoch. A teda Miestne zastupiteľstvo mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto po A berie na vedomie vzdanie sa funkcie člena správnej rady

neinvestičného fondu Fond architekta Weinwurma Ing. arch. Matúša Valla. Po B schvaľuje

člena správnej rady neinvestičného fondu Fond architekta Weinwurma pána MUDr. Petra

Osuského CSc. Za C žiada starostku mestskej časti vykonať všetky potrebné úkony smerujúce

k vykonaniu tohto uznesenia.

Starostka:
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Ďakujem návrhovej komisii, prosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

... akurát v tom momente tá vpn vypadla ale. Som naspäť ale už.

Starostka:

Výsledok je 19 za, proti 0, zdržali sa 2. Pani poslankyňa Dojčánová, chcete hlasovať

ešte raz?

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

Myslím, že to nemá zmysel, že by sa nemenilo.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Môžem pani starostka len jednu úplne malú faktickú?

Starostka:

Áno.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja sa obávam, že ako sme hlasovali o tom bode 0, ktorý navrhol pán poslanec Dostál, ja

neviem, či teraz už nemusíme opakovať hlasovanie, ak niekto nepodá námietku proti, lebo to

je to, čo on navrhoval, že ak nejakému poslancovi vypadne.

Starostka:

Nie, je to o tom, či ten, komu nebolo povedané, tak v podstate by sme mohli hlasovať

bez toho, aby sme sa prezentovali a hlasovali iba vlastne nejakým spôsobom ústne podať

informáciu, či chceme alebo nechceme. Určite nie.

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

Hovorili sme, že pokiaľ sa nezmení ten pomer, tak to nemá zmysel zdržovať.

Starostka:

Pozrite. Zo zastupiteľstva sa robí prepis. Konštatujem, že za bolo 19 poslancov, proti 0,

zdržali sa 2, pani poslankyňa Dojčánová hlasovala by?

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

Za.

Starostka:

Za. Ďakujem. Prechádzame na bod č. 10 a mohli by sme potom v podstate asi navrhnúť

aj obednú prestávku, aby sme to potom dotiahli, lebo sme zhruba v polovičke. Chcete prestávku

teraz alebo začneme ešte ten bod 10 schválime alebo neschválime?
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Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja by som navrhla teraz ale ja sa prispôsobím väčšine.

Starostka:

Dobre, tak v tom prípade môže to byť téma, ktorá by bola diskutovanejšia. 10?

Prejdeme? Dobre. Návrh na spolufinancovanie projektu Koncepcia efektívneho manažmentu

krajiny v dlhodobo udržateľnej stratégii adaptácie na zmenu klímy z rozpočtu mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto na rok 2021.

10. Návrh na spolufinancovanie projektu „Koncepcia efektívneho manažmentu

krajiny v dlhodobo udržateľnej stratégii adaptácie na zmenu klímy“ z rozpočtu

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021

Starostka:

Bez úvodného slova otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja si to chcem len overiť, myslím, že to bolo aj na majetkovej komisii, že sa jedná vlastne

o materiál nejaký projektový, kde sa obstará koncepcia ako budeme nakladať teda urobí sa

koncepcia na efektívny manažment krajiny v dlhodobo udržateľnej stratégii, takto to tam je

napísané, že vlastne to je taký náš dokument nad tými projektami, podľa ktorého sa potom budú

jednotlivé projekty, neni to žiadny konkrétny dokument nič ale skôr taká vízia, ako chce Staré

Mesto vlastne nakladať s peniazmi alebo s tým, ako sa vysporiada s klímou. Dobre to tak

chápem, hej?

Starostka:

Áno. Ďalej je prihlásený pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem. Ja chcem len pripomenúť, že veľmi podobný projekt je stále otvorený na

Jakubáku a priznám sa, že toto je jeden z tých projektov, ktoré neboli dobre odkomunikované

a  teraz  to  tak  chytáme  akože  ako  sa  hovorí,  že  koňa  za  chvost.  Sú  tam  sporné  veci,  sú  tam

nedotiahnuté veci a trošku sa vrátim k tomu, ako tie veci majú byť vždycky začínať na tých

komisiách, aby sa potom tie veci vydiskutovali a nenaháňali sa, keď sú už nejaké projekty

nakreslené, čiže len upozorňujem, že ten projekt na Jakubáku nie je stále dorokovaný

poslancami v prospech toho a preto chcem aj pri tomto projekte, aby nám to bolo najprv jasné,

až potom aby sa prijímali tie veci, takže poprosím aj teraz budem hlasovať ako za ale aby sme

tú koncepciu si najprv prediskutovali, aby sme tomu rozumeli, aby sme to pochopili a aby sme
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mohli mať dostatočne veľa otázok, aby to bolo proste predžuté a potom už s tým nemáme ďalej

problém. Ďakujem.

Starostka:

Áno, ďakujem. Určite aj oddelenie stratégie a projektov, môžeme spraviť nejakú

vybranú skupina alebo aj všetci ale to je potom naozaj že náročné na nejaký konsenzus, keby

si kluby vybrali zástupcu, tak môže byť vždycky predtým, ako sa podaná informácia. Viackrát

sme pristúpili a naozaj ja viem, že tá pozícia poslanca v tejto situácii nie je asi úplne komfortná

ale aj čo sa týka Blumentálskej, dneska sme už vlastne s tým, že sme šli do rizika, že podávame

projekt, ktorý úplne nie je možné zastupiteľstvo stotožnené, tak robíme teraz nejaké menšie

úpravy ale absolútna dohoda aj všetkých, ktorí sa venujú cykloturistike. Dobre. Súhlasím

s návrhom pána Vagača, že aby sme čo najviacej informácií predtým, ako sa podávajú žiadosti

z externých zdrojov to prekomunikovali, aspoň teda vybranými zástupcami.

Faktickou, pán poslanec Boháč.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Ja chcem vlastne upozorniť na to, že na rozdiel od, rozdiel medzi koncepciou

a projektami. To znamená, že Jakubovo námestie a tak ďalej, to sú konkrétne projekty, kdežto

tu sa ideme hlásiť o nejaké peniaze, kde nejak by sa mala určiť koncepcia. Možno to bude

koncepcia pre celé Staré Mesto, ktorá ako keby vytipuje miesta budúcich projektov a netvrdím,

že by sme sa nemali k tej koncepcii určite vyjadriť, to áno, ale že toto pravdepodobne nepôjde

ešte o nejaký konkrétny projekt, takže skôr to bude no proste koncepcia a to by bola škoda, aby

sme my koncepciu nepodporili práve vždycky voláme po tom, aby sme mali najprv koncepcie,

to z toho vyššieho poschodia a potom sa venovali vlastne už detailnejšie nejakému projektu,

takže za mňa je to v poriadku úplne. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem, pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem, ja som s tým zrejme pochopila, že toto nie je ten projekt, ktorý sa mal týkať

zároveň aj strechy našej budovy, kde sídli staromestský úrad, čiže ja sťahujem svoj príspevok.

Starostka:

Ďakujem pekne. Pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Ja tak trošku aj nadviažem na Ľuba Boháča. Samozrejme je to koncepcia, to rozumieme,

preto ma trošku aj prekvapuje, že najprv sa robí projekt na Jakubák a teraz ideme robiť

koncepciu, to je prvá vec a tie peniaze, to je veľa peňazí 100 000 ak si dobre pamätám, to
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znamená, že povedzme poviem to zhruba, traja ľudia budú na tom intenzívne robiť rok, ja si

skutočne neviem celkom predstaviť, čo tak vymyslia, keďže tu majú koncepciu má aj magistrát

a neviem kto všetko, čo keďže nehovoríme o projektoch, stále hovoríme o nejakej koncepcii,

či tá koncepcia, ktorú pripravuje magistrát, to bude niečo akože zásadne iné alebo tam pracuje

aj útvar hlavnej architektky na tom a neviem, kto všetko, ja som mal pocit, že to sú také no nie

som si istý, či najlepšie využité peniaze. Ďakujem.

Starostka:

Pán  poslanec  Gruska,  fakt  si  nehľadajme,  veď to  je  presne  tá  úroveň,  ako  je  úroveň

územného plánu mesta a potom územného plánu zóny. Každá úroveň má nejakú inú

podrobnosť. Keď sa stotožníme za Staré Mesto, že existuje koncepcia efektívneho manažmentu

zelene a ja poviem, že áno, ako starostku ju máme, tak vy poviete, že Staré Mesto nič nerobí

a nemá žiadnu koncepciu schválenú. Proste dá sa vždycky interpretácia zvoliť taká, ktorá

vytvára nejakú nepokojnosť. Nie. Toto má byt spodrobnenie v súlade samozrejme to musí byť

v súlade s koncepciou nadradenou, ktorou je koncepcia hlavného mesta a boli na to vytvorené

zdroje, pretože klíma je téma, ktorá naozaj bude určovať budúcnosť a tie obce, ktoré budú mať

pripravené stratégie, tak budú vedieť, ako majú postupovať. A nie náhodne. To, že bola výzva

na vodozádržné opatrenia na konkrétne parky, to nemá nič s koncepciou udržiavania klímy, to

bola konkrétna výzva, kde samozrejme, že každá zelená plocha má zmysel ju zadržiavať.

Stratégia má ale určiť, že ktoré sú tie miesta, ktoré sú úplne že prvoradé. Pri niektorých

prípadoch je to nespochybniteľné a Jakubák určite takým miestom je.

Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Ja teda poviem konkrétne k tomu, čo presne ste teraz rozprávali, pani

starostka, že chcem vás to, čo ste aj povedali vyzvať, že aby sme mali potom nejaké stretnutie

kľudne tých zástupcov klubov, aby sme sa k tej koncepcii mohli vyjadriť, než sa to bude

predkladať ako projekt. Je to naozaj veľká téma. Myslím si, že si zaslúži a každý poslanec,

ktorý by prejavil záujem tam pri tom akože spripomienkovať to a pracovať na tom. Rovno vás

chcem vyzvať, aby ste aj oslovili prípadne združenia, ktoré sa venujú tejto.

Starostka:

To je podmienkou, to bolo súčasťou tej žiadosti, že to musí byť verejné

prekomunikované.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

My to nevieme, viete ...
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Starostka:

... áno.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

... k tomu, čo je.

Starostka:

Hovorím, že súhlasím, že je to tam súčasťou toho, netreba vyzývať, v podstate to už je

výzvou toho je, že naozaj tieto veci treba robiť v súlade so zástupcami verejnej správy, v súlade

s odborníkmi a tiež ale aj verejnosťou a preto akože áno, rozumiem tomu a určite budete

súčasťou.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

To som chcel a ešte to posledné, čo ste povedali, že s verejnosťou, to som chcel povedať,

že možno by bolo dobré tam nechať nejaký priestor nejaké pár týždňov, že určite to bude

dlhodobejšie robená koncepcia vyzvať občanov, aby sa vlastne k tomu prispeli Staromešťania,

kde vidia tie priestory na to, aby sa tá klíma zlepšila, keďže má to byť tak, ako ste povedali

spodrobnenie nejakej vyššej vízie, ktorú má nejaký vyšší územný celok alebo mesto Bratislava.

Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem pekne. Faktickou ešte pán poslanec Gruska.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Som chcel reagovať na pani starostku. Trošku ma prekvapila, lebo my keď sme sa práve

venovali tomu Jakubáku, tak tam vzniklo strašne veľa otázok, že prečo práve Jakubák, či tam

je nejaký dendrologický posudok alebo proste nejaké odborné argumenty, prečo tá zeleň

špeciálne na Jakubovom námestí toto potrebuje. Žiadnu odpoveď sme nedostali odbornú, veď

ja netvrdím, že neexistuje ale nedostali sme ju. Nič menej, pani starostka, ešte koncepcia už ani

neni ešte sa len o nej hovorí a dopredu hovoriť, že Jakubák je určite to miesto. Tak mňa to

nehnevajte sa ale celkom toto nepovažujem za vážny argument odborný, keď to len takto

poviete. Veď my práve toto chceme od tej koncepcii, odpovede na takéto otázky a keď už

dopredu ich máme, tak neviem, či potrebujeme koncepciu.

Starostka:

Pán poslanec, viete čo sú vodozádržné opatrenia v meste? Že veľké plochy zbierajú zo

striech vodu. Tam nie je čo uvažovať, že Jakubovo námestie, ktoré obkolesené strechami,

parkovacími plochami, kde sa zbiera voda, ktorá tečie do kanalizácie v Starom Meste možno

ani nie delenej, bez pochyby je toto miesto správne určené na opatrenia voči klíme. Na to

netreba nič viac, dokonca nie je že odborné, to je sedliacky rozum, ktorý proste vie, že keď
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kopec vody padne spadne na strechy všetkých objektov okolo, tak výsledkom je zozbieranie

vody, ktorá sa dá použiť na polievanie zelene. To je všetko.

Pán poslanec Gruska reaguje asi sám na seba.

Poslanec doc. RNDr. Gruska, PhD.:

Nie, na vás. Na ten sedliacky rozum. Pani starostka, asi ste ten projekt nevideli, to je

plno čerpadiel, filtrov, nádrží, toto neni budúcnosť Bratislavy na každom rohu postaviť takéto

niečo. To znamená to neni zďaleka také úplne jednoznačné, to je kúsok od Dunaja, sú tam

vysoké spodné vody, môžu byť iné miesta, ktoré sú ďaleko aktuálnejšie ale ja to nechcem

rozhodovať ale myslím si, že ani vy by ste to nemali dopredu, to je vyslovene na výsosť odborná

téma a práve preto ja dúfam, že tá koncepcia nám to odpovie ale...

Starostka:

A viete, že existuje projekt medzinárodný platený z Horizon 2020 jeho súčasťou je

Bratislava a toto je presne územie, ktoré je tam povedané, že sa to má riešiť. Veď to je Horizon

2020, čo sú najvyššej úrovne vedecké projekty. Proste hľadáte vkuse lupou nejaký problém,

ktorý neexistuje. Jakubovo námestie je stopercentne oprávnené na to, aby bolo súčasťou

vodozádržných opatrení reagujúcich na adaptáciu na zmenu klímy. Je to súčasť mestskej

koncepcie, ktoré je už schválená, prijatá a postupuje sa takisto k spodrobneniu.

Ďakujem. Ukončujem diskusiu k tomuto bodu a poprosím návrhovú komisiu, aby

predniesla návrh.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Dobre. Ďakujem za slovo. Takže pred obedom desiaty bod Návrh na spolufinancovanie

projektu Koncepcia efektívneho manažmentu krajiny v dlhodobo udržateľnej stratégii

adaptácie na zmenu klímy predkladá sa uznesenie Miestne zastupiteľstvo mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto schvaľuje predloženie projektu s názvom Koncepcia efektívneho

manažmentu krajiny v dlhodobo udržateľnej stratégii adaptácie na zmenu klímy a ďalej ako je

to uvedené v predloženom návrhu. Vypichnem z toho rozpočet projektu 100 000

spolufinancovanie 5 000 eur, 5 percent podľa výzvy.

Starostka:

Ďakujem pekne návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Mne zlyhalo prihlásenie. Tak ja potom dodatočne, ja budem hlasovať za ten materiál.
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Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

Mne tiež zase.

Starostka:

Máte záujem tí, ktorým sa to nepodarilo, aby sa hlasovanie opakovalo? Niektorí

z poslancov alebo ten výsledok v podstate môžeme dať znova ibaže do ...

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

Nemusíme, ak stačí takto povedať. Neviem ako Ľubo.

Poslanec Ing. arch. Boháč:

Stačí, že sme chceli hlasovať za ale nemusí sa opakovať.

Starostka:

Dobre, ďakujem. Konštatujem.

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Áno.  Konštatujem,  že  za  bolo  20  poslancov,  proti  0,  zdržal  sa  1,  nehlasovalo  0.  Do

zápisu dajme, že pán poslanec Boháč a pani poslankyňa Dojčánová by podporili tento návrh.

Záverom teda je, že bod č. 10 bol schválený. Navrhujem v tomto momente obednú prestávku,

ktorá bude do 13:30 a stretneme sa znova a preberieme ešte posledných ostávajúcich osem

bodov plus bod Rôzne. Ďakujem veľmi pekne, prajem dobrú chuť. Uvažovala som, že by sme

mali tie výdavok, ktorý by bol na obed alebo na bagety na nejaký dobrý účel venovať, tak

môžeme porozmýšľať.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Dajme do Vagusu.

Starostka:

Dobre. Dobre. Tak zatiaľ dobrú chuť.

Poslankyňa MUDr. Satinská:

V Rôznom si odhlasujeme.

~obed~

11. Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na

rok 2021 - Malé dotácie – Kultúra

Starostka:

Dobre, začneme bodom č. 11 Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto na rok 2021 Malé dotácie kultúra. Upustíme asi od úvodných slov.
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Ja by som chcela povedať, že naozaj cieľom Starého Mesta je čo najviac prostriedkov umožniť,

aby boli do dotačnej schémy uvoľnené a aby boli proste rozdelené na rozvoj tých oblastí, ktoré

považujeme za podstatné. Tak ako to máme teraz nastavené je to výsledok nejakého konsenzu.

Verím, že budúci rok bude lepší v tom zmysle, že možno niektoré prostriedky, ktoré boli

plánované, že budú z nášho rozpočtu, sa nám podarí získať z externých zdrojov a to by uvoľnilo

priestor práve na tento typ podpory. Takže v podstate ak vieme aj tento rok možno niektoré

z tých projektov, treba to sledovať, beriem si to naozaj, ja to vnímal silne, že tá kultúra, sociálne

veci, šport, školstvo potrebujú aj tie dotácie a že to vedia robiť tí ľudia, ktoré sa tomu venujú,

to vedia robiť dobre a vedia to robiť proste s tým okruhom aj poslucháčov alebo teda tých

prijímateľov, ktorých už majú naviazaných a nie je to také cudzie. Takže určite sa týmto

môžeme zaoberať, teraz máme na to stole to, čo je schválené alebo teda to, čo je v zásade podľa

nášho všeobecne záväzného nariadenia prijaté a preto teda otváram diskusiu k tomuto bodu

prvému a potom budú v podstate veľmi podobné aj bod 12 a tie nasledujúce, takže.

Do diskusie prihlásená Dana Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

... faktickú mala Anka.

Starostka:

Aha. Faktickou ale sa nedá začať.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Aha, okej, tak ja len veľmi stručne. Bude sa to týkať malých dotácií aj veľkých dotácií,

kde už potom nemusím vystúpiť. Pri naozaj veľmi vítam to, že by sme navýšili rozpočet na

kultúru, je to veľmi veľmi potrebné. Ukázalo sa nám to teraz v tejto dotačnej schéme, kedy

záujem a aj záujem o dotácie v kultúre vysoko prevýšil záujem vo všetkých ostatných

sektoroch. Fakt sme veľmi zodpovedne a s veľmi ťažkým srdcom sme niektoré museli projekty

vlastne nepodporiť ale veľmi zodpovedne sme vyberali tie, ktoré podporíme. V podstate budú

to projekty, ktoré reálne pomôžu Starému Mestu a myslím si, že fakt musíme veľmi veľmi

apelovať na to, že kultúrou vždy treba začínať napriek tomu, že si môžeme povedať, ale veď x

iných vecí potrebujeme, to samozrejme nerozporujem ale kultúra je niečo, čo nás definuje, takže

na to veľmi apelujem. Konkrétne k malým dotáciám by som chcela, že tam sme sa ako komisia

kultúry zhodli na tom, že chceme podporiť nielen tie akoby profesionálne výstupy alebo

projekty, ktoré teda nám dajú profesionálne výstupy ale aj kultúrne projekty takých

komunitných rozmerov, kde tá kvalita je vlastne amatérska ale chceme vlastne podporiť aj

aktérov u nás v Starom Meste, ktorí nemusia mať zrovna najvyšší profesionálny kredit v rámci

kultúry. Vo veľkých dotáciách naopak sme mali veľký pretlak veľmi výborných
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profesionálnych projektov, z ktorých mnohé bohužiaľ ostali za dverami ale stále to ešte beriem

tak, že tak ako sme sa zhodli na ostatných zastupiteľstvách alebo na tom ostatnom asi myslím,

že to bolo, na zastupiteľstve, kde sme riešili rozpočet, tak tam sme si povedali, že budeme

hľadať financie na kultúru, takže moja viera v to, že nájdeme ešte financie na kultúru aj v tomto

roku ešte stále ostáva veľmi apelujem na to, aby sme tie financie našli, lebo máme podporených

jedenásť vynikajúcich projektov a ďalšie ďalšie vynikajúce sú za dverami. Takže poprosím vás,

poslankyne a poslanci milí, rozmýšľajte nad tým, keď budú niekde voľné peniaze, my za

kultúru sa hlásime, že ich veľmi potrebujeme. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Nasleduje pani poslankyňa Dojčánová.

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

Tak ja som v podstate tiež chcela pripojiť k tej podpore kultúry, čo už aj Danka povedala

a ešte by som chcela povedať, že na komisiách sme naozaj prebrali všetky tieto dotácie veľmi

podrobne, takže tu už by sme nemuseli každú jednu nejako podobne preberať, naozaj sme sa

tomu venovali. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Nasleduje pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem. Ja by som chcela podporiť to, čo hovorila Danka, my sme už skúsili aj začať

takú spoluprácu o tom, že sú tam projekty, ktoré sú naozaj medzirezortné povedzme, ak to tak

vznešene nazvem, takže ja určite sme tam našli jeden projekt, ktorý by bol hodný aj pre oblasť

kultúry, aj pre oblasť školstva, že ja tam niektoré tie body vidím, ktoré by sa už dali zrealizovať,

rovnako to chcem podporiť, aby sa teda našli peniaze, aby sa keďže po tak strašne veľa projekt,

ktorí žiadali v rámci oblasti kultúry, aby sa skúsilo nájsť nejaké prostriedky v rozpočte, aby sa

to podporilo. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Koleso by sme mohli dať. Pardon. Dobre, tak keďže nikto ďalší nie je

prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu a môžeme odovzdať slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Takže v bode 11 je predložené uznesenie nasledovné. Miestne

zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schvaľuje poskytnutie dotácie z rozpočtu

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021 v oblasti kultúra nasledovným subjektom

podľa vymenovaného materiálu.

Starostka:
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Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za je 21 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, neprítomní 0. Návrh na

poskytnutie dotácií v oblasti Malé dotácie kultúra bol schválený. Pristúpime teda k bodu 12,

ktorým je Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok

2021 Malé dotácie školstvo a šport.

12. Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na

rok 2021 - Malé dotácie – Školstvo a šport

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu. Nakoľko nie je nikto z poslancov prihlásený do

diskusie, faktickou sa nemôže začať. Meníte to na príspevok? Dobre, tak pani poslankyňa

Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem, ja teda nemám úplne k tomu len k tomu školstvu, ja by som len chcela

požiadať, keďže to máme schválené akože kvôli tomu online zasadnutiu bolo zvolené

mimoriadne zastupiteľstvo a dohodli sme sa na tom, že pri hlasovaní musí mať každý poslanec

zapnutú kameru, tak ja by som chcela, aby pani starostka trvala na tom, keďže sú poslanci, ktorí

nemali ani pri jednom hlasovaní zapnutú kameru a ja by som bola naozaj za to, aby sme

skontrolovali ten záznam, ak sú takí poslanci, ktorí nemali ani jedenkrát zapnutú kameru počas

hlasovania, tak by som chcela, aby sa ich hlasy nerátali, pretože to je vážny precedens. Kvôli

tomu boli niekoľkí vylúčení z parlamentu, keď sa zistilo, že neboli prítomní počas hlasovania

a ich hlasovanie potom nebolo zarátané. Takže ďakujem.

Starostka:

Ja som tú výzvu dala a musím povedať, že tá skúsenosť aj z tých iných zastupiteľstiev

je taká, že áno, nie vždy sú, neviem si predstaviť, že či môžeme preniesť to, že sa nebude rátať

ten hlas ale môžeme to upozorniť. Ako nerobila by som teraz spätne to zastupiteľstvo má

zaznamenaný ten spôsob hlasovania a môžeme vypýtať čestné prehlásenia, že tam boli ale

naozaj do budúcna ak by bol online, je potrebné mať kameru zapnuté, je to súčasťou

rokovacieho poriadku, takže faktickou pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:



71

V Národnej rade nie je to zakázané, je to explicitne zakázané hlasovať za iného poslanca

a neboli vylúčení poslanci ale vzdali sa mandátu alebo sa mohli vzdať mandátu, takže to je

trochu iná situácia. Nemyslím, že bolo spochybnené to hlasovanie boli neviem dva, tri prípady

také, čo si pamätám, že nebolo to také isté ale tu to evidentne nie je identická situácia, lebo

niekto si len na hlasovanie zabudne zapnúť kameru, tak by som z toho nevyvodzoval, že

automaticky podvádza a niekto zaňho hlasuje. Treba dodržiavať rokovací poriadok samozrejme

ale ak vidíme, že je porušovaný, tak treba na to upozorniť hneď po hlasovaní, nie až skoro na

záver zastupiteľstva, lebo to si naozaj neviem predstaviť, ako by sme teraz že spätne revidovali

všetky hlasovania podľa toho, kto ako bol poprihlasovaný a neviem teda ako vám ale mne ten

obraz vypadáva, že ja som sa miestami čudoval, že prečo sú všetci vypnutí a potom som

reštartoval ten systém a zrazu väčšina ľudí bola zapnutá, čiže aj s týmto môže byť problém.

Starostka:

Ďakujem. Ešte faktickou reaguje pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja ďakujem pánu Dostálovi, ja samozrejme presne tak som to myslela ale myslela som

od tohto momentu, lebo predpokladám, že pán Števove zrejme keď to majú zapnuté, oni vidia,

kto neni prítomný fyzicky alebo teda tú tvár. Ale je to tam vyložene napísané v tom, čo sme

schvaľovali minulý týždeň, že má byť zapnutá tvár na kameru počas hlasovania. Takže ak to

dokáže spraviť 22 poslancov, tak by som prosila, aby to spravili aj tí ostatní poslanci, pretože

tak sme si to schválili. Ďakujem.

Starostka:

Áno. O slovo sa prihlásil pán Matej Števove, že možno na nejaké dovysvetlenie.

Mgr. Števove, vedúci kancelárie starostky:

Dobre, zdravím vás, my sme zachytili technický problém, že my tu vidíme videá

všetkých poslancov, ja vám môžem vyzdieľať aj obrazovku som si spravil screenshot, čiže ja

vás v podstate väčšinu času vidím takto, pri hlasovaní sa to snažím zbežne skontrolovať ale

naozaj je problém, že už na vedľajšom počítači, ktorý v podstate iba pasívne sleduje ten screen,

tak niekedy tí ľudia sa im nezobrazia tie fotografie aj napriek tomu, že ja ich vidím, že vás

vidím rozprávať na kameru. To znamená, že asi pravdepodobne ten microsoftacky server to nie

úplne zvláda ale priebežne ja to priebežne kontrolujem a v podstate akože nezaznamenal som,

že by niekto že systematicky nemal zapnutú kameru, lebo aj keď hovoríte, tak vás dávam vás

na spotlive, aby vás bolo vidieť na celej obrazovke. Neviem, ako to vidíte vy, že či vidíte vtedy

toho človeka, čo hovorí alebo vidíte tu iniciálu ale ja teda že vždy som videl človeka na kamera

a každého jedného z vás, ktorého som videl hlasovať som videl.
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Starostka:

Ďakujeme za vysvetlenie, faktickou, pán Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja len skúsim všetkým povedať, že ja v podstate celý čas vidím mám to nastavenie

galérie režim spolu, kde sú vlastne všetci na tých sedačkách a tam to krásne vidieť, že kto je

kedy zapnutý, mne to funguje, zatiaľ som videl, niektorí neboli sem tam, to som videl tiež ale

akože myslím si, že to funguje akože v dostatočnej miere.

Starostka:

Dobre. Sme pri bode 12, držme radšej keď sa dá, vyriešili sme tú otázku toho, že naozaj

poslanci, ktorí hlasujú sú kamerovo zapojení, keďže už nie je nikto ďalší prihlásený do diskusie,

odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Takže bod č. 12 návrh na poskytnutie dotácií pardon. Nie. Áno.

Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 21 Malé

dotácie školstvo a šport a návrh uznesenia znie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto schvaľuje poskytnutie dotácie z rozpočtu mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto na rok 2021 v oblasti vzdelávania a športu nasledovným subjektom tak, ako je

vymenované v materiáli, ktorý vám bol zaslaný a je zverejnený na webovom sídle obce.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 20 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Návrh na

poskytnutie dotácií na oblasť Malé dotácie školstvo a šport bol schválený. Prechádzame na bod

13 Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021

Staromestská dotačná schéma sociálna starostlivosť.

13. Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na

rok 2021 – Staromestská dotačná schéma – Sociálna starostlivosť

Starostka:

Bez úvodného slova otváram diskusiu. Nakoľko nikto z poslancov nie je prihlásený,

ukončujem diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.



73

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem. Takže Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava na

rok 21 Staromestská dotačná schéma sociálna starostlivosť a uznesenie znie nasledovne.

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schvaľuje poskytnutie dotácie

z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok  2021 v oblasti sociálna starostlivosť

nasledovným subjektom tak, ako sú vymenované v materiáli, ktorý vám bol predložený.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 20 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Návrh na

poskytnutie dotácií v oblasti Staromestská dotačná schéma sociálna starostlivosť bol schválený.

Prechádzame na bod 14 Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré

Mesto na rok 2021 Staromestská dotačná schéma kultúra.

14. Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na

rok 2021 – Staromestská dotačná schéma – Kultúra

Starostka:

Otváram diskusiu k tomuto bodu a odovzdávam slovo teda pani poslankyni Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem, ja len veľmi rýchlo, čo som nepovedala ešte v tej prvej časti, kde som vravela

teda, že prišlo oveľa viacej žiadostí, tak som vám chcela dať aj to číslo. Prišlo vlastne v tomto

prvom kole z troch prišlo nám myslím že 33 žiadostí vo výške za 139 000 eur. Samotné projekty

samozrejme ešte boli  rádovo vyššie ale toľko vlastne sa žiadalo v dotačnej schéme. Poskytli

sme 35 000 a teda opäť apelujem, keďže nás už je viacej poslancov a poslankýň, aby sme našli

ešte ďalšie financie v rozpočte na tie výborné projekty profesionálne pripravené, ktoré čakajú

za tou bránou, kam už sa teda kvôli tým 35 000 nedostali. Tak ja dúfam, že ešte ďalšie vieme

podporiť. Ďakujem teda aj Peti v rámci komisie  školstva, že vlastne naozaj sa vieme aj ujať

takýchto medzirezortných prierezových projektov.

Starostka:

Ďakujem. Nakoľko nikto ďalší nie je prihlásený, ukončujem diskusiu a odovzdávam

slovo návrhovej komisii.
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Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem za slovo. Takže Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti

Bratislava na rok 2021 Staromestská dotačná schéma kultúra a uznesenie znie nasledovne.

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schvaľuje poskytnutie dotácií

z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021 v oblasti kultúra nasledovným

subjektom podľa predloženého materiálu tak, ako bolo vám doručené a zverejnené.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 22 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Bod č. 14 je

schválený. Prechádzame na bod č. 15 Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto na rok 2021 Staromestská dotačná schéma školstvo a šport.

15. Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na

rok 2021 – Staromestská dotačná schéma – Školstvo a šport

Starostka:

Bez úvodného slova otváram diskusiu k tomuto bodu. Opäť pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Áno. Ďakujem. Opäť skúsim rýchlo. Vyvstala nám tam taká téma, kde sme teda veľa

riešili s členmi a členkami komisie práve to, o čo žiadajú daní žiadatelia. Projekty ako napríklad

detské ihriská sú určite veľmi fajn alebo ich zariadenie ale vyvstala nám otázka, že aké tie

ihriská kvalitatívne aké chceme v Starom Meste mať. My sme v tejto chvíli podporili tie

projekty ale myslíme si, že je dobré do budúceho roka do ďalšej schémy budúceho roka nastaviť

aj nejaké kritériá na detské ihriská, aby napríklad to neboli nejaké kupované insitné veci, ktoré

by mohli vyzerať naozaj x-krát lepšie, keby boli napríklad z dreva alebo každopádne aby to

malo  nejaký  dizajn,  aby  to  nebolo  proste  na  škodu veci  to,  že  budeme nakoniec  poskytovať

podporu na veci, ktoré už sú za zenitom aj vizuálne, aj edukatívne pre deti. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:
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Ďakujem.  Ja  nechcem opakovať to,  čo povedala  Danka  Kleinert,  čiže  to  isté  by  som

zopakovala aj ja ale chcem k tomu pridať úplne iné dve témy. Jedna téma je, že nám prišli

v rámci Staromestskej dotačnej schémy teda žiadosť nám prišla od dobrovoľného hasičského

zboru, kde žiadali peniaze na niečo, čo by využívali len oni sami a k čomu som sa postavila

negatívne a takisto celá komisia. Nie kvôli hasičskému zboru ale kvôli tomu, že opäť hľadáme

projekty a tak to bolo napísané aj vo výzve, ktoré bude vedieť využívať čo najviac

Staromešťanov, takže najprv sme vôbec riešili právny problém, či je to vôbec možné, aby naša

rozpočtová organizácia žiadala o tento typ projektu ale boli sme uistení, že to je možné. Že to

je jedna vec. A druhá vec je, že by som chcela poprosiť poslancov, pretože každý z vás je

v nejakej rade školy alebo škôlky, nemôže žiadať samotná škola ale môžu žiadať ak majú

vytvorené občianske združenie alebo združenie rodičov a priateľov školy a my sme práve

dúfali, že väčšina škôl bude žiadať o takéto projekty, aby si skrášlili niečo cez tie svoje

neziskovky alebo cez tie svoje občianske združenia a to nám tam prišlo naozaj len z dvoch škôl,

čo je mi nesmierne ľúto, preto sme veľa veľa z toho pozdržali do toho ďalšieho kola a budeme

čakať, že teda to nejako oslovíte tie rady školy, kde ste členmi alebo kde predsedáte ak taká

škola náhodou je alebo škôlka a skúste ich vyzvať opäť, naozaj nám nechali sme si tam dostatok

finančných prostriedkov, aby sme vedeli podporiť dobré projekty, čo najlepšie projekty a čo

najviac projektov na to školstvo a šport, takže prosím oslovte tie školy, kde majú teda urobené

občianske združenia a budeme veľmi radi, ak teda ten výber budeme mať čo najväčší. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Iba zareagujem, že vlastne aby sme chápali, že škola ako taká nemôže, pretože

je priamo pod mestskou časťou ale občianske združenie rodičov je oprávneným. A to isté sa

stalo ináč aby sme potom to naozaj aj mali právne podané, to isté sa stalo aj hasičmi, kde

nežiadali hasiči, ktorí sú priamo pod nami ale oni majú založené svoje občianske združenie a to

sa naozaj nedá v tom im brániť, aby si podali žiadosť, takže ja som rovnako ako pri občianskych

združeniach pri školách poviem, že vítame to, tak takisto to vítame aj zo strany akýchkoľvek

iných organizácií, ktoré majú občianske združenie a sú oprávnení sa zapojiť.

Pani poslankyňa Hitková, faktickou.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja len presne na margo toho poviem, že my sme neschválili tú žiadosť nie preto, že by

boli pod nami, lebo to nám pani Lanáková vysvetlila. Ja len zdôrazním, že reálne žiadali

vytvorenie posilňovne pre svojich 15 dobrovoľných hasičov, čo reálne nebolo tam povedané,

že tú posilňovňu budú môcť navštevovať občania Starého Mesta, to znamená to bolo reálne sa

to vymykalo všetkému, na čom sme sa zhodli pri tvorbe tej Staromestskej dotačnej schémy,
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takže kvôli tomu sme sa väčšina priklonili proti. Nie kvôli tomu, že by to bol teda dobrovoľný

hasičský zbor. To chcem zdôrazniť, že to bolo vyložene pre 15 ľudí také vysoké finančné

prostriedky pri tom, čo máme na kultúre aký problém by určite nemohlo prejsť. Ďakujem.

Starostka:

Rozumiem, to len aby neostalo, že proste neoprávnene alebo žiadali nejaká organizácia,

ktorá je priamo z rozpočtu mestskej časti financovaná. Pokračujem ďalej. Oni to brali, že to je

šport a idú vytvárať niečo pre šport, ktorú potom tú silu odovzdávať Staromešťanom, takže to

je ťažko, že ako sa to interpretuje. Komisia má právo rozhodnúť a zastupiteľstvo k tomu zaujať

postoj hlasovaním potom samotným schválením.

Takže pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja som rád, že to aj padlo tu už to slovo šport, lebo priznám sa, že za dva roky, ktoré

som poslanec, tak veľmi nie často sa to obmieňa možno preto, že nie som v komisia vzdelávania

a športu ale teda z toho, ako to tu vidím aj tie predložené projekty, tak mi tu chýbajú také nejaké

športové kluby vyslovene, ktoré by žiadali, tak by som chcel navrhnúť úradu, aby skúsil sa

zamerať aj na to, že či na našom území pôsobí nejaký športový klub, ktorý je vlastne oni majú

väčšinou tie OZ-tká tie športové kluby, ktoré vlastne by mohli si požiadať a takto by sme vedeli

podporiť šport, ktorý sa deje na území Starého Mesta. Viem, že fungujú nejaká volejbalová

liga, neviem, ja skúsim tiež aj všetkých poslancov vyzývam, koho máte v oblasti športu, tak mu

dajte vedieť, aby si podali, lebo jednoducho naozaj ten šport je taký u nás mám pocit na

vedľajšej koľaji. A mne ako bývalému športovcovi to celkom vadí.

Starostka:

Ja myslím, že Staromešťania športujú ale v kluboch v iných mestských častiach.

V Starom Meste naozaj neevidujeme veľmi výrazne aktívni, oni by tu už boli a takisto by

žiadali nejakým spôsobom podporu, takže je tu nejaký florbal možno, možno Peťa Hitková

bude vedieť povedať. Naozaj šport nie je úplne že doména Starého Mesta. My tu skôr vieme

hostiť nejaké podujatia, ktoré môžu byť pre celú Bratislavu, či je to Devín Bratislava alebo teraz

nejaký triatlon na nábreží a proste tento typ aktivít ale neevidujem, žeby sme mali nejaké silné

futbalové alebo basketbalové proste klubové zoskupenia.

Pani poslankyňa Hitková, ma možno doplní.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem veľmi pekne. Áno. Ja sa prikláňam k tomu, vo Vrakuni vytvorili vo svojom

parku také ihrisko, kde naozaj chodia ľudia nielen z Vrakune ale z celého okolia a z celej

Bratislavy a veľmi sme uvažovali nad tým, že niečo podobné by sa zišlo a ja som dúfala, že
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možno nás niekto osloví ale tam je obrovský problém práve pozemok. Takže vytvoriť ihrisko

ja priznám sa, že som naozaj zabudla ako sa to volá, má to svoj názor, nechcela by som mládež

uraziť nejakým nevhodným názvom ale teda je to pre bicyklistov, je to skateboardový park, je

to taká kombinácia všeličoho a vyšlo ich to celé na 8 000. Ale samozrejme vytvorili to vo

svojom vlastnom parku, takže áno, ja som tam bola, je to neuveriteľne populárne, tešia sa z toho

mladí, tešia sa z toho deti, takže áno, ak by takýto projekt prišiel, ja budem nesmierne rada,

určite by sme podporili, aby to bolo prístupné verejnosť. Tak ide hlavne o to, aby sme čo najviac

Staromešťanov do takéhoto miesta vedeli pustiť, aby sa vedeli z toho športu tešiť teda všetci,

nielen vybraná skupina ľudí. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem, súhlasím. Keď sa nám podarí vytvoriť nejaké prostredie, potom aj tie kluby

vzniknú, takže. Ukončujem diskusiu k bodu č. 15 a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem  za  slovo.  Takže  k  Návrhu  na  poskytnutie  dotácií  z  rozpočtu  mestskej  časti

Bratislava-Staré Mesto na rok 2021 Staromestská dotačná schéma školstvo a šport je

predložené nasledovné uznesenie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto

schvaľuje poskytnutie dotácie z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2021

v oblasti sociálna starostlivosť nasledovným subjektom podľa predloženého vo vašom

materiáli.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslanec Ing. arch. Boháč:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

(nie je rozumieť zo záznamu)

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že 18 poslancov bolo za, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 1. Do zápisu

dajme, že ak by bolo možné z technických príčin nebolo, pani poslankyňa Dojčánová, podarilo

sa či nie?

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:
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Podarilo sa teraz ale už bolo neskoro zasa, tak hlasovala by som za.

Starostka:

Netrváte na hlasovaní opätovnom ale boli by ste podporili tento zámer alebo tento bod.

Poslankyňa Mgr. Dojčánová:

(nie je rozumieť zo záznamu)

Starostka:

Dobre.

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.:

Aj ja by som ho podporil no ale mám byť rýchlejší.

Starostka:

Tak aj pán Osuský, keby sa mu technicky podarilo byť rýchlejší, tak by hlasoval za. Bod

č. 16 Informácia o vybavení interpelácií poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti

Bratislava-Staré Mesto.

16. Informácia o vybavení interpelácií poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej

časti Bratislava-Staré Mesto

Starostka:

Bez úvodného slova otváram diskusiu. Pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Mám tuna zvýraznené čiernym, že máme interpelovať starostu a členov obecnej rady,

ja mám pocit, že minulé volebné sme aj prednostu interpelovali ale budem odteraz otravovať

stále pani starostku, hoci nemyslím si, že toto patrí do jej kompetencií. To je jedna vec. Ale

druhá vec, bolo to napísané, že za tri dni je koniec trojmesačnej doby a že mestská časť nekoná

prostredníctvom referátu hospodárskej správy kontrolný deň po dvanástom marci je už nejaký

ten, sú dva týždne, či sa urobila kontrola priestoru Pressburger Beigel, či sa na ňom robí, ako

to vyzerá, kedy skončila COVID, že či to budeme schopní otvoriť. To je moja otázka.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Dostál, a ja by som poprosila, ak sa vie pripraviť pani vedúca

majetkového, aby dala odpoveď ak to vieme rovno a ak nie, je to ako písomná interpelácia?

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Áno.

Starostka:

Nebola teda dostatočná?
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Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Áno, toto je písomná interpelácia, to aj bola písomná interpelácia, to je odpoveď.

Starostka:

Okej, okej, pardon.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Čítam z odpovedi.

Starostka:

Pán poslanec Dostál.

Poslanec Mgr. Dostál:

Ďakujem. Ja by som pani poslankyni Ležovičovej chcel len teda povedať, že to

nevyplýva z nejakého rozhodnutia vedenia mestskej časti ale zo zákona, že poslanec je

oprávnený interpelovať starostu a členov obecnej rady v našom prípade miestnej rady vo

veciach týkajúcich sa výkonu ich práce. Ja súhlasím s tým, že to nie je úplne že najlogickejšia

formulácia a možnože by sa to malo zmeniť v zákone o obecnom zriadení ale najprv to teda

potrebujeme zmeniť tam a až potom môžeme aj v zákone alebo v našom rokovacom poriadku

si prípadne upraviť, že koho ďalšieho interpelovať alebo neinterpelovať.

Starostka:

Dobre. Nakoľko nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, ukončujem diskusiu k bodu.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

A odpoveď nedostanem?

Starostka:

Dostanete odpoveď v rámci spracovania oddelenia neviem, že či boli alebo neboli, je

teraz lockdown, v podstate sa nedajú úplne veci robiť v takom nastavení, keď je tu pani vedúca,

tak nech odpovie. A pani doktorka Hahnová nevie?

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Dobre. Tak potom to dostanem písomne. Dobre. Ďakujem.

Starostka:

Dobre. V tom prípade pristúpme k teda odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Mikulášek:

Návrh uznesenia znie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto

berie na vedomie Informáciu o vybavení interpelácii poslancov Miestneho zastupiteľstva

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.
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/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že bolo 20 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasoval 1. Bod č. 16 je teda

schválený. Otváram bod č. 17, ktorým je Rôzne.

17. Rôzne

Starostka:

Pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem pekne. Musím sa obrátiť na vás, pani starostka, s takým problémom, o ktorý

ma požiadali občania. Ide o takú vážnejšiu vec. Je to v súvislosti so zastavenou stavbou. To sú

stavba štyroch rodinných domov v Slávičom údolí, teda na ulici Slávičieho údolia, kde napriek

tomu, že tie stavebné aktivity tam mali byť zastavené ďalej pokračujú. Títo občania ma teda

požiadali a preto som to dal nie ako interpeláciu ale do bodu Rôznom, lebo je to vec, ktorú treba

ako keby systematicky vyriešiť. Čo sa teda udialo. Títo občania, ktorí zistili, že sa stavia nad

rámec stavebného povolenia na tej stavbe, vedia to dokladovať. Tak požiadali stavebný úrad,

aby bol vykonaný štátny stavebný dohľad. A ten aj bol vykonaný 25.02.2021. Ako je uvedené

v tom závere toho výkonu štátneho stavebného dohľadu, tak pozastavili tú stavbu a tým pádom

sa  malo  čakať na  to  ako  sa  toto  konanie  uzavrie.  Samozrejme  to  je  už  asi  viac  ako  pred

mesiacom títo občania teda nahlasujú, že na stavbe sa ďalej pracuje. Hovoria, že nielen, že

nerešpektujú výkon stavebného úradu a teda štátneho stavebného dohľadu ale aj teda idú nad

rámec toho to znamená celé jedno poschodie alebo až poschodie a pol je nad rámec toho je

vybudované. Samozrejme tento stavebník klasicky chcel urobiť tú fintu tá zmena stavby pred

dokončením a tak ďalej. Toto všetko je pozastavené ale napriek tomu sa tam robí, sú z toho

fotky. A teraz ja vás chcem teda požiadať v mene tých občanov, že ako majú títo ľudia

postupovať ale oni sú v podstate bezradní, lebo nielen, že sú poškodení ako účastníci konania,

lebo sa tam už postavilo nad rámec ale ešte aj vidia, že proste sa nedodržujú tie veci, ktoré

stavebný úrad nariadi. Proste ten štátny stavebný dohľad tu nie je zo srandy. Oni to proste naozaj

nariadili a to sa tam neplní. A teraz pre mňa je to akože otázka principiálna, že ako postupovať

ako dosiahnuť to, aby sa toto vlastne napĺňalo a vlastne riešilo zákonným spôsobom až možno

až k vlastne by som povedal, že je to čierna stavba aspoň minimálne to jeden a pol poschodia.

To znamená, že bol by som rád, keby sme toto nejako otvorili principiálne, že ako postupovať.
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Ako tým občanom poradiť? Čiže nechcem to dať ako, že je to nejaká interpelácia, že na niečo

chcem poukázať ale toto je vec principiálneho prístupu a postoja a ako či sa to má požiadať

polícia a zapáskovať alebo proste ako postupovať v tomto smere asi to chce možno, že hneď

reakciu vy a poviete to vy teraz alebo ja neviem teda.

Starostka:

Áno. Nie je to jediný problém po prvé sa to vyskytuje po celom Slovensku ale vieme

teda, že aj v Starom Meste a neteší nás tá situácia. Naozaj zákonné možnosti sú veľmi

obmedzené. Tým, že tam bol vykonaný štátny stavebný dohľad, ktorý konštatoval porušenie,

tým je možnosť, ktorú z pozície stavebného úradu máme de facto vyčerpaná. Čo vieme

povedať, že sa ten stavebník nedostane nikdy ku kolaudácii. Ale to nie je uspokojivé pre

obyvateľov. A v tom prípade, že dochádza k porušovaniu toho, čo štátny stavebný dohľad

nariadil majú oprávnenie volať štátnu políciu. Štátna polícia to nie vždy má záujem riešiť. To

je akože pre nich také niečo ako keď mestského policajta zavoláte ku hovienku a keď príde,

tak už tam vlastne nenájde ani toho, kto to spôsobil. Takže to je to, že áno máme nejaké zákony,

ktoré nie sú až tak zle nastavené ale výkonnosť alebo vykonateľnosť toho zákona pokulháva

a je to veľmi smutné, lebo tí ľudia sú z toho potom naozaj že nešťastní a bezradní. Takže veľmi

veľa riešení normálne, že tu nie je ale my vieme dať určite informáciu tým obyvateľom, že

Staré Mesto stojí za nimi ale my nemáme ani výkonné zložky ani mestská polícia nespadá pod

Staré Mesto, takže my vieme len znova tam ísť štátnym stavebným dohľadom, ktorý tiež má

zákonné možnosti, kedy môže ísť a keď tam je konštatované a vykonal všetko, čo má, tak by

bolo z pohľadu štátu nehospodárne tam vlastne zasahovať viacnásobne, čo niekedy tí ľudia si

myslia, že to je to riešenie. Nie. Riešenie teraz je, aby normálne štátna polícia konala ako

porušovanie niečoho, čo my máme papier o tom, že mala byť stavba pozastavená a nie je, takže

porušuje nejaké nariadenie z pozície...

Poslanec Ing. Vagač:

Tam chcem ešte ako keby doplniť, že oni kontaktovali pani pracovníčka stavebného

úradu ich požiadala o fotodokumentáciu. Oni ju dodali. To znamená, že možno by bolo lepšie,

keby ako ten štátny stavebný dohľad alebo priamo stavebný úrad požiadal o súčinnosť políciu...

Starostka:

Áno. Áno, áno.

Poslanec Ing. Vagač:

...keď to zavolá nejaký občan, ktorý to fotí z poza plota, tak to nemá tú hodnotu. Ale

keď príde úradník štátneho stavebného dohľadu a požiada políciu o pomoc, tak toto je ten krok

správnym smerom. Preto sa pýtam takto verejne, lebo ako ste povedali to nie je ojedinelý
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prípad, to sa deje len dajme tomu ako keby ten právny rámec ako tú právnu pomoc tým

občanom. O toto mi ide a že možno, že už je to mesiac a že možno, že by práve tá pracovníčka

alebo pani vedúca stavebného úradu požiadala o výkon polície, lebo sa to stále ten úradný

dohľad sa porušuje.

Starostka:

Preskúmame tie možnosti. Neviem teraz úplne hneď zareagovať. Dám vám potom

vedieť, keď zistíme...

Poslanec Ing. Vagač:

Poprosím vás.

Starostka:

... prese vydefinované, čo môže robiť, takže to bude otázne, či to bude robiť stavebný

úrad alebo to bude robiť práve. Takže my to zistíme, že či to bude z pozície samosprávy alebo

z pozície preneseného výkonu.

Poslanec Ing. Vagač:

Poprosím vás tak a už to uzavrieme tým, že my budeme mať teraz v apríli komisiu

územného plánu a životného prostredia, kde tieto veci riešime viackrát, tak možno by nás táto

informácia ako na komisii zaujímala viacerých. Takže možno za dva týždne to máme ale

poprosím túto informáciu buď od priamo od pani vedúcej alebo od vás alebo ja neviem od koho,

to je v podstate jedno, len aby sme vedeli tým občanom dať nejakú odpoveď. Ďakujem pekne.

Starostka:

Rozumiem. Ďakujem. Faktickou, pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja len rýchlo zareagujem, že tak ako tu bolo povedané nie je to jediná čierna stavba. Ja

viem o ďalších aj v mojom obvode a ten môj návrh spočíva v tom, že Matej asi by bolo treba

na úrade určiť osobu, ktorá keď už prebehnú tieto všetky konania a máme papier, že je to čierna

stavba a že sa zastavuje, ktorá bude vlastne neustále kontaktovať políciu. Bude tam schopná

prísť s tým papierom, že je zastavená tá stavba a tá polícia musí konať. A druhá možnosť je, že

by pani starostka z titulu vašej funkcie ste požiadali o stretnutie policajného prezidenta

a krajského riaditeľa, že kde by sa vyslovene tie stavby, ktoré sú čierne a máme to zastavené

konanie tým policajtom skrátka dali, nech si oni usmernia tie obvodné oddelenia, pod ktoré to

spadá, aby tú súčinnosť tam dali dostatočnú a myslím si, že týmto spôsobom sa to jedine dá

nejako doriešiť v tom vákuu právnom, ktoré máme v našom štáte ohľadne čiernych stavieb.

Čiže toto je jediný správny krok asi, ktorý môžeme urobiť, že urobíme to rokovanie
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s policajnými špičkami a že určíme osobu na úrade, ktorá bude tam tých normálnych policajtov

volať, ktorí budú inštruovaní zhora, že jednoducho majú tam vyklidiť to pole pôsobnosti.

Starostka:

Juraj, také stretnutia prebehli a nie jedno. Oni sú tak poddimenzovaní tiež akože to sa

dá len tak ako je tá situácia problémová na úrovni mestskej polície je aj na úrovni štátnej.

Urobíme to  znova  len  ako  netreba  si  stavať vzdušné  zámky.  Tak  by  som to  povedala.  Je  to

smutné no. Pani poslankyňa Španková. Už sme hľadali aj, že postavíme si dokonca normálne,

že stavebný úrad príjme dvoch kvázi štátny stavebný dohľad muži v rovnošate ani toto sa nám

proste úplne, že nepodarilo vyskladať. Nie je úplne záujem. Vidíme, že ten nábor je problém aj

v pozícii všetkých týchto silových zložiek, že proste dneska sa to asi úplne nenosí a nevedia

zohnať ani len ľudí, ktorí by tam proste prišli. Ale budeme sa tým zaoberať. To nie je, že teraz

podcenenie ale je to vec, ktorá je problém. Fakt tie čierne stavby sú, existujú. Oni síce sa

nedostanú ku kolaudácii ale...

Poslankyňa Ing. Španková:

Zuzka, dala si slovo Janke Špankovej a už si jej 40 sekúnd zobrala z toho.

Starostka:

A ospravedlňujem sa. Nedala som jej slovo. Preskočilo to automaticky. Janka

Španková, nech sa páči.

Poslankyňa Ing. Španková:

Dobre, ďakujem pekne. Ja by som len k tomu chcela povedať, že táto stavba už dostala

rozhodnutie o odstránení stavby, myslím, že to rozhodnutie nebolo ani naplnené, tam prebiehali

nejaké práce, ja som sa tam bola vtedy aj pozerať, myslím, že oni neodstránili všetko, čo mali.

Vtedy som aj kontaktovala pani vedúci stavebného úradu, aby to preverili. Na to mi bolo

povedané, že nie som účastníčka stavebného konania, takže nemôžem sa o to nejakým

spôsobom ani zaujímať. Ale chcela by som poprosiť skutočne ako aj Maťo hovoril, treba to

riešiť, lebo to je dvadsaťročná stavba, je to tam škaredé, je to tam problémové, moji rodičia

bývajú v blízkosti, sú tam potkany, špina (nezrozumiteľné). Čiže je to proste taká hanba tej

ulice a sú s tým samé problémy. Čiže možnože ako aj Juraj hovoril, že aby sme mali nejaké

informácie (nezrozumiteľné) nejaká kontaktná osoba, keď sa niečo deje, mohla zareagovať a ísť

to s nami ako my sme neni účastníkmi konania, my tam v podstate nejaké práve nemáme ako

poslanci, takže by som poprosila, ak sa bude dať niečo robiť, bolo by to dobré myslím, že nielen

pre tú stavbu, aj pre ostatné stavby, ďakujem.

Starostka:
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Ja si myslím, že poslanci tohto zastupiteľstva môžu byť hrdí, že sme našli riešenia na

veci, ktoré sa naozaj dvadsať rokov nedaria riešiť. Tu je asi odpoveď do veľkej miery v tom,

čo si povedala, Janka, dvadsať rokov to tam je, proste to sú nie vždy sa to dá riešiť právnou

cestou.

Poslankyňa Ing. Španková:

Áno, je to komplikované určite, len treba možnože hľadať to, čo by mohli pomôcť celej

tej lokalite aj tomu, aby sa to pohlo dopredu.

Starostka:

Dobre, faktickou, pani poslankyňa Párnická.

Poslankyňa Párnická:

Ja by som chcela povedať, že vlastne polícia môže zasiahnuť vlastne keď ich prichytí

pri čine, hej? Čiže je to tak ako neviem nejaký predchodca povedal, že bolo by dobré, keby mali

teda tí ľudia alebo tí vlastníci, ktorí sú dotknutí hej to nejaké to potvrdenie alebo nejaké

rozhodnutie stavebného úradu, ktoré hovorí o tom, že tá stavba je pozastavená. Akože nemôžu

ďalej stavať, že by sa mohli tej polícii preukázať, ďakujem.

Starostka:

No oni muselo by to asi ak nie, zistíme, tam sú presne povedané ten prenesený výkon

štátu to je fakt že nulová tvorivosť. Keď to zákon hovorí, že im to môžeme poslať alebo sú

účastníci konania a bude im to zaslané, tak im to bude zaslané, keď to nemajú nárok dostať, tak

to mať nemôžu a musia tým pádom naozaj kontaktovať políciu, tá si to musí vyžiadať od

stavebníka. Dokonca keď tam vidíte, že sa tam porušuje zákon a zavolá sused policajta, keď

mu nedovolí vlastník vstúpiť na pozemok, tak ten policajt tam nevstúpi. Aby sme chápali, že

asi ako funguje vlastne dnes to rozhodnutie štátu. Takže nie je vôbec to nie je jednoduché a majú

čo robiť vlastne pracovníci na stavebnom úrade, lebo áno. Staré Mesto je zaujímavé, tak také

veci tu máme proste väčšiu koncentráciu ako inde.

Poslanec Ing. Vagač:

Ja som len chcel doplniť to, čo si ty povedala ale oni povedzme tam nemôžu vstúpiť ale

môžu napríklad polícia to zapáskovať a ten stavebník to už nesmie porušiť. To zapáskovanie,

to je úradný...

Starostka:

Jasné...

Poslanec Ing. Vagač:

To zapáskovanie môžu spraviť a to sa nesmie porušiť, lebo to už je potom porušenie

policajných tých, takže naozaj to treba.
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Starostka:

Takže keď to neurobí tá polícia, lebo zase má nejaké interné predpisy, že stavebné veci

sa tým nezaoberajú v Starom Meste, ja neviem proste nedomýšľam, pošleme, pozrieme.

Nemám informáciu, že by niekedy polícia zapáskovala, aj keď majú jasne informované

o porušení. Ale nepoznám zase aké sú policajné predpisy. Možno páskovať môžu, keď tam je

jasný trestný čin a  toto je iba na úrovni nejakého porušenia rozhodnutia alebo čo. Neviem no.

Fakt, že to väčšinou je ťažšie to riešenie a komplikovanejšie, lebo tam stoja nejaké paragrafy

medzi tým.

Pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

To som chcel akurát pozerať, to aj na internete, že existuje taký neviem či to je až trestný

čin ale že marenie úrodného rozhodnutia. Takže ak sa také dá použiť, tak keď budeme mať toho

človeka, ktorý to bude mať na starosti, mali by sme mu asi nelinkovať to, čo aj Maťo Vagač

chcel, že nejak celú cestu toho, že ako vlastne postupovať v tom konaní, že vlastne postupne,

že zavolať políciu, potom keď sa to porušuje, tak marenie úradného rozhodnutia, podať trestné

oznámenie, aby ten človek presne vedel tú celú cestu, ako má urobiť a vlastne dotlačiť toho

stavebníka alebo toho majiteľa k tomu, že preňho bude nevýhodné, lebo bude porušovať trestný

čin, že jednoducho keď to zapáskujú a neviem čo, takto to asi Matej myslel a nad týmto treba

právne oddelenie aj teda asi niekoho, kto sa vyzná v stavebným zákonoch.

Starostka:

Ale my nemôžeme za políciu štátnu rozhodovať. Toto keď sa prekračujú takto

kompetencie, to musia oni...

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ale môžeme podať podnet na prokuratúru za trestný čin marenia úradného rozhodnutia,

to môžeme urobiť.

Starostka:

Pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem. Ja mám teda jeden je podnet od občanov a druhá je taká vlastne otázka. Ja by

som začala skôr tou otázkou, ktorá sa týka investičného oddelenia a v podstate aj pani starostky

ako štatutára. Ja som netrpezlivo čakala na jednu konkrétnu výzvu, myslím si, že viacej

z poslancov Starého Mesta a tešilo a nielen Starého Mesta ale viacerých bratislavských

mestských častí a to je výzva, ktorú vypísalo konečne teraz Ministerstvo investícií,

regionálneho rozvoja a informatizácie, kde teda máme pani Remišovú ako šéfku ministerstva
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a tá výzva, že nazvali ju teda že Vráťme zeleň do našich miest a vyčlenili na ne 17 miliónov

eur, mali sa podporiť zelené parky, vegetačné strechy, živé ploty, komunitné záhrady a zeleň

pri bytovkách a bolo tam zdôrazňované, že by to malo byť na strechách tých obytných domov

a že teda menej betónu, viacej zelene a malo sa v rámci toho podporiť aj viacero vnútrodvorov,

čiže ja som sa na tú výzvu veľmi tešila, avšak na druhej strane v tej výzve je napísané, že

Bratislava a celé územie Bratislavského kraja, čiže nielen Bratislava ale Bratislavský kraj bol

z tohto vylúčený. Mňa by teda zaujímalo, či vôbec má význam to namietať alebo či je to opäť

naviazané na to, že Bratislava má príliš vysoký podiel toho HDP a teda nemôžme vôbec s tým

nič spraviť a neviem, či ešte tu stále máme pána Dostála alebo či už išiel do parlamentu hlasovať

a teda mňa by to veľmi zaujímalo, lebo je mi to nesmierne ľúto. A otázka konkrétna na úrad

a na naše investičné oddelenie, nakoľko sa rátalo pri rekonštrukcii budovy staromestského

úradu s podporou práve z tohto z tejto výzvy nakoľko teda nedá sa z nej čerpať, že či to náhodou

nesúvisí a potom by som ešte chcela vlastne tú čo sa obracajú na mňa občania. A to je vlastne

z bratislavského siedmeho obvodu, teda z nášho obvodu sa na mňa obrátilo viacero občanov

a potom viacero správcovských spoločností, ktoré žiadali niekoľkokrát o súčinnosť stavebný

úrad a teda podávali na stavebný úrad rekonštrukcie, v rámci teda rekonštrukcií a zatepľovania

bytových domov a veľmi veľmi ma prosili, že nech apelujeme na pani starostku ako štatutára,

čo sa týka stavebného úradu, pretože častokrát sa im stane, že čakajú vlastne pol roka na niečo,

čo má trvať 30 dní a následne, keď si to teda vyžiadajú, tak im stavebný úrad potom po tých

šiestich mesiacoch oznámi, že vám tam chýba takýto doklad. Čiže nedostanú odpoveď do 30

dní a následne, keď sa na to sťažujú, tak po šiestich mesiacoch dostanú odpoveď, že chýbal

vám tento doklad. Toto majú zdokumentované viacerí, to neni jeden prípad...

Starostka:

... nemám rada toto, lebo ja chcem vidieť naozaj číslo spisu, lebo ja toto počúvam a keď

si dám doniesť od pani vedúcej spis, tak je naozaj do 30 dní požiadané o to, aby bol doplnené,

ten človek pol roka nereaguje a keď sa mu preruší konanie, tak potom je nervózny, že rok to tu

má podané. Fakt mi dajte presne číslo, nešírme to, ja som 10-krát (nezrozumiteľné) pani vedúcu

o to, aby mi predniesla spis a nikdy nebolo porušené (nezrozumiteľné) stavebného úradu. Je mi

to ľúto, dajte mi presne čísla...

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Dobre. Oni sa na mňa obrátili vlastne s tým, že nech zistím presný postup, ako majú

postupovať a oni tak postupovať budú, pretože majú na to dôkazy a teda jedna s tých

správcovských spoločností je napríklad Contesta, ktorá zastupuje v našom obvode veľmi veľa

bytových domov a teda sú ďalší, ktorí to už podstúpili tú tortúru a trvalo to povedali, že naozaj
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nesmierne dlho, čiže potrebujeme teda číslo spisu konkrétneho, kde nebolo dodržané tých 30

dní. Dobre, ďakujem.

Starostka:

... a druhá vec ale je a to je to podstatné, čo proste nesledujú poslanci, lebo nesledujú

ani niekedy ani to, čo sa týka samosprávnych zákonov, tam sa tak mení podľa judikátov, akým

spôsobom sa postupuje, že pani vedúca stavebného úradu prišla úplne nešťastná, že pre Staré

Mesto bude úplne likvidačné, že dostať sa k zatepleniu bytového domu bude naozaj procesia

na rok aj viac, pretože napríklad sa zmenilo teraz nedávno, že doručovanie nemôže byť vôbec

verejnou vyhláškou, musí byť do vlastných rúk a prevzaté, tí ľudia v Starom Meste bývajú

všelikde proste do arabských emirátov cez rôzne dedičské konania, nedoručiteľné veci, takže

ona je nešťastná z toho, že áno, budú tie veci trvať viac ako rok a treba s tým začať počítať a nie

je to vec stavebného úradu alebo jeho nečinnosti, lebo tá štatistika, ktorú sme vám aj dávali,

stavebný úrad Starého Mesta za minulý rok vydal vyše 1 000 písomností, to je proste 3

písomnosti na deň a je to proste že naozaj ten výkon je nespochybniteľný. To, že máme územie,

kde sa ku každému jednému konaniu odvoláva prokuratúra alebo odvolávajú účastníci

a prebieha to potom následne na okresnom úrade, kde sa častokrát čaká ďalší rok, trištvrte, len

už sa to proste neviaže na Staré Mesto, lebo tam už neexistuje ten poslanec, ktorý by to povedal

ale to neposúva tú vec k riešeniu, myslím si, že tí, ktorí došli s vecami, ktoré sú v súlade

s územným plánom, sú v súlade, že majú všetky stanoviská dotknutých orgánov v poriadku sa

dostanú  takmer  v  lehote  ku  svoju  povoleniu.  Ale  teraz  myslím  takmer  v  lehote  nie  to,  čo  je

v zákone napísané 30 a je to vyslovene zlé číslo, ktoré apelujem opäť teda keď sme sa tu

viackrát dostali k apelom na zástupcov Národnej rady, tých 30 dní je úplne mimo, keď

doručujete viac ako 18 dní plus ešte 3 dni treba vlastne na samotné, výzva sa doručuje 18 dní,

rozhodnutie sa doručuje 18 dní, to samotné, keď to naspočítava, tak je už viac ako 30, takže je

to zlé toto bol stavaný zákon za socializmu, keď naozaj sa fungovala pošta a každý si

z povinnosti a strachu vyzdvihoval poštu, dneska je situácia iná a hlavne bol každý doma a tak.

A dotknutých orgánov boli dva a dneska ich máme 40. Proste je tá situácia ťažká, treba to tým

ľuďom vysvetľovať, že naozaj je potrebná tá zmena stavebného zákona. To je proste odpoveď.

(Nezrozumiteľné) ja rada zodpoviem aj všetky tie veci (nezrozumiteľné) pustím zo záznamu

potom a odpoviem. Keď je niečo ešte také, čo by si potrebovala veľmi...

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja len ohľadom toto, že sme schvaľovali 400 000 na rekonštrukciu budovy

staromestského úradu a tam sme sa spoliehali, či to náhodou nejde z toho?

Starostka:
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Nie. Nejde to z toho, keď dávame žiadosť, tak asi dávame na niečo, čo je vypísané, kde

sme oprávnení, tak môžeme dávať žiadosť na niečo, kde nie sme oprávnení, nie je to zo žiadnej

výzvy Ministerstva životného prostredia. Staré Mesto vie v rámci tých možností, ktoré

poskytujú dotácie z externých zdrojov v tom chodiť naozaj že dobre, vieme byť úspešní. To, čo

sa týka rozhodnutia, že nebude možné tie zelené projekty podporovať v rámci Bratislavského

kraja nesúvisí úplne s rozhodnutím Remišovej ministerstva, to sú prioritné osi a operačné osi,

ktoré sú v Bruseli schvaľované a keď tam vypadnú tieto oblasti, ktoré sú podľa úrovne HDP

zaradené, že sú oprávnené alebo neoprávnené, tak takisto nemôže žiadať Paríž ako nemôže

žiadať Bratislava, s tým nenarobíme vôbec nič.

Pán poslanec Mikulášek, faktickou.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ja chcem potvrdiť, mám osobnú skúsenosť s tým stavebným úradom aj s tým to, čo

rozprávala  starostka,  že  nie  vždy  to  je  na  strane  úradu,  náš  dom  rekonštruovali,  teda

rekonštruujeme a presne bolo to v tom, že aj náš správca tam sa menili zákony a jednoducho

niečo bolo oprávnené, používame na to fond ŠFRB, oni tam zmenili zákon, niečo sa dalo

oprávnené, kvôli tomu to stálo, zabudol tam správca napísať nejakú výzvu, že naozaj si to treba

prípad od prípadu, ja som si tiež myslel, že to stojí na úrade a potom keď som dozisťovával

všetky veci, tak to bolo vlastne na tom, že ten náš správca aj teda zmena zákona, viacero

faktorov tam do toho vstúpilo, prečo sa to natiahlo a tiež to bolo trištvrte roka. Je to priamo

dom, v ktorom mám trvalý pobyt a ktorý rekonštruujeme, takže som bol toho súčasťou

čiastočne. Nie vždy to je naozaj tým úradom, že treba to fakt dôsledne prípad od prípadu tak,

ako starostka povedala, nejdem ju tu obhajovať ale viem, že naozaj tí ľudia povedia všeličo,

tiež sa mi to dostalo od správcu, od koho, susedov neviem od koho, že tam nám to stojí na úrade

a potom keď som si to dozisťoval všetko tak, ako to bolo ale samozrejme nič to nemení na veci,

že je mnoho prípadov, kedy to je opodstatnené, že to bolo skrátka neskôr. Ale to nám bolo už

vysvetlené tou zaťaženosťou úradu a tým sklzom, ktorý tam bol.

Starostka:

Ďakujem, pani poslankyňa Hitková a ešte sa hlási vedúca Lanáková Lucia možno práve

k tým projektom.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja som nechcela faktickú, ja som chcela požiadať, aby pani Lanáková dostala slovo,

lebo sa hlásila. Takže som miesto svojej faktickej chcela poprosiť pani Lanákovú.

Starostka:

Áno, Lucia, nech sa páči.
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Ing. Lanáková, vedúca oddelenia stratégie a projektového riadenia:

Áno, ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja som sa chcela len vyjadriť k tej diskusii

predtým, áno, tá výzva, ktorá teraz je na MIRRI nie je tam Bratislavský kraj ani bratislavské

mestské časti nie sú vôbec oprávnené ale čo sa týka nejakých zelených výziev, tak je v pláne

ešte niekedy v lete takáto výzva, kde by bola aj Bratislava oprávnená, kde už teda my sa na túto

výzvu pripravujeme, čiže chystáme si nejaké zámery a čo sa týka ešte tej strechy, tak to sme

podali do Envirofondu, ktorý zriadilo Ministerstvo životného prostredia a tam každú chvíľku

čakáme vyhodnotenie. Čiže v podstate keď sa nám to podarí a budeme úspešní, tak vlastne

strechu budeme financovať z externých zdrojov. To len na vysvetlenie.

Starostka:

... na kultúru. Dobre, ideme ďalej. Do diskusie pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ešte tam máme faktickú pani Hitkovú.

Starostka:

Ale ona chcela povedať. Aha, dobre, nech sa páči.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja by som len veľmi krátko zareagovala na to, že ak teda budeme riešiť zelené strechy

v lete a bude takáto výzva, ktorá bude zahŕňať Bratislavu, tak ja by som poprosila ak už bude

upravený ten projekt na Základnej škole Vazovova, tak ja som požiadala práve preto, aby sa

vyňala strecha, že keď príde projekt na zelené strechy alebo na oni to konkrétne volajú

vegetačné strechy napríklad, tak určite, určite by som bola rada, keby sa tá budova Základnej

školy Vazovovej mohla zapojiť do takéhoto projektu. Práve preto sme rozdeľovali ten projekt

na tú strechu sme dávali samostatne, že keď vyjde takáto výzva, aby sme sa vedeli zapojiť

v rámci tej výzvy aj pri Základnej škole Vazovova. Takže len toľko. Pani Lanáková, ďakujem

pekne.

Starostka:

Dobre, ďakujem. Lucia, poznač si, asi to aj sledujeme, takže.

Ing. Lanáková, vedúca oddelenia stratégie a projektového riadenia:

Áno, mám, ďakujem.

Starostka:

Ďakujem pekne, pani poslankyňa Kleinert.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem, ja by som sa chcela opýtať, aká je situácia momentálna a súčasná na

Drotárskej, kde nastal ten holorub s firmou ISMONT respektíve nimi najatými ľuďmi, ktorí



90

mali  požiadanie  o  výrub  kladné,  v  akej  je  to  situácii,  viem,  že  teda  mesto  si  to  išlo  ešte  raz

presne premerať, lebo zjavne tam ten človek alebo ten subjekt dal dole aj stromy, ktoré naozaj

neboli jeho, na jeho pozemku a tak ďalej, plus si to tam ohradil celé akoby svoje. Tí obyvatelia

v nás vidia celkom nádej. Viem, že si sa s nimi stretla raz aj my online, čiže zaujímala by ma,

aká je teraz najnovšia situácia po zhruba dvoch týždňoch. Ďakujem pekne.

Starostka:

Áno. Čo sa týka v rámci toho štátneho dohľadu nad životným prostredím, bol vyzvaný

magistrát, aby geometricky zameral a zatiaľ predbežne ale  teda myslím, že už to možno bude

niekde na ceste oficiálne, nedošlo k výrubu neoprávnenému, všetky tie stromy, ktoré boli

vyrúbané sú predmetom toho alebo teda pozemok je, to, že ako budú tie stromy vyhodnotené

je ešte v šetrení. Čo teda hýbe sa to ďalej čo sa týka možno toho riešenia pre toto územie

zámenou za ten iný mestský pozemok a možno by sme si k tomu mohli dať stretnutie, lebo sú

tam určité posuny by som povedala pozitívne. Takže.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem. Som in potom. Ďakujem.

Starostka:

Dobre, pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem pekne. Ja by som ešte chcel v inej veci vystúpiť, ja som totižto mal opäť

oslovili nejakí občania a teraz je to ohľadom výrubov. Určite ste si všimli ale možno teda tí,

ktorú to sledujete, tak na Šulekovej proste bolo vydané rozhodnutie na výrub dvoch veľmi

krásnych smrekov, to sú proste 70 ročné stromy veľmi zdravé, v dobrom stave, ktoré tam

pôsobia nielen v rámci kvalitného životného prostredia ale aj v rámci tej celej estetiky toho

údolíčka a toho tých bývania tej staršej vilovej štvrti a opäť musel som dať podnet túto nedeľu

na úrad, lebo je to veľmi podobné to rozhodnutie síce človek nenájde na úradnej tabuli ale som

sa k nemu dopátral. Je veľmi podobné, ako pri tej gledíčii. Proste ide o to, že to rozhodnutie

nemá všetky náležitosti tak, ako by malo mať, to znamená nie je zdôvodnené, že prečo práve

tieto dva stromy by mali byť vyťaté a aký by som povedal aká úvaha toto úradníka bola použitá

akurát len tak, že vyhovel vlastne požiadavke stavby alebo respektíve tej požiadavke toho

stavebníka, takže dal som takýto podnet a ja by som rád túto vec ako otvoril, lebo toto sa nám

stále a stále otvára a prichádzajú nám podnety ohľadom výrubov, že existujú aj riešenia, kde sa

v rámci toho územia riešeného dajú nájsť také konštalácie tých vecí, že zostane aj ovca celá aj

vlk sýty. A toto jeden z nich ale toto sa deje často a to chcem, aby sme to začali principiálne

riešiť, lebo nemá zmysel to tu stále otvárať a vracať sa k tomu, že prečo ten úradník takto
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rozhoduje vždycky v prospech stavebníka. Každý proste požiada a jemu sa to rozhodne. Takže

skutočne by som rád sa pýtal aj na tieto dva stromy ale aj principiálne teda požiadal som v tom,

aby bolo prehodnotené toto rozhodnutie, lebo zákon to umožňuje a paragraf 89 hovorí, že je

možné z vlastného podnetu zmeniť, čiže teda apelujem na to, aby v tom prípade to bolo

zmenené.

Starostka:

Pán poslanec, už prebehlo stretnutie, naozaj má čas na to ten stavebník, aby sa rozhodol

presne sme mu povedali, aké má možnosti. Jeden strom asi zostane zachránený, druhý je pod

stavbou. Strašne dlhý úvod a ja viem jednou vetou povedať, že áno, všetko to, čo hovoríte, je

už v procese, je mi to ľúto, len naozaj stojí to strašne veľa námahy reagovať na to, čo si vyžadujú

aj obyvatelia, občianske združenia, koniec koncov aj poslanci budem rada, keď vás budem

môcť prizývať k týmto rokovaniam. Konáte správne, podávajte podnet. My sme otvorili

(nezrozumiteľné) stavebník práve pri týchto dvoch stromoch zredukoval na potrebný počet, pod

stavbou stromy sú nie možné zachovať ale tie, ktoré sú mimo stavby, je to asi tretie rokovanie,

zachránili sme aspoň tri, štyri stromy. Áno, po kusoch, pristupujeme k tomu a čaká nás myslím

si, že budeme 07.04. vypisovať transparentné výberové konania, rovnako by som chcela

apelovať na poslancov, aby si zvolili za seba zástupcov, ktorí budú v komisii výberovej, kde

chceme vybrať novým spôsobom prenesený výkon štátu v oblasti životného prostredia, kde

budú jasne nastavené podmienky toho, ako sa pristupuje k ochrane verejnej zelene. Fakt to

myslím v dobrom, len 2,5 minúty hovorenia o tom, čo už prebehlo, ja viem, že ...

Poslanec Ing. Vagač:

My to ale nevieme, pani starostka...

Starostka:

Ja viem, ja viem.

Poslanec Ing. Vagač:

My to nevieme, takže ja mám jedinú šancu to povedať v bode Rôznom, bohužiaľ

nemáme inú šancu.

Starostka:

Dobre.

Poslanec Ing. Vagač:

Kľudne to dávajme aj na našu komisiu, ak sú takéto naozaj sporné rozhodnutia alebo

teda výnimočné, lebo však nemusíme o každej vetvičke rozhodovať ale toto sú výnimočné

stromy, toto je výnimočné a tak máme na to komisiu, tak to riešme na komisii a nemusíme na

zastupiteľstve.
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Starostka:

... ja to asi nechám na Martinu, ja mám niečo veľmi súrne v rodine, preto som  aj vlastne

možno ma ten čas aj tlačí ináč akože jasné, že máte priestor ako poslanci, len tuto sa áno,

v tomto konkrétnom prípade sa pohli tie veci ďalej, takže ja som rada a určite by mal byť

minimálne Matej Vagač, možno Soňa Párnická proste zastúpenie v tej komisii, ktorá bude, vo

výberovej komisii na nového vedúceho referátu na zastupovanie preneseného výkonu štátu na

úrovni  životného  prostredia.  Dobre.  Ak  môžeme  pozrieť,  ideme  žiadať zmenu  zákona,  aby

mohli byť účastníci aj fyzické osoby, nielen občianske združenia, ktoré proste keď

(nezrozumiteľné) tak nie je v poriadku, že proste musí si hľadať nejaké občianske združenie,

aby mohol sa stať účastníkom. Takisto chceme možno nastaviť nejaký ukazovateľ toho, že iná

hodnota dreviny je, keď je vyťatá len tak, že je v záhrade na stavebnom pozemku a iná je tá, čo

má priamo v zábere stavby, čo by mohlo tiež samotných tých stavebníkov regulovať k menším

stavbám alebo vyhnutím sa tým stromom, takže pracujeme na tom, naozaj Drotárska cesta je

nejakým mementom, ktorá naozaj poukázala na to, že je vysoko urgentné sa touto vecou

zaoberať.

Pani poslankyňa Kleinert a keď, tak ja potom ešte teda vydržím ale budem sa musieť

naozaj ospravedlniť.

Poslankyňa Mgr. art. Kleinert:

Ďakujem. Ja mám dve otázky, respektíve jeden návrh, jednu otázku. Ten návrh sa týka

toho, či vieme nejakým spôsobom ovplyvniť aj meranie spoločenskej hodnoty stromov tých

starších, lebo je nám jasné, že jeden centimeter do obvodu pri 40 ročnom strome je niečo iné

ako pri nejakom mladom, takže či vieme aj do tohto nejakým spôsobom my ako Staré Mesto

zasiahnuť. A druhá otázka je, keďže teraz vidíme, že dá sa rozprával s tými developermi, dá sa

hovoriť aj o zmene alebo posune stavby či už pri gledíčii alebo dúfam teda aj tu na Šulekovej

a tým pádom prehodnocujeme teda naše rozhodovanie, že či aj vyvodzujeme nejakú

zodpovednosť za tie rozhodnutie voči úradu alebo voči oddeleniu na úrade, lebo zjavne teda

nastala chyba, respektíve nesprávne nazeranie na naozaj spoločenstvo a celomestskú hodnotu

stromov. Tak či tá zodpovednosť nejaká sa vyvodzuje. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Prihlásený je pán poslanec Gomolčák.

Poslanec Gomolčák:

Dobrý deň všetkým. Ja by som sa len chcem opýtať, my sme už Staré Mesto

prevádzkovali nejaké tie mobilné odberové miesta a teda že či sme ako Staré Mesto mali z toho
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aj nejaký príjem, či bol nejak akože vrátení k nám do rozpočtu alebo to bolo poskytované

vyslovene z nášho rozpočtu?

Starostka:

Mobilné odberové miesta sú zriaďované na základe výzvy Ministerstva zdravotníctva,

poskytujú ich súkromné spoločnosti a nájmy týchto priestorov, v ktorých pôsobia mobilné

odberové miesta a sú staromestské sme schvaľovali na zastupiteľstve ako bezodplatné, takže

z toho príjem nemáme, robili to tak všetky mestské časti naprieč Bratislavou a asi aj

Slovenskom, takže z tohto nám neplynie príjem a potom prebiehalo samotné testovanie, ktoré

bolo DOM-ky, dočasné odberné miesta, tak sme ich volali ale vlastne to boli odberové miesta

organizované mestskou časťou, bol to tam ale problém, že nie sme so zákona poskytovateľ

zdravotnej služby alebo starostlivosti a tie boli z okresného úradu preplácané neviem celkom

presne tú otázku ale samotných mobilných odberových miest a...

Poslanec Gomolčák:

Jasné, to stačí. A ešte potom mám otázku DSS Palárikova, tam sa postupne tak

zosťahovávajú tie ostatné DSS-ky a tam či tam už sú všetky dosťahovaní, či ešte tam budú sa

nejaké alebo v akom je to stave a potom teda dôležité je, ja mám jedného známeho mama,

ktorého ja ich veľmi dobre poznám tú rodinu a teda on hovoril, že tam sú nešťastní z toho akože

viacerí rodičia alebo teda deti tých ich klientov, že či je možné alebo kedy tam budú umožnené

nejaké návštevy, lebo oni sú vyslovene nešťastní a on mi teda aj ukazoval nejaké SMS-ky

priamo od nej, no od tých ostatných to si ja neviem skontrolovať, tak akože oni sú takí nejakí

akože nešťastní z toho ale už by som povedal že aj lepšie počasie aj niečo, že možno niekde

v exteriéri niečo im zorganizovať, lebo sú naozaj sú takí akože ľahko na samovraždu by som to

povedal.

Starostka:

Ja viem, je to takisto problém škôl, ktoré sú proste nie otvorené. Verím, že po Veľkej

noci začíname prvým stupňom a týždeň na to druhým stupňom a už začne proste viacej ten

bežný život. Čo sa týka zariadení opatrovateľskej služby alebo (nezrozumiteľné) je tam naozaj

štatutárom Matej Alex, ustrážil to celými tými dvoma vlnami alebo troma vlnami a proste my

sme tam nemali naozaj nejaký taký výskyt jak bol v Ružinove, že tam bolo 60 ľudí nakazených,

30 proste dnes už nie je, drží to tak ako tie opatrenia vyhodnocuje a vyhodnocuje ich správne,

takže ja mu do toho určite nejdem zasahovať. On sám to cíti, že majú ďaleko viac roboty, keď

tam nemôže prísť nikto z rodiny a musia to v podstate tie opatrovateľky 24 hodín mať na

svojich bedrách ale teraz by tá Palárikova mala mať tú záhradku, keď začne byť jar, tak ja sa

prihovorím ale nechcem mu do toho naozaj zasahovať akože.
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Poslanec Gomolčák:

Oni už pokiaľ ja viem, oni už by malo mať aj druhé kole očkovania za sebou tí ľudia

tam.

Starostka:

Ono sa to už uvoľní celkovo, podľa všetkého by sme mali aj v tom COVID automate sa

prepnúť do tej ďaleko priaznivejšej farby, takže verme, že to už bude čoskoro teda tieto témy

minulosťou.

Poslanec Gomolčák:

Dobre, ďakujem pekne.

Starostka:

Poslankyňa Hitková, faktickou.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja by som chcela reagovať na pán Gomolčáka teda respektíve na to, na tú tému, ktorú

načal a to sú práve tie MOM-ky. Na mňa sa obrátilo viacero občanov, ktorí si zvykli chodiť do

MOM-iek v Starom Meste a teraz všetky zmluvy vypršali k 31.03 a teraz keď si naštartujete

tam, kde sa objednávajú občania na testovanie, tak už od štvrtku ako keby v polovici tých

MOM-iek sa nedostanete v Starom Meste. A občania sa teda pýtajú pani starostky, viem, že asi

s tým my nič nemáme ale teda pýtajú sa, že či teda tie MOM-ky budú pokračovať, nebudú

pokračovať,  oni  si  kľudne  zaplatia,  ak  je  tam  nejaká  suma,  ktorú  tie  MOM-ky  budú  chcieť

a teda my by sme ako mestská časť mali nejakým spôsobom asi zabezpečiť, aby tí občania sa

dokázali otestovať od štvrtku a teraz nebavíme sa o tom o niečom, čo je o mesiac, bavíme sa

o niečom, čo je o dva dni. Čiže už ako keby občania, ktoré ten test potrebujú začínajú mať

trošku paniku, pretože nevedia, či sa budú vedieť otestovať tými antigénovými testami a teda

kde a za koľko. Hej? Čiže ako mestská časť,  že či  s  tým niečo budeme robiť alebo či  aspoň

nevieme osloviť Ministerstvo zdravotníctva nadviazala by som na to, čo začal pán Gomolčák.

Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem pani poslankyňa. Včera ináč tu bola RTVS presne k tejto veci. V Starom

Meste vzniklo na základe výzvy Ministerstva zdravotníctva 14 mobilných odberových miest,

čo vysoko presahovalo hospodárnosť, štát dával cez 30 000 mesačne na prevádzku takéhoto

zariadenia, pričom boli využívané možno na 50 percent a to je výsledok, prečo 50 percent z nich

sa udržalo a 50 percent nie, lebo došlo k zníženiu o 40 percent nákladov zo strany štátu, čo

hodnotíme ako hospodárne riešenie, čiže tí, ktorí majú dostatok klientov, tak tí proste ostávajú,

ostatní sami požiadali o to, že tú opciu nevyužili. My vieme o miestach, ktoré proste idú, tie
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požiadali, je to vec trhu, myslím si, že mestská časť v tomto nemá vôbec čo zasahovať, ten trh

sa tvorí lepšie, ako keď je regulovaný zo strany samosprávy. Je tu tak silné pokrytie, že keď si

zoberieme, že niekde v rámci Slovenska je na okres jedna MOM-ka a my tu máme na náš okres

14 a pritom Staré Mesto má 9,6 kilometra štvorcového, že nie je dôvod do tohto, neviem si

predstaviť, treba sa prihovoriť, že doplatia vám obyvatelia? Veď to sa tak proste nedá robiť,

verme, že táto etapa MOM-iek a testovania bude čoskoro za nami. A tých miest je dosť, tak

treba si pozrieť ktoré. Propeller ide naplno, idú miesta, ktoré sú na Mýtnej idú na plno, proste

to sú zaužívané, fungujú 24 hodín 7 dní v týždni, niektoré do deviatej, do desiatej večer, proste

v  Starom  Meste,  keď to  nie  je  také,  že  zvykol  som  si  chodiť pod  dom,  ale  to  proste  neni

argument ani podľa mňa pre samosprávu, lebo to neni verejný záujem, to je súkromný záujem.

Pani poslankyňa Ležovičová.

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ďakujem. Ja som chcela k tomu na tej našej ZOS-ke na Palárikovej. Problém je v tom,

že otázka naša bude a asi aj hygienika ale nás a šéfa pána riaditeľa Alexa, ja som bola pri tom,

keď tam naši boli očkovať a zažila som, keď volali rodinní príslušníci, že oni si neprajú, oni si,

nieže lekár si nepraje, oni si neprajú, aby bol rodinný príslušník zaočkovaní. Takže toto stále

neni doriešené a viem, že nie z nášho zariadenia ale teda naši chodia aj do iných sociálnych

zariadení v Bratislave, sa vrátili so 40-timi nevyužitým naplánovanými vakcínami, čiže potom

ako budú ochránení tí, čo sa dali zaočkovať a tí, čo sa nedali zaočkovať? Toto tiež nie je kopa

tých,  ktorí  si  to  uvedomuje  áno,  zaočkujte  nás,  nech  sa  môžeme  stretnúť s  tými  našimi

rodinnými príslušníkmi. Ale ja som sa aj pána riaditeľa pýtala, ako to budeme riešiť a on

povedal, že to bude veľký problém. Čiže toto bude na rozhodnutí hygienika ale vôbec to neni

ľahké, ja som sa tiež spoliehala na to a bola som rada, že teda v Bratislave a najmä v Starom

Meste všetkých, ktorých lekár povolí, budeme mať zaočkovaných a zisťujem, že možno ich je

našťastie väčšina ale nie všetci. A viete, jeden a je problém. Takže a potom sa to na koho

zvrhne? Alebo na koho sa to zvalí? Takže toto je problém o tom a trpia všetci, všetky sociálne

zariadenia, fakt tých rodinných príslušníkov nevideli a veľa starých ľudí práve pre toto sa

dávalo očkovať, lebo keď vy ste, keď je on zaočkovaný a rodinný príslušník príde s čerstvým

v ten deň urobeným testom, tak sa dá môže byť nejaká výnimka alebo niečo, že sa budú môcť

stretnúť vonku alebo kde. Ale keď ten senior nebude zaočkovaný, to už je ďalšia vec. Takže

nie je to také jednoduché, trpia s tým všetci ale vravím, bohužiaľ, je taká situácia. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Chcem sa touto cestou poďakovať, že nemocnica Milosrdných Bratov nám

pomohla v tom, že teda klienti zariadení Seniorcentra Starého Mesta sú zaočkovaní, teda tí,
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ktorí prejavili záujem, bola to tiež pekná ukážka spolupráce subjektov v rámci katastra Starého

Mesta.

Pán poslanec Gomolčák.

Poslanec Gomolčák:

To ja som len chcel povedať, že ono to asi potom bude väčší problém, lebo niektorí tí

oni majú niekoľko diagnóz a niektorým to ani lekári neodporučia sa zaočkovať, čo je konkrétne

prípad tejto mojej známej, ktorá má asi 27 diagnóz, je toho plná A4, takže tam bude s tým asi

väčší problém aj do budúcnosti, lebo konkrétne táto a takých pacientov bude omnoho viac, že

oni nebudú v živote zaočkovaní, jednoducho proste medzi toľkými diagnózami nenájdu nejakú

látku, ktorá by im pomohla.

Starostka:

Dobre, pani poslankyňa Ležovičová chcela zareagovať?

Poslankyňa MUDr. Ležovičová:

Ja len jednou vetou. Ja hovorím o tých, čo sa rozhodnú, nie tých, ktorí nemôžu. Problém

je už úplne, keď má on 50 diagnóz, tak to je taký rizikový pacient, že naňho ho len ofúkne

vzduch a môže ochorieť a môže mať problém a môže zomrieť. Potom zase sa to točí okolo toho,

kto za to môže. Takže toto budú musieť iní rozhodovať ale bude to problém ale 90 percent tých

starých ľudí tam má naozaj veľa diagnóz, ja neviem 10 alebo koľko. Rozhoduje lekár a keď

lekár rozhodne, že nie, to beriem s tým, že ale ten pacient je potom naozaj rizikový. Aj pre ten

styk s tou rodinou. Ďakujem.

Starostka:

Áno, pán poslanec Mikulášek.

Poslanec Mgr. Mikulášek:

Ďakujem. Ja som len chcel k tomu výrubovému, pani starostka, my sme na začiatku

volebného obdobia rozprávali o tom, že by napríklad aj toto mohlo byť v tých GIS plánoch, aby

si to ľudia vedeli zapnúť, takže neviem, že či tá úvaha o tom, že to treba prepracovať inak ten

systém o tých výrubových konaniach, aj tých starých možnože niekde ich zverejniť, aby tam

viseli, pokiaľ sa reálne to výrubové konanie neuskutoční, že aby to bolo prehľadnejšie, aby si

to ľudia dokázali transparentnejšie sledovať, že či sa v tomto pohneme niekam, ja by som veľmi

rád.

Starostka:

Máme na to požiadané o projekt, ktorý by mal pasportizovať zeleň, tá zeleň bude

pasportizovaná v GIS-e, keď budeme to mať zaplatené, stojí to viac ako podpora projektov do

kultúry, rozhodli sme sa radšej ako to dávať z rozpočtu mestskej časti požiadať z externých
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zdrojov, keď budeme úspešní, tak sa to tam dostane. Vyzerá, že budeme, takže malo by k tomu

dôjsť.

Pani poslankyňa Hitková.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ďakujem, ja som teda sa chcela faktickou ešte keď sme sa bavili o tých MOM-kách ale

už nemám faktické, tak som sa musela prihlásiť príspevkom, takže ja ešte raz zopakujem. Ja

viem síce, že si hovorila, že mám dostatok miest na testovanie ale ak ja som si reálne teraz opäť

ráno som si to urobila, teraz znova, som si otvorila prihlasovanie na antigénové testy v Starom

Meste a ja len prečítam, kde sa to nedá, hej? Obchodná 48 sa nedá prihlásiť, Stromová sa nedá

prihlásiť, Živnostenská sa nedá prihlásiť, Mýtna, Žilinská, Šancová, Fajnorovo nábrežie 2 a nie

som si tu istá myslím si, že ani na Cukrovej. To znamená, že ...

Starostka:

... nepodpísali zmluvu, to je keď si niekto rozhodne zavrieť krčmu, tak nemôžme alebo

zavrieť sociálnu službu, no proste my keď to bude zlé, tak Staré Mesto vie zastať a zriadime

zase DOM-ku, takže berme to tak, zatiaľ podľa tých prieskumov, ako sme robili v Starom Meste

postačuje 5, 6 tých miest, pretože sú tí ľudia rozvrhnutí do týždňa, predtým to bolo treba krát

štyri alebo krát päť, lebo boli na víkend. ...

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Dobre, ja len, že občania sa teda pýtajú, či im môžeme zase lebo ten zoznam, ktorý my

máme na stránke Starého Mesta momentálne neplatí, pretože všetky tie, ktoré som teraz

prečítala, tak oni nevedia, či budú sa vedieť otestovať od štvrtku a teda kam. Jediné, čo som

našla v Starom Meste oficiálne cez korona.gov.sk je Panská 13 a naozaj reálne, ak si myslíme,

že Panská 13 pojme všetkých občanov Starého Mesta, aby sa od štvrtku dali testovať na Veľkú

noc, tak určite, určite toto nie. Ja poznám osobne nesmierne veľa ľudí, ktorí chodievame buď

na Žilinskú, Mýtna býva úplne vypredaná, tam sa nedá ani objednať...

Starostka:

... zverejnené, lebo im robia predlžujú tie opcie, oni sa tam objavia a budú tam včas. My

na to nemáme vplyv, to je naozaj takisto ako keď sa niekde inde nekoná, keď to bude veľký

problém, tak to zastane obec, tak ako sme boli vpichnutí, možme znova obstarať autobusy

a budeme testovať. Fakt toto sa vyrieši, preto sa mi tým nechce ešte zaoberať, je iba utorok, do

štvrtku budú nové zmluvy podpísané a zasvieti tam zase 12 možnože dva, traja odpadnú.

Možnože to bude aj Žilinská, no. Fakt, neni to niečo, čo by sme podcenili, robili sme to

svedomite celý čas ale nie je to naša kompetencia. To je vec zmluvy, keď sa rozhodne ten

súkromný zdravotný prevádzkovateľ to už nerobiť ďalej, môžu nám zajtra všetci zubári zo
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Starého Mesta zdvihnúť a my s tým nespravíme nič, môžeme potom robiť nábor ale to nie je

úplne pozícia, ktorá prislúcha samospráve, to neni starostka rieši všetko, celý svetobôľ. Ono to

tie mestské časti niektoré robia ale my sme sa dohodli na úrovni mesta, to sa mi strašne páčilo,

že bolo pánom primátorom povedané, áno, ideme to ťahať, dokým nevzniknú MOM-ky, vznikli

MOM-ky a mali sme s tým prestať, nie niektoré mestské časti na tom proste prevádzkujú to

ďalej. Áno, vie to vytvárať aj príjem a preto to robili aj súkromné spoločnosti. Keď teraz im

znížili ten príjem o 40 percent, tak váhajú, či sa im to oplatí alebo nie. Ale to neni to, že teraz

samospráva má toto vyriešiť. Niečo je úroveň štátu, niečo je úroveň to ako keby vyčítali nám,

že vysoké školy v Starom Meste neposkytujú dobré vzdelanie, no tak asi s tým ako starostka ať

tak veľa neurobím, takže normálne treba tým ľuďom pvoedať pravdu do očí, že toto neprislúcha

Starému Mestu, toto neni samosprávna vec. My sme ju zastali na chvíľu ale teraz to treba, tak

píšte na ministerstvo, že nemáme MOM-ku. Toto nemôžeme my všetko robiť prietokový

ohrievač rozposielať na všetkých a robiť si v podstate problém so všetkými, že máme písať na

životné prostredie, okresný stavebný úrad, zákony, všetky ministerstvá, to neni zas samospráva

naozaj že posol. My to sledujeme a musíme robiť dobre to, čo robiť máme a keď je niečo, čo je

naozaj, že cítime, že tam už tí ľudia si nevystačia sami, tak im podáme pomocnú ruku alebo ich

nasmerujeme. Ja to tak vnímam a keď začne nám to prerastať cez hlavu, to treba rovno povedať,

pretože to neni zlyhanie, keď tu bude problém s MOM-kami, to je zlyhanie štátu, tak to malo

ináč nastaviť a malo si to lepšie vypočítať a 40 percent je veľa alebo nám ubudlo 20 percent

alebo 100 percent MOM-iek. Ale nerobíme my tie podmienky. Už toľkokrát sme navyše, áno,

má to nejaký efekt, len treba to robiť uvážene, pretože už sme školám, k trhoviskám, k zeleni,

proste upravujeme, my to sa snažíme načúvať a naozaj si myslím, že to oceňuje staromestský

ľud alebo obyvatelia Starého Mesta, že táto samospráva ich počúva a robí v tom zmysle, čo má.

Čo sa týka súkromných prevádzkovateľov MOM-iek, tam necítim naozaj priestor, aby sme

teraz apelovali na to, aby pootvárali MOM-ky alebo neviem.

Pani poslankyňa Párnická.

Poslankyňa Párnická:

No ja len takú krátku poznámku, že dúfam, že tá MOM-ka na trhovisku Žilinská zmizne,

to pani Hitková možno nedostala informáciu, ktorá zarezonovala celou štvrťou, čiže vlastne

MOM-ka nepatrí na miesto, kde sa manipuluje s potravinami a zbytočne sa zvyšuje kumulácia

ľudí, hej, že práve tú MOM-ku na Žilinskej nás zase oslovili občania, ktorí teda podporujú

trhovníkov, ktorým im to tam vadí a občanom rovnako, takže nebude otvorená naďalej.

Ďakujem.

Starostka:



99

Ďakujem. Opäť máme svet čierny biely, na jednej strane niečo ľudia vyžadujú, na druhej

strane to kritizujú, to tak chodí proste nájsť to riešenie v strede je niekedy fakt že ťažké. Poďme

na bod ukončili sme bod Rôzne a nasleduje posledný bod dnešného zastupiteľstva Interpelácie

poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto.

18. Interpelácie poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré

Mesto

Starostka:

Poprosím poslancov, aby interpelácie zasielali mailom organizačného referátu, pani

inžinierke Schmidtovej. Ďakujem. Všetky, ktoré budú zaslané, budú v lehote vybavené. Keďže

sa nikto interpeláciou v rámci zastupiteľstva neprihlásil, ukončila by som dnešné zasadnutie

miestneho zastupiteľstva. Skonštatovala, že na to, že bolo prvé online bolo v podstate veľmi

veľmi hladké a dôstojné a ďakujem teda všetkým poslancom aj teda za účasť ale verím, že sa

vrátime čo najskôr k prezenčnej forme a budeme v podstate posúvať svojimi rozhodnutiami

Staré Mesto dopredu. Ďakujem vám pekne.
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